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Yabancı kazanıyor
biz borca batıyoruz

CHP Sözcüsü Faik Öztrak,
iktidara sert eleştiriler yöneltti.

“Tabelada büyüme yazılı. Ama seçim
döneminde sonuna kadar açılan para
musluklarına rağmen bu büyüme, 
ülkenin potansiyelinin altındadır”
diyen Öztrak, “Başka ülkelerin üretti-
ğini tüketiyoruz. Yabancılar kazanıyor,
biz yoksullaşıp borca batıyoruz.

MB'nin rezerv
açığı 70 milyar
dolara dayandı.
Politika faizini
7,5 puan birden
artırdıkları hafta
bile 5 milyar 
dolardan fazla
döviz sattılar” 
ifadelerini 
kullandı. 
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Oyuncu, şair ve tarihçi
kimliği ile öne çıkan

Pelin Batu Damga'ya önemli
açıklamalarda bulundu. Genel
bir Türkiye eleştirisi yapan 
Batu, eğitim sisteminin yapboz
tahtasına çevrildiğini söyledi.  
İktidarın okuduğunu anlamayan
bir nesil yetiştirdiğini savunan
Batu, son yıllarda gençlerin
Türkiye'yi terk etmeye başladı-

ğını belirtti. Batu, “Kime sorsa-
nız kaçma derdinde. Artık dünya
çok küçüldü her yer birbirine 
çok yakın ve internetten de her
şeyi görebiliyorlar” dedi. Mevcut
dönemi, 3. Murat dönemine
benzeten Batu, “Bilimin bittiği
zamandı. Bilim, tehlikeliydi
çünkü; bilim demek bağımsız
olmak demek” açıklamasını
yaptı. 

GENÇLERiMiZ TÜRKiYE’Yi
TERK ETMEYE BAŞLADI!
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Türkiye'nin büyük
bir devrime ihtiyacı 

olduğunu ifade eden Pelin Batu,
“Korkusuz, vatanperver, idealist
siyasi figürlere ihtiyacımız var.
Genç insanlara ihtiyaç var.
30 yıldan beri aynı koltukta
oturan, siyaset yapan kişiler
var. Babadan oğula, 
anneden kıza miras kalan
koltuklar var. Aynı kişileri

o koltuklarda görmekten çok 
sıkıldık” dedi. “Genç, idealist in-
sanların bu ülkeyi silkelemesini
istiyorum” diyen Batu, “Millet-
vekilliğine garanti maaş gözüyle

bakan çok kişi var” ifadelerini
kullandı. Batu, “En umutsuz
olduğumuz zamanlarda bile

her zaman bir ışık vardır”
diyerek gelecek için umutlu
olduğunu belirtti.  I SAYFA 5

MiLLETVEKiLLiĞiNE MAAŞ 
GÖZÜYLE BAKANLAR VAR!
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Tarihçi Pelin Batu Damga'ya konuştu. Gazete okumadığını,
televizyon izlemediğini belirten Batu, “Tartışma
programlarını hiç izlemiyorum. TV'lerde körler 
sağırlar birbirini ağırlar durumu var” dedi. Türkiye'nin
büyük bir devrime ihtiyacı olduğunu belirten Batu,
“Korkusuz, vatanperver, idealist siyasi figürlere ihtiyacımız
var. Genç insanlara ihtiyaç var. 30 yıldan beri koltuğunu
bırakmayan insanlardan çok sıkıldık” diye konuştu

TAHIL KORiDORU 
DEVAM ETMELi!

Rusya'nın Ukrayna tarım 
ürünlerinin dünya piyasalarına

ulaşmasını sağlayan tahıl anlaşmasını
üçüncü kez uzatmayacağını açıklama-
sının yankıları sürüyor. Dünya gene-
linde milyonlarca kişinin tahıla
ulaşmasını sağlayacak anlaşmanın 
yeniden devreye girebilmesi için gözler
Türkiye'de. Soçi'deki Erdoğan - Putin

zirvesi sona erdi. Görüşme sonrası 
iki lider kameraların karşısına geçti.
Erdoğan, “Tahıl koridoru devam 
etmeli. Bu kapsamda yeni teklif paketi
hazırladık. Birleşmiş Milletler'in yeni
çalışmasıyla netice alınacağını umuyo-
rum” dedi. Putin ise yaptırımlarının
kalkması durumunda anlaşmaya 
hazır olduklarını belirtti. I SAYFA 7
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DOSYALARDA
iMzAM YOK!

“İhaleye fesat karıştırmak” ve “suç işlemek
amacıyla kurulan örgüte üye olma” suçla-

rından tutuklu bulunan Avcılar eski Belediye
Başkanı Handan Toprak Benli dün Küçükçek-
mece 6'ıncı Ağır Ceza Mahkemesi'nde hakim
karşısına çıktı. Suçlamaları reddeden Toprak,
hakkında 6 ihale dosyası sebebiyle dava açıldı-
ğını ve 6 dosyada da imzası olmadığını söy-
ledi. 18 aydır tek kişilik hücrede tutulduğunu
belirten Toprak, bunun hukuksuzluk olduğunu
belirtti. Aynı davadan yargılanan dönemin Avcılar
Belediyesi Özel Kalem Müdürü Burçin Baykal da

haksız yere içeride tutulduğunu ve yolsuz-
luğa karışmadığını, Avcılar halkına hiçbir
şekilde ihanet etmediğini savundu. 
Duruşmanın ertelendiği öğrenildi.

Rapsodi Çorap firmasının sahibi ve Moda
ve Hazır Giyim Federasyonu (MHGF) 
Başkanı Hüzeyin Öztürk Damga'ya 

konuştu. “1982 yılından beri sektörde-
yim” diyen Öztürk, “Sanayiciyi ve

tekstil sektörünü zor günler bekliyor.
Tekstil Bakanlığı kurul-
malı önerimizi yineli-

yorum” açıklamasını
yaptı. I SAYFA 6

TEKSTiL BAKANLIĞI 

KURULMALI!

İLKER 
ERGÜR

SöYleşİ

AŞK BENİM İÇİN

TUTKU
DEMEK!
“Yalı Çapkını” dizisindeki

Suna karakteriyle izleyenleri
büyüleyen Beril Pozam, “Aşk

benim için güven, eğlence, tutku,
şefkat demek” dedi. Güzel oyuncu,
“Romantik bir ilişkide olmazsa ol-

mazım, kesinlikle karşılıklı
temin edilen güven duy-
gusu ve eğlence. Eğlen-

mediğim ve güvende
hissedemediğim bir
ilişkinin ve ortamın

içinde kendimle iliş-
kim bozulur” ifadele-

rini kullandı. 
I SAYFA 13

KORKUSUz SiYASETCiYE
iHTiYACIMIz VAR!

MEHMET 
MERT

SöYleşI

Medya eleştirisi de
yapan Pelin Batu, 

gazete okumadığını ve
televizyıon seyretmedi-
ğini söyledi. Tartışma

programları hakkında,
“Körler sağırlar birbirini

ağırlar” diyen Batu, 
“Bir medya patronu 

fabrikatör olamaz, ihale
alamaz. Medya denilen
yer aynı siyasetçi, bilimci
gibi bağımsız olmalıdır”

ifadelerini kullandı. 

MEDYA 
BAĞIMSIZ 

OLMALIDIR!

Faik Öztrak

KOMŞUSUNU BIÇAKLADI

Genel başkan
gözaltına alındı

Üsküdar'da Halkın Kurtuluş
Partisi (HKP) Genel Başkanı

Nurullah Efe ve oğlu tartıştıkları 
komşularını bıçakla yaraladıkları 
gerekçesiyle gözaltına alındı. Efe'nin
ifadesinde “Oğlum Hikmet ve ben hiç
kimseye saldırmadık. Benim bir bıça-
ğım yok, olay yerine bıçakla gitmedim.

R.A.'nın nasıl bı-
çaklandığını ha-
tırlamıyorum.
Kimseyi darbet-
medim. Oğlu-
mun da darp
ettiğini görme-
dim. Bu şahıslar-
dan şikayetçiyim”
dediği öğrenildi.
I SAYFA 3
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Nurullah Efe 

UCUZ KAHRAMANLIK!

İleride mahcup 
olacaksınız!

Zeytinburnu'ndaki yeşil alana
kaçak olarak inşa edilen satış

ofisinin yıkımına engel olunmasıyla
ilgili Meclis'te konuşan CHP’li 
Hüseyin Üsküdar, İBB lehine verilen
mahkeme kararına karşın İstanbul
Valiliği’nin devreye girerek yıkımı 
durdurduğunu söyledi. Belediye Baş-
kanı Ömer Arısoy ise konun belediye

ile alakası olma-
dığını belirterek,
bu yapıyı konu-
şanların mahcup
olacağını, İBB
Başkanı Ekrem
İmamoğlu’nun
ucuz kahraman-
lık peşinde 
koştuğunu iddia
etti. I SAYFA 9
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Ömer Arısoy 

A Milli Kadın Voleybol
Takımımız, CEV Avrupa

Şampiyonası’nda Sırbistan'ı 
yenerek altın madalyanın sahibi
oldu. 2019'da yaşanan hüsra-
nın ardından, 2023'te tarihi 
bir rövanşla zaferi kazandık.
Türkiye Voleybol 
Federasyonu 
Başkanı Mehmet
Akif Üstündağ,
“Bu yıl hem
Milletler 
Ligi'nde şampi-
yon olup, hem
de Avrupa'da
şampiyon ola-
rak ülke tarihinde
bir ilki yaşadık.
Çok mutlu-
yuz” dedi.
I SAYFA 14
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AVRUPA’YI
FETHETTiK

18 AYDIR TEK KiŞiLiK HÜCREDEYiM!

ANIL 
BODUÇ

hAber

Tutuklu 
bulunan Avcılar

Belediyesi 
eski Başkanı

Handan Toprak
Benli ve eski Özel

Kalem Müdürü
Burçin Baykal

suçlamaları 
reddetti. Toprak,

hakkında 
6 ihale dosyası
sebebiyle dava

açıldığını ve 
6 dosyada da

imzası 
olmadığını

söyledi

iSRAFI YANLIŞ 
ANLAMIŞLAR!

Hazine ve Maliye Bakanlığı’nın
‘İsraf yapmayın” genelgesinde

ikinci perde. Kağıthane Belediyesi 
12 Eylül’de yapacağı ihaleyle adeta
Türkiye içerisine tur düzenleyecek.
Çanakkale’ye yüz sefer, Edirne ve 
Bursa’ya 457'şer sefer. Safranbolu ve
Kastamonu’ya 40’ar sefer ve Kartepe
ve Ankara’ya 10’ar sefer yapılacak. 
Kağıthane Belediye Başkanı Mevlüt
Öztekin, görev geldiği andan itibaren
belediyede 4 ayda 10 milyon lira tasar-
ruf yaptıklarını açıklamıştı. I SAYFA 4

çSPOR HOCASIYLA
TERLEMEDiM!

Sunucu Buket Aydın, A Milli Kadın Voleybol Takı-
mı'nın yıldız oyuncusu Ebrar Karakurt'u eleştirdiği

için kendisine, “Kapa çeneni artık; an azından alın teriyle
para kazanıyor, yatak teriyle değil” diyen şarkıcı Yeşim 
Salkım'a, “Yatak teri alın teri falan bir şeyler saçmalamışsın.
Kişi kendinden bilir işi ben spor hocasıyla terlemedim canlı
yayındaki spot ışıkları ile terledim” cevabını verdi. I SAYFA 16
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ÇOK SAYIDA
BİNA YERLE
BİR OLUR!!

Belediye Meclisi
toplantısında konu-

şan Hasan Akgün deprem
riskine dikkat çekti. 
Tepecik merkezin 5 binlik
planlarının İBB tarafın-
dan yapıldığını belirten
Akgün, “Bizim de 1000’lik
planlarımız bitti. Tepecik
merkezde depremde
ayakta duramayacak 
çok sayıda bina var” ifa-
delerini kullandı. I SAYFA 8
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Mevlüt Öztekin

Hasan 
Akgün
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E nfeksiyon Hastalıkları ve Klinik
Mikrobiyoloji Uzmanı Dr. Dilek
Leyla Mamçu, cinsel yolla bulaşa-

bilecek hastalıklara dikkat çekti ve bu has-
talıklardan korunmak için alınabilecek
önlemleri sıraladı. Cinsel ilişki sırasında
bulaşan mikroplarla, kadın ve erkeklerde
ciddi sağlık sorunlarına yol açabilen du-
rumlara Cinsel Yolla Bulaşan Hastalıklar
(zührevi hastalıklar) denildiğini belirten
Mamçu, “Kişiye hastalık bulaşmış olsa
da belirtileri hemen ortaya çıkmayabilir”
dedi.

Yüksek risk var

Hastalık etkeni taşıyan kişinin mikropları-
nın cinsel ilişki sırasında, vücut salgıları
yoluyla eşine bulaştığını ifade eden
Mamçu, “Bulaşma, hazne (vajina),
makat ya da ağızla yapılan cinsel ilişkiyle
olur. Arada erkek ya da kadın prezervatifi,
vücuda salgı temasını engelleyen şeffaf
film gibi koruyucular olmaksızın cinsel
ilişkide bulunmak enfeksiyonların bulaş-
ması açısından yüksek risk taşır. Sağlıklı
deri bir dereceye kadar koruyucudur.
Damak, dil, dudaklar ve cinsel organlarda
yara veya zedelenme olduğunda hastalık
riski artar. Hepatit B, Herpes ve HPV gibi
bazı enfeksiyonlar kılıf kullanılsa bile terli
cildin teması yoluyla da bulaşabilirler.”
uyarısında bulundu.

Sterilize edilmeli

HIV, Hepatit B ve Hepatit C virüslerinin
kan yoluyla da bulaşabildiğine dikkat
çeken Mamçu, “Bu kişilerden yapılan kan
nakliyle olduğu gibi, kan alma ve tedavile-
rinde kullanılan cerrahi alet veya iğnelerin
sterilize edilmeden başkasında tekrar kul-
lanılması bulaşmaya neden olur. Aynı şe-
kilde HIV etkeni taşıyan birisinde
kullanıldıktan sonra sterilize edilmemiş,
kesici alet ve iğnelerle dövme yapılması,
kulak delinmesi ve manikür pedikür yapıl-
ması da bulaşmaya neden olabilir. Virüs
taşıyan birinin kullandığı iğneyle uyuştu-
rucu madde kullanımı da madde bağımlı-
larını yüksek risk grubuna sokar”
açıklamasını yaptı. 

Bebekler de etkileniyor

Bu hastalıklardan herhangi birinin mikro-
bunu alan kadınların gebelik, doğum veya
emzirme sırasında bu mikropları bebekle-
rine geçirebileceklerinin altını çizen
Mamçu, bu durumda bebeklerin sağlığı-
nın olumsuz etkilenebileceğini vurguladı.
Başkasının bardağını veya çatal kaşığını
kullanmakla cinsel yolla bulaşan hastalık-
lara yakalanılamayacağını belirten
Mamçu, “Başkasının nefes ve öksürüğün-
den, el sıkışmaktan ve öpmekten de bu
tür enfeksiyonlar bulaşmaz. Böcek, sivri-
sinek ısırması, tuvaletler (klozete otur-

mak), yüzme havuzları veya hamamlar,
sanıldığının aksine, bulaşmaya neden
olmaz” diye konuştu.

Farklı belirtiler olabilir

Bu gruptaki hastalıkların kolay tanınan
belirtileri olmadığına dikkat çeken Enfek-
siyon Hastalıkları ve Klinik Mikrobiyo-
loji Uzmanı Dr. Dilek Leyla Mamçu,
“Hiçbir belirtileri olmayabileceği gibi,
her etkene özgü farklı belirtiler olabilir.
Genel olarak görülen belirtiler arasında;
idrar yaparken yanma, acıma, sık sık id-
rara gitme, peniste, vajinada, makatta
veya ağızda ağrısız ya da ağrılı yaralar,
siğiller ve içi su dolu ağrılı kabarcıklar,
penis, hazne veya makattan gelen su
gibi, beyaz, sarımtırak veya yeşil olabilir
ve kokusu her zamankinden farklı akıntı-
lar, kasıklarda, makatta veya haznede ka-
şıntı, kasıklarda bezeler, karnın alt
bölümünde tek ya da çift taraflı ağrı, cin-
sel ilişki sırasında ağrı ve ilişki sonra-
sında kanama, deride el ve ayak
tabanında döküntüler sıralanabilir.”
dedi. Bu belirtilerden herhangi biri oldu-
ğunda cinsel yolla bulaşan bir enfeksi-
yon olup olmadığını anlamak için
doktora gitmek gerektiğini vurgulayan
Mamçu, “Özellikle deride, ağız içinde,
cinsel organların iç ve dış yüzeylerinde
görülen belirtiler başka bir cinsel yolla

bulaşan enfeksiyonu almayı kolaylaştırır.
Belirtilerin görülmesi haftalar, aylar veya
yıllar sürebilir. Bazen hiç belirti olmaz ya
da o kadar azdır ki fark edilmeyebilir.
Özellikle kadınlarda belirtiler daha zor
fark edilir. Bu nedenle bir hastalık ol-
duğu belirlenmediğinden tedavi de edil-
mez. Böylece hastalık farkında olmadan
başkalarına bulaştırılabilir.” dedi.

Kılıf en etkili yol

Cinselliğin güven içinde yaşanması ge-
rektiğini belirten Enfeksiyon Hastalıkları
ve Klinik Mikrobiyoloji Uzmanı Dr.
Dilek Leyla Mamçu, “Geçmiş dönemde
de olsa, sizin ya da eşinizin başkalarıyla
cinsel ilişkisi olması, her zaman risklidir”
dedi. Prezervatifle korunulmamış ilişki-
lerden kaçınılmasını öneren Mamçu söz-
lerini şöyle tamamladı:
“Kaçınamadığınız ilişkiler olduğunda
tanı ve tedavi için gecikmeden tıbbi yar-
dım alın. Kimsenin bir hastalık etkeni
bulundurup bulundurmadığı anlaşıla-
madığından, insanları konumlarına göre
değerlendirerek yanılmayın. Kılıf en etkili
korunma yoludur. Başka şekilde gebelik-
ten korunuyorsanız bile kılıf da kullana-
rak eşinizi ve kendinizi hastalıklara karşı
güvenceye alabilirsiniz. Eşinizde bir
bulaşma varsa tedavi bitene dek 
ilişkiye girmeyin.”

ARTIK sadece ileri yaşta değil,
genç yaşta da erkeklerin kapısını
çalabilen prostat kanserinde bu

olumsuz gidişatı tersine çevirmek mümkün.
Üroloji ve Üroonkoloji Uzmanı Prof. Dr.
Can Öbek gelişmiş ülkelerde, özellikle fır-
satçı tarama programlarının kullanılma-
sıyla beraber, prostat kanserine bağlı ölüm
oranlarında azalma olduğunu belirterek,
“Prostat kanseri batılı ülkelerde erkeklerde
kansere bağlı ölüm nedenleri arasında
ikinci sırada bulunuyor. Tüm dünya için
çok önemli bir sağlık sorunu olan prostat
kanserinin, insanlarda yaşam süresinin gi-
derek uzamasıyla çok daha yaygın bir has-
talık haline geleceği düşünülüyor” dedi.
Prostat kanserinde erken tanının hayat kur-
tarıcı olduğunu, ancak hastalığın kendine
özgü bulguları olmadığını belirten Prof. Dr.
Can Öbek, bu nedenle tarama yöntemleri-
nin kritik rol oynadığını vurguladı.   

Erken tanı önemli

Prostat kanserinin sinsi ilerleyen bir hasta-
lık olduğunu ve erken dönemde herhangi
bir yakınmaya neden olmadığını belirten
Üroloji ve Üroonkoloji Uzmanı Prof. Dr.
Can Öbek, bu nedenle erken tanı konu-
sunda gereken önlemlerin alınmasının
hayat kurtarıcı olduğunu vurguladı. Has-
talık prostatta sınırlıyken yakalanır ve te-

davi edilirse, tam şifa olasılığının çok daha
yüksek olduğunu ve erken tanı için en
önemli yöntemin PSA denilen (Prostat
Spesifik Antijen) prostat bezine özgü bir
kan testi yapılması olduğunu belirten Prof.
Dr. Öbek, “Bu kan testinin yüksek çıkması
kişide prostat kanseri olabileceğini düşün-
dürür.  Ayrıca erken yaşta bakılan değerler,
bu kişinin özelinde prostat kanseri için ne
kadar risk taşıdığını bize gösterir; takip
buna göre planlanır. Önemli olarak, PSA
düzeyi kanser harici nedenlerle de yüksele-
bilmektedir. Erken tanı açısından 2. ta-
rama yöntemi ise üroloji hekiminin yaptığı
prostat muayenesidir. Burada prostatın kı-
vamı prostat kanseri açısından değerlen-

dirme yapma olanağı verir. Şüpheli du-
rumda öncelikle bir MR görüntüleme ya-
pılır ve gerekirse biyopsi ile kesin teşhis
yoluna gidilir” dedi. 

Tarama testi yaptırın

Prostat kanserinde ‘Ne zaman PSA testi
yaptıralım? Ve ne zaman prostat muaye-
nesi olalım?” şeklinde sorularla çok sık
karşılaştıklarını belirten Prof. Dr. Can
Öbek bu soruları şöyle yanıtladı;  “Günü-
müzde 40-50 yaş arasındaki erkeklerin
PSA testi yaptırması ve prostat muayenesi
olmasını öneriyoruz. Böylece hem kişinin
mevcut durumunu, hem de ileriki yaşantı-
sında prostat kanseri riskini tespit ediyo-

ruz ve bundan sonraki takip sıklığımızı da
buna göre ayarlayabiliyoruz. Prostat kan-
serinin kesin tanısı PSA testi ve/veya mua-
yenedeki şüpheden yola çıkılarak prostat
biyopsisi ile konuluyor.  Son yıllarda kulla-
nımımıza giren MR-US füzyon biyopsi
teknolojisiyle, prostat biyopsisini çok daha
isabetli olarak yapabiliyoruz.” 

Bir hekime başvurun

Prostat kanseri belirti vermeden sinsice
ilerlese de, bazı şikayetleri ihmal etmemek
gerekiyor. Sık idrara çıkma, geceleri idrar
yapmak için sık uykudan uyanma, zayıf
ince ve kesik kesik idrar yapma, idrar yap-
maya başlamada gecikme ve idrarın biti-
minde idrar kesesini tam boşaltamama
hissi, idrar yaparken yanma-ağrı ve idrar
veya menide kan görülmesi durumlarında
mutlaka zaman kaybetmeden hekime baş-
vurmak gerektiğini vurgulayan Prof. Dr.
Can Öbek, “Ancak bu yakınmaların bu-
lunması kişide prostat kanseri olduğunu
göstermez. Prostatın iyi huylu büyümesi
gibi bir çok etken de bu sorunlara yol aça-
bilir. Üroloğun değerlendirmesi yakınma-
ların nedenini ortaya çıkartacaktır. Öte
yandan geç dönem prostat kanserinde
halsizlik, kilo kaybı, iştahsızlık, soluk renk
ve sırt, bel, bacak ağrıları gibi şikayetler
olabilir” ifadelerini kullandı. 

DÜNYA Sağlık Örgütü her yıl dünyada
yaklaşık 1 buçuk milyon erkeğe prostat
kanseri tanısı konduğunu belirtiyor.

Türkiye’de ise bu rakamın ortalama olarak 20
bin olduğunu ve akciğer kanserinden sonra er-
keklerde en sık görülen kanserin prostat kanseri
olduğunu paylaşan Anadolu Sağlık Merkezi
Üroonkoloji Merkezi Direktörü Prof. Dr. İlker
Tinay, “Prostat kanseri düzenli muayene ve
erken tanı ile önlenebilen bir kanser türü. Gene-
tik yatkınlık prostat kanserinde önemli. Aile-
sinde prostat kanseri öyküsü olanlar 2-3 kat
daha fazla risk altında. Ayrıca ailede meme kan-
seri varlığı da prostat kanseri açısından bir risk.
Bu nedenle ailesinde meme veya prostat kanseri
olanlar prostat taramalarına daha erken başla-
malı” hatırlatmasında bulundu.

Risk altındalar

Kadınlarda meme kanserine neden olan
BRCA1 ve BRCA2 genlerindeki mutasyonların
(değişikliklerin), erkeklerde de prostat kanse-
rine neden olduğunu vurgulayan Tinay, “Dola-
yısıyla annesinde meme kanseri öyküsü
olanlar, prostat kanseri açısından da risk al-
tında. Sağlıklı erkekler 50 yaşından sonra, aile-
sinde prostat kanseri veya meme kanseri
öyküsü olanlar ise 40 yaşından itibaren yıllık
muayene ve PSA tahlili yaptırmalı” dedi. Pek
çok erkeğin elle yapılan üroloji muayenesinden
çekindiğini ve sadece kan tahlili yaptırmayı ter-
cih ettiğini söyleyen Prof. Dr. İlker Tinay, “Hiç-
bir teknoloji muayenenin yerini tutmaz.
Görüntüleme yöntemleriyle ortaya çıkmayan
pek çok sorun sadece elle muayene esnasında
tespit edilebiliyor” diye konuştu. 

ÇOCUKLARDA ilk 3 yaşa dikkat edil-
mesi gerektiğini belirten Uzman Klinik
Psikolog Müjde Yahşi, “Bebekler, dün-

yaya gözlerini açar açmaz bir şeyler öğrenmeye
başlarlar. Geçirdikleri her gün onların değişik
davranışlar göstermesine neden olur. Sizi öğ-
rendikleriyle, tepkileriyle bunun yanında eğilim-
leriyle şaşırtmaya başlarlar.Bu sebeple
bebeğinizin dönem dönem farklılaşan gelişim
özellikleri olduğunu bilmelisiniz” dedi. “Çocuk-
larda ilk 3 yaş çok önemlidir. Çünkü tüm ya-
şamı etkileyen ''Bağlanma'' özellikle bu yaş
aralığında oluşur” diyen Yahşi, “Bağlanmanın 2
taraflı olduğunu ve güvensiz bağlanmanın da
bir travma şekli olduğunu bilelim. Çocuk an-
neye bağlanırken anne de çocuğa bağlanır.
Fakat çocuğun anneye bağlanması kritiktir
çünkü çocuğun bağlanması gelişimsel bir ihti-
yaçtır” ifadelerini kullandı. 

Benlik algısı oluşturur

Müjde Yahşi, “Eğer çocuk bakım verene güven-
siz bağlanmışsa bu çocuk için travmatiktir ve
bu, bağlanma travmasıdır. Bağlanma travması
çocuğun fiziksel ihtiyaçlarının dışında duygusal
ihtiyaçlarının vakitlice ve yeteri kadar karşılan-
madığı durumlarda ortaya çıkar. Çocuk ile
geçen süre ve sürenin nasıl geçtiği bağlanma
travmasının gelişimini belirler ve çocuğun cinsel
kimlik problemi yaşamasının da önemli neden-
lerindendir. Beynin yüzde 80'ninin oluştuğu ilk 3
yaş çok kritiktir ve bu yaş aralığında çocuk ben-
lik algısını oluşturur. Çocuk anne babasından
aldığı güven ile hayata adım atabiliyorsa, koşul-
suz sevgi görebiliyorsa, sağlıklı sınırlar dahilinde
özgür büyüyebiliyorsa, çocuk bağlanma trav-
masından korunabi-
lir ve sağlıklı bir
birey olarak ya-
şamına devam
etmesi kolay-
laşır” dedi.
AYŞE ANLI

Meme kanseri 
TETİKLİYOR

Çocuklarda ilk 
3 yaş çok önemli

MÜGE CESUR ÖZMEN

Prostat kanseri dünyada ve ülkemizde önemli bir sağlık sorunu. Prostat kanserinin sinsi ilerleyen bir hastalık olduğunu ve erken
dönemde herhangi bir yakınmaya neden olmadığını belirten Prof. Dr. Can Öbek, bu nedenle erken tanının çok önemli olduğunu söyledi

SİNSİCE İLERLİYOR!

Cinsel yolla bulaşan hastalıklarının kolay tanınan belirtileri olmadığını belirten uzmanlar, bu belirtilerin bazen yıllarca
ortaya çıkmayabileceğini söylüyor. Bu hastalıkların genellikle kendiliğinden iyileşmeyeceğinin altını çizen Enfeksiyon
Hastalıkları ve Klinik Mikrobiyoloji Uzmanı Dr. Dilek Leyla Mamçu, “Tedavi her zaman gereklidir. Korunmasız ilişki
olduğunda, bulgu olmasa bile gecikmeden doktora başvurulmalıdır. Başvuru için hiç bir zaman geç değildir” dedi. 

KORUNMAK SART!

TEDAVİ SÜRECİNDE DE 
HASTA OLABİLİRSİNİZ!
Bu hastalıkların genellikle kendiliğinden iyi-
leşmeyeceğinin altını çizen Mamçu, “Tedavi
her zaman gereklidir. Belirti olduğunda ya
da korunmasız ilişki olduğunda, bulgu ol-
masa bile gecikmeden doktora başvurulma-
lıdır. Başvuru için hiç bir zaman geç değildir.
ilk belirtiler geçse bile başvuru yapılmalıdır.
Kendiliğinizden, ya da doktora danışmadan
özellikle antibiyotik kullanmayın. Doktora
kendinizde böyle bir
hastalıktan kuşkulandı-
ğınızı söyleyin” uyarısını
yaptı. Teşhis için labora-
tuvar incelemeleri ge-
rektiğini dile getiren
Mamçu, “Bazen bütün
tetkiklerin sonuçlanması
zaman alabilir. Verilen
tedaviyi, şikayetleriniz
geçse bile tam uygula-
yın. Tedavi süresince cin-
sel ilişkide bulunmayın
ya da ilişki olduğunda siz veya eşiniz kılıf
kullanın. Eşinizi veya ilişkide bulunduğunuz
kişiyi uyarın. Hastalığın size bulaştığı andan
sonra ve tedavi süresince cinsel ilişkide bu-
lunduğunuz kişilere hastalık etkeni bulaştı-
rabilirsiniz. Bu nedenle kontrol ve tedavi
olmaları için geçmişte cinsel ilişkide bulun-
duğunuz eşlerinize bilgi vermelisiniz” dedi.

Dr. Dilek
Leyla Mamçu



O lay dün saat 12.00 sıralarında Gü-
zeltepe Mahallesi Ganimet Sokak'ta
meydana geldi. İddiaya göre R.A.,

eşi H.A. ve H.A. oturdukları sokakta metruk
halde bulunan binanın bahçesinden budan-
mış olan ağaç parçalarını almaya geldi. Aynı
sokakta oturan Halkın Kurtuluş Partisi
(HKP) Genel Başkanı Nurullah Efe ve oğlu
da budanmış ağaç parçalarını toplamaya ge-
lenlere 'yaş ağaçları kesiyorsunuz' diye tepki
gösterdi. Taraflar arasında başlayan sözlü tar-
tışma kısa sürede bıçaklı sopalı kavgaya dön-
üştü. Çevredekilerin ihbarı üzerine olay yerine
polis ve sağlık ekipleri sevk edildi. HKP Genel
Başkanı Nurullah Efe ile oğlu Hikmet Efe ve
kavga ettikleri R.A. yaralandı. Hastaneye kal-
dırılan R.A.'nın hayati tehlikesinin bulunduğu
öğrenilirken Nurullah Efe ve oğlu tedavilerinin
ardından gözaltına alındı. Emniyetteki işlem-
lerinin ardından Nurullah Efe ve oğlu Hikmet
Efe 'kasten yaralama' suçundan adliyeye sevk
edildi. Yaşanan olayın ardından taraflar bir-
birlerinden şikayetçi oldu. Öte yandan yaşa-

nan kavga anı ise cep telefonu kamerasına
yansıdı.

Kimseye saldırmadık

HKP Genel Başkanı Nurullah Efe'nin ifade-
sinde "Ben hayvan ve doğa sever bir vatanda-
şım. Ara ara hayvanlara yemek veririm.
Sokağımda yaşayan ve bugün olay yaşadığım
insanlardan Salih'in elinde bıçak vardı. R.A.
ile aramızda daha önceden sokakta hayvan
beslediğim için aramızda anlaşmazlık çıkmış,
bu konudan dolayı da onlarla husumetimiz
vardır. Bugün metruk yapının bahçesine gire-
rek daha önceden kestirdikleri kurumuş olan
ağaçları motorlu testere ve başka kesici aletler
ile kesmeye ve yeşil dalları da keseceklerini
aralarında konuşurlarken yukarıdan bir süre
izledim. "Size ait olmayan dalları keserek gö-
türmek haram değil mi?" dedim. Şahıslar da
'Sahibinden izin aldık' dediler. Bana küfür etti-
ler. R.A. elinde bıçak ve sopa vardı. R.A. bina-
nın girişi yolun üst kısmına yanıma gelerek
bana bıçağı salladı. Ben de elimle karşılık ver-

dim. Sol işaret parmağım burada yaralandı.
O sırada başıma bir sopa darbesi aldım.
Sonra R.A. ile tekrar boğuşmaya başladık
ancak başıma yediğim sopanın darbesi beni
oldukça sarstı ve yere düştüm. Oğlum beni
kaldırdı. Sonrasını hatırlamıyorum. Oğlum
Hikmet ve ben hiç kimseye saldırmadık.
Benim bir bıçağım yok, olay yerine bıçakla git-
medim. R.A.'yı nasıl bıçaklandığını hatırlamı-
yorum. Kimseyi darbetmedim. Oğlumun da
darp ettiğini görmedim. Bu şahıslardan şika-
yetçiyim" dediği öğrenildi.

Siz hırsız mısınız?

R.A'nın eşi H.A.'nın ise ifadesinde "Eşim R.A.,
H.A. ve ben, komşumun bahçesinden izin ala-
rak odunları topluyorduk. Yan binada ikamet
eden Nurullah Efe isimli kişi "Siz hırsız mısı-
nız?" diyerek bize çok ağır küfürler etti. H.A.
da "Bir şey yok, ağaç kesmiyoruz. Biz budan-
mış ağaçları kesiyoruz, ben sahibinden izin
aldım" dedi. Nurullah isimli kişi oğlu ile bir-
likte küfür ederek yanımıza geldiler. Bize küfür

ederek bağırdılar. O sırada eşim R. A. da "Ne
küfür ediyorsun?'" diyerek yola çıktı. O sırada
şahıslar bizim yanımıza geldiler. Nurullah
isimli şahsın oğlu, eşime sarılarak yere yatırdı
ve boğuşmaya başladılar. Oğlu ise, eşim
R.A.'yı tuttu. Nurullah Efe de elindeki bıçakla
eşim R.A.'yı göğsünden bıçakladı. Akabinde
tekrardan göğsünden bıçakladı. Ardından
yerde yuvarlanmaya başladılar. Ben o esnada
şahısları ayırmaya çalışırken şahıslardan biri
beni savurdu. Ben bariyerlere savruldum ve
yere düştüm. Nurettin isimli şahıs eşimi bıçak-
layınca ben de Nurettin isimli şahsın kafasına
elimle vurdum. Daha sonra Nurullah isimli
şahıs eşim R.A.'yı sırtından bir kez daha bıçak-
ladı. Ben şahıslara kesinlikle sopa ile vurma-
dım. Polis siren sesleri gelene kadar şahıslar
olay yerinden ayrılmadılar. Siren seslerini du-
yunca Nurullah isimli şahıs, elindeki bıçakla
ikametlerine doğru oğlu ile birlikte gittiler.
Benim olayda bir yaralanmam olmadı. Nu-
rullah Efe ve Hikmet Efe isimli şahıslardan şi-
kayetçiyim" dediği öğrenildi. DHA
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istanbul Emniyet Müdürlüğü
Trafik Denetleme Şubesi ekip-
leri, bir düğün konvoyunda yolu

trafiğe kapatarak drift yapan kişilerin bu
anlara ait görüntüleri, "İstanbul'u yakmaya
geldik" notuyla sosyal medyadan paylaş-
maları üzerine çalışma başlattı. İncele-
mede, görüntülerin 2 Eylül tarihinde TEM
Otoyolu Ümraniye mevkiinde çekildiğini
belirleyen ekipler, konvoydaki araçların pla-
kalarını ve araçları kullanan kişilerin kim-
liklerini tespit etti.

Ceza yağdı

Yolun trafiğe kapatılmasının ardından drift
yaptığı belirtilen sürücüsü B.G'ye, Karayol-
ları Trafik Kanununun ilgili maddeleri uya-
rınca 31 bin 296 lira cezai işlem uygulandı.
Sürücü belgesine 60 gün süreyle el konul-
masına karar verilen B.G'nin kullandığı
araç da trafikten men edildi. Konvoyda tra-
fiği tehlikeye düşürdüğü belirlenen 14 sürü-
cüye de Karayolları Trafik Kanunu
kapsamında bin 308'er lira ceza kesildi.
Anadolu Cumhuriyet Başsavcılığı'nca baş-
latılan soruşturma kapsamında 12 sürücü-
nün trafiği tehlikeye düşürdüğü belirlendi.
Haklarında gözaltı kararı verilen sürücüler-
den 5'i gözaltına alınarak Çakmak Polis
Merkezi Amirliği'ne götürüldü. Olaya ka-
rıştığı tespit edilen ve adreslerinde bulun-
mayan 7 sürücü hakkında yakalama kararı
çıkarıldı. DHA

İSTANBUL'U 
yAkmAyA
geLdik!
Ümraniye'de yolu kapatarak drift 
yapan düğün konvoyundaki sürücüler
yakalandı. "İstanbul'u yakmaya geldik"
notuyla sosyal medyada görüntü
paylaşan sürücülere ceza yağdı

Üsküdar'da Halkın Kurtuluş Partisi (HKP) Genel Başkanı
Nurullah Efe ve oğlu tartıştıkları komşularını bıçakla
yaraladıkları gerekçesiyle gözaltına alındı. Efe'nin
ifadesinde "Oğlum Hikmet ve ben hiç kimseye saldırmadık.
Benim bir bıçağım yok, olay yerine bıçakla gitmedim.
R.A.'yı nasıl bıçaklandığını hatırlamıyorum. Kimseyi 
darbetmedim" dediği öğrenildi
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Maltepe'de bulunan ormanlık alanda bilinmeyen bir nedenle yangın çıktı. İhbar üzerine olay yerine
çok sayıda itfaiye ekibi sevk edildi. Yangına havadan da müdahale edildi. Yerleşim alanlarına kadar
ilerleyen alevler, vatandaşlar ve itfaiye ekiplerinin çalışmaları sonucu söndürüldü

yangın 14.30 sıralarında,
Maltepe Başıbüyük Ma-
hallesindeki ormanlık

alanda çıktı. Gökyüzünü kaplayan
dumanları gören vatandaşlar du-
rumu itfaiye ekiplerine bildirdi. Alev-
ler kısa sürede büyüyerek yerleşim
yerlerine kadar ilerledi. Olay yerine
çok sayıda itfaiye ekibi sevk edildi.
Büyüyen alevler, bir evin bahçesine
ve bir gecekonduya sıçradı. Polis
ekipleri çevrede güvenlik önlemi aldı.
Olayda yaralı ve can kaybı bulun-

mazken yangın ekiplerin çalışmaları
sonucu söndürüldü. Mahalle sakin-
leri de ellerindeki kova ve hortum-
larla soğutma çalışmalarına katıldı.
Kimi vatandaşlar ise hortumla su tu-
tarak evlerini soğutmaya çalıştı. Bir
evin camları alevler nedeniyle pat-
ladı. Yanan ormanlık alan ve itfaiye
ekiplerinin müdahalesi, havadan da
görüntülendi. 

Az daha ev yanıyordu!

Mahalle sakini Senem Ekren, "Biz

yangının nasıl çıktığını anlamadık.
Camdan dışarı baktım, buralar kom-
ple kıpkırmızı yanıyordu, alevler gök-
yüzüne kadar gelmişti. Aşağı indik
yardıma ihtiyaç var mı diye. Herkes
çoluğunu çocuğunu sırtlamış, evcil
hayvanlarını almış yukarı doğru kaçı-
yor. Herkes feryat figan ediyor. Yar-
dım edelim dedik hortumları taktık.
İtfaiye geldikten sonra bu tarafı sön-
dürmeye başladılar o taraf yandı.
Alevler bu eve geliyordu az daha. Az
daha ev yanıyordu" dedi.  DHA

sarıyer’de hakkında 13 yıl ke-
sinleşmiş hapis cezası bulanan
Gökhan G. 5 yıl sonra film sah-

nelerini aratmayan bir operasyonla yaka-
landı. Karşısında Asayiş Şube
Müdürlüğüne bağlı polisleri görünce elin-
deki kesici aletle kendini öldüreceğini söyle-
yerek direnen Gökhan G., uzun süre ikna
edilmeye çalışıldı. Ancak ikna çabaları
boşa çıkınca olay yerine Özel Harekat Pol-
isleri çağrıldı. Özel Harekat polisleri eve gi-
rerek Gökhan G.’yi yaralı olarak gözaltına
alındı. Hastaneye kaldırılan Gökhan G. te-
davisinin ardından tutuklanarak cezaevine
gönderildi. Asayiş Şube Müdürlüğü tara-
fından son bir hafta içinde yapılan operas-
yonda haklarında cezaları kesinleşen 22
hükümlü yakalanarak cezaevine 
gönderildi.

Özel Harekat geldi

Asayiş Şube Müdürlüğü, Aranan Şahıslar
Büro Amirliği tarafından 2018 yılından bu
yana "Kullanmak için uyuşturucu madde
bulundurmak ve kullanmak" suçundan
hakkında 13 yıl kesinleşmiş hapis cezası ile
aranan Gökhan G.(29)’un Sarıyer, Aya-
zağ’da bir evde saklandığını belirledi. Eve
giren ekipler Gökhan G.’yi yaralı olarak
gözaltına aldı. Ambulansıyla hastaneye
kaldırılan Gökhan G. Tedavisinin ardından
çıkarıldığı mahkemece tutuklanarak ceza-
evine gönderildi. Öte yandan Asayiş Şube
Müdürlüğü tarafından son bir hafta içinde
yapılan operasyonlarda haklarında kesin-
leşmiş hapis cezası bulunan 22 firari hü-
kümlünün gözaltına alındığı belirtildi.
Gözaltına alınanlar arasında karşılıksız
çek, gasp, kasten öldürmek hırsızlık suçla-
rından hükümlü kişilerin olduğu belirtildi.

5 yıl sonra 
yakalandı!

Cenazeler
teslim alındı
Avcılar'da çıkan yangında 2 kişinin öldüğü, bir
kişinin ağır yaralı olarak kurtarıldığı açıklandı.
Ölenlerin cenazeleri Adli Tıp Kurumu'ndan alındı

Mustafa Kemal Paşa Mahallesi Kayabaşı So-
kak'ta yaklaşık 6 ay önce boşaltılan ancak yıktı-
rılmayan 6 katlı binada dün saat 19.00

sıralarında yangın çıktı. Olay yerine gelen itfaiye ekipleri
içeride mahsur kalanlar olduğunu fark etti. Bunun üzerine
binanın bodrum katında bulunanları kurtarmak için ça-
lışma başlatıldı. Dumanların arasından Elif Alkan ile
Mehmet Can Bayrak ağır yaralı olarak çıkarıldı. Alkan,
Bağcılar Eğitim ve Araştırma Hastanesi'ne, Bayrak ise
hemen yakındaki özel hastaneye kaldırıldı. Mehmet Can
Bayrak tüm çabalara rağmen kurtarılamadı. İtfaiye erleri
binanın içerisinde ağır yaralı çıkardığı Berkay Balaban da
kaldırıldığı özel hastaneye ardından Bağcılar'daki hasta-
nede tedavi altına alındı. Binadan Burak Mungan'ın cesedi
de çıkarıldı. Yangından yaralı olarak kurtarılan Elif Alkan,
polise verdiği ifadede uyuşturucu kullanmak için binaya
girdiklerini söylediği öğrenildi. Öte yandan Adli Tıp Ku-
rumu morguna kaldırılan cenazelerden Burak Mungan ve
Mehmetcan Bayrak'ın otopsi işlemlerinin bitmesinin ar-
dından aileleri cenazeleri teslim aldı. DHA

Vurdu kaçtı!
Avcılar'da park halindeki 4 araca çarpan kamyonetin
şoförü durduktan sonra dönüp araçların durumuna
bakıp kaçtı. Kaza anı ve şoförün araçlara bakıp yoluna
devam etmesi güvenlik kamerası ile kaydedildi

Cihangir Mahallesi Osmanpaşa Caddesi'nde
Pazar günü saat 07.30 sıralarında seyir halindeki
kamyonet park halindeki bir araca çarptı. Çarp-

manın şiddeti ile arka lastiği kaldırıma çıkan araç, savrularak
3 araca hasar verdi. Kazanın ardından uzaklaşan kamyonet
şoförü kısa süre sonra dönerek araçların durumuna bakıp
tekrar uzaklaştı.  Sesleri duyan araç sahipleri evlerinden dı-
şarı çıktı. Kaza yeri yakınlarında plakası yolda görülen, kam-
yonet birkaç sokak ileride park edilmiş halde bulundu. Polis
şoförü kısa sürede yakalayarak gözaltına aldı. 

Araçlar pert oldu

Hasar gören araçlardan birinin sahibi Ramazan Özden, "Di-
şimizden, tırnağımızdan keserek aldığımız araçlarımız pert
oldu. İlk benim araca çarpıp kaldırıma çıkartmış, diğer araç-
lar da peş peşe hazar gördü. Kazadır olur. Ancak duruyor,
bakıyor, gidiyor. Oturduğu eve kadar biliyoruz" dedi.  DHA
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B u sabah başka bir hüzne talip gönül.
Aylardan Eylül günlerden sen. Yüre-
ğime sağanak misali Eylül yağmurları

yağıyor. Sabahın seher vakti, sisli puslu bir hava
ve dede yadigarı köy evinde küçük ahşap pence-
renin önünde oturuyorum. Gözlerim buğulu yol-
lara bakıyor. Kocaman bir sessizlik kaplıyor
içimi. Sabahın ilk ışıklarına doğru belirli belir-
siz hayalin geliyor gözümün önüne kâh var olu-
yorsun kâh yok. Masallardaki gibi “bir varmış
bir yokmuş” diye bitiyor başlaması gereken aşk
hikayesi.

Sana sesleniyorum uzaklardan, sana haykırı-
yorum avazım çıktığı kadar sesim kısılana
kadar. Duyan olmuyor bu haykırışı. Alıyorum
elime kalemi kâğıdı en iyi bildiğim işi yapıyo-
rum. Başlıyorum sana hasret kokan satırları
yazmaya. Her bir satırımda duyguya kattığım
harf oluyorsun. Kelimelerim ve her cümlem
içimden sana haykırışım yakarışım oluyor. Ve
bilmeni istiyorum, tüm içtenliğimle yazıyorum
bu satırları. Belki bir gün okursun, duyarsın ve
beni anlarsın diye…

Vefasızlığın, boş vermişliğin, kıymet bilme-
mezliğin geliyor aklıma, ahhh! Diyorum ah!
Böylemi olacaktık? Oysa ki herkes sevmeyi,
aşkı ve vefayı bize ne güzelde yakıştırmıştı. Dost
meclislerinin konusu nazar boncuğu bizken, sor-
madın neredeyim, sormadın sensiz güldüm mü,
yaşadım mı öldüm mü? Oysa ki hiç sırtımı, yü-
reğimi ve kalbimi dönüşlüğüm de olmadı sana.

Vefanın semt adı olduğunu yaşayarak öğreniyo-
rum. Zaman sonra anlıyorum yaşadıklarımın
bir “hiç” den ibaret olduğunu.

İnsan ömrüne Kaç mevsim sığar ya da bir
ömür kaç mevsimliktir bilemiyorum.

Sen, yaşadığım en güzel dört mevsim, yüre-
ğime ekip, göz yaşlarımla beslediğim en büyük
sevdaydın. Baharda yağmurum yazda güneşim.
Karanlık sokaklarda yolumu aydınlatan ay’ım,
bahçemde güllerim dağlarda mor sümbülüm.
Derelerde akar suyum denizlerde yakamozdun.

Gün oluyordu bazen gezegenler kadar uzak,
gün oluyordu aldığım nefes kadar yakındın.
Uyurken son hatırımda uyandığımda aklımdaki
sendin. Uzak diyarlara türküler yaktığım şarkı-
lardan fal tuttuğum isteklerimdin. “Elbet bir
gün kavuşacağız” diyordu şarkı. Elbet bir gün
hayaliyle ömür tükettiğim ömrüme ömür 
kattığım sendin.

Belki bir sesini duyarım diye telefonun ba-
şında beklediğim, bir sürpriz yapar karşıma
çıkar diye ümit ettiğim sendin. Oysa ki bir mer-
haba deyişinle gelip konacaktı yüreğime bahar.
Kış olan gönül bahara, yaza ve güneşe o çok
sevdiğimiz dağlara kavuşacaktı. Ilgıt ılgıt esen
meltem rüzgârı savuracaktı kokunu, cemre diye
havaya suya ve toprağa düşen sendin. İçime
çeke çeke kokladığım havam, suyum ve 
nefesimdin.

Uçsuz bucaksız okyanusların ortasında, yu-
nuslarla yarışır, denizin dalgalarıyla dertleşir

buluyorum kendimi. Bir ırmak ke-
narında söğüt ağacının altında hasret türküleri
söylüyor buluyorum. Korkutmuyor yalnızlık
beni artık. Korkmuyorum gecenin ıssızlığından
ormanın karanlığından. Doğanın yeşili denizin
mavisini yoldaş ediyorum kendime. Seni anlatı-
yor her yaprağın rüzgâra savruluşu hırçın dal-
ganın ayaklarıma vuruşu. Bir zaman sonra
sensiz ve sessiz dans ediyorum beyaz köpüklü
dalgalarla. Bilmediğim bir çölün kızgın kumla-
rına alıp savuruyor beni…

Issız, sessiz uzaklarda bir sahil kasabasında-
yım. Güneşi batırıyorum deniz üstü salaş bir
mekânda…

Hafiften müziğin tınısını duyuyorum. Müs-
lüm baba çalıyor. Elimi havaya kaldırıp iki par-
mağımla garsona gel işareti yapıyorum.

“Şefim ses verrr!” Tamam dercesine kafa-
sını yana eğiyor. “Kaç kadeh kırıldı sarhoş gön-
lümde” derken efkâr basıyor, gözlerim dalıyor
uçsuz bucaksız denizin derinliklerine. “Ne yap-
tımsa seni unutamadım” diye bitiyor şarkı. Şar-
kıyla birlikte ben de bitiyorum, tükeniyorum…

Ferdi babanın sesi yankılanıyor ardından.
Dünyanın en büyük orkestrası eşlik edercesine
söylüyor sanki; “Riyakâr olmanın anlamı var
mı? Beni sevdiğinde söyle yalan mı?”

“Açç diyorum” garsona “biraz daha aç
sesi…” İliklerime kadar hissediyorum vefasız-
lığı, aldanılmış lığı, riyakarlığı. İnsan gitmek is-
tiyor bazen, giderek geçmeyeceğini bile bile...

Anılar, hayal kırıklıkları, hatıralar ve en
önemlisi kalp, sen nereye gidersen birlikte se-
ninle geldikten sonra gitmek hiçbir işe
yaramıyor.

Dalıp gidiyor gözüm uzaklara, kanadı Kırık
kuş gibi gönül. Güneş mi beni batırıyor ben mi
güneşi bilemiyorum. Tam “boş verrrr!” derken,
fonda İbo’nun sesi yankılanıyor “Bir tek dile-
ğim var mutlu ol yeter” işte o an, sevdaya dair
bugüne kadar koyduğum tüm virgüller noktaya
dönüşüyor…

Kurduğum hayal sona eriyor, gerçeği irdeli-
yor duygularım. “Bir tek dileğim var mutlu ol
yeter.” Diyen ses beni kendime getiriyor. Bıra-
kın gitsin diyorum kalbime. Duygular yerini ya-
şadığım hayal kırıklığına bırakıyor, hüzün yine
kapımı çalıyor. Gözlerimden Eylül yağmuru mi-
sali yaşlar nasıl da dökülüyor sen bilemezsin.

Ne demişti Kızıltuğ; “bir kaşınan bir gözü-
nen insan olmuyor. Ben bu deliye sevmeyi öğre-
temedim. Ele gelen bahar bize gelmiyor ben bu
zalime sevmeyi öğretemedim.” Öğretmekle sev-
ginin olmayacağını anlıyorum. Yaşamadıktan,
hissedemedikten sonra, vefa olmadıktan sonra
sevgi neye yarar aşk neye yarar. Halbuki sev-
mek emekti mücadeleydi tek canda tek yürek
olmaktı, sevgi vefaydı, zor anlarında aramak,
sormak yanında olmaktı. Ama ben sana sev-
meyi öğretemedim.

Eylül yağmurları yağıyor yüreğime…

Eteklerine papatyalar serpilmiş beyaz gelin-
liğiyle o yakılmaz dediğim yüce dağların zirve-
sine benzeyen ben. Ne kadar da güçsüz, kırılgan
ve kalbine yenik bir insanmışım meğer. Bir dağ
başı yalnızlığı yaşıyor kalbim. Yumruklarımı sı-
kıyor, avazım çıktığı kadar tekrar tekrar bağırı-
yorum vefasızlığını. Karşı tepelerden sesim
yankılanıyor. Benim haykırışımı tekrar ediyor
dağlar. Sesimin yankısıyla çığlar düşüyor 
yüreğime.

Gel desem gelemezsin, gel desen ayakla-
rımda hasret ve öfke prangaları vurulmuş. Göz-
lerime hapsettiğim yaşlar ve yüreğime tekrar
tekrar sağanak misali Eylül yağmurları dökülü-
yor. Değişiyor mevsimler, tüm cömertliğiyle ye-
niden geliyor bahar. Yeniden yeşeriyor dünya.
Günler, haftalar aylar ne çabukta geçiyor. Bir
yarım hep eksik bir yanım hep sensiz kalıyor.
Öksüz kalan sol yanım çığlık çığlığa susuyor.

Gör istiyorum! Bil istiyorum! Duy istiyorum!
Ama insan oğlu nankör işte! Görmez, bilmez

ve duymaz. Menfaati bitenin sevgisinin de bit-
tiği bir dünya işte! Yüreğime sağanak misali
Eylül yağmurları nasıl da yağıyor. Her damlası
sen, her ıslanışım aşk.

Yağmurlar yüreğime yağıyor. Yağmurlar yü-
reğime ağlıyor…

Ardından güneş teselli edercesine tekrar do-
ğuyor. Bak, yine aylardan Eylül yine eylül yağ-
murları yağıyor yüreğime ve sen bunu
bilmiyorsun asla da bilmeyeceksin. Dünyanın
bile döndüğü evrende sen bir daha hiç dönmeye-
ceksin…

Sağlıcakla…

Eylül yağmurları yağıyor yüreğime…

H azine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek,
bir taraftan enflasyonu düşürmek için faiz-
lerle mücadele ederken bir taraftan da

kamu kurumlarında israfa gidilmesi yönünde
adımlar atıyor. Temmuz ayında kamu kurumla-
rına gönderilen israf genelgesinde deprem ve acil
olmayan harcamalar dışında israf yapılmaması
uyarısında bulunuldu. Esenler Belediyesi’nden
sonra Kağıthane Belediyesi'nin de genelgeyi umursa-
madığı ortaya çıktı. Mart ayında yapılacak yerel seçim-
ler öncesinde Kağıthane’de ikamet eden binlerce
vatandaş tarihi yerlere götürülecek. Bütün masrafları
belediyenin karşılanacağı organizasyonlarda vatandaş-
lara binlerce de promosyon ürün dağıtılacak.

İSO 9001 belgesi istendi!

“Organizasyon Hizmeti Alınacaktır” başlıklı ihale 12
Eylül 2023 tarihinde yapılacak. İhalenin teknik şartna-
mesi adeta işin adrese teslim yapılması için hazırlan-
mış. Organizasyon hizmeti ihalesine katılacak şirketten
İSO 9001 kalite belgesi istendi. Organizasyon hizmeti
kapsamında ne hizmetlerin satın alınacağı şöyle sıra-
landı: İstanbul-Bursa, Bursa-İstanbul 45 sefer, İstan-

bul-Edirne, Edirne-İstanbul 45 sefer, İstanbul-Ça-
nakkale, Çanakkale-İstanbul 100 sefer, İstanbul-
Kastamonu, Kastamonu-İstanbul 40 sefer, İstanbul

Safranbolu, Safranbolu-İstanbul 40 sefer, İstan-
bul-Bilecik, Bilecik İstanbul 20 sefer, İstanbul-An-
kara, Ankara-İstanbul gezisi 10 sefer,
İstanbul-Kartepe, Kartepe-İstanbul gezisi 10
sefer yapılacak. Bu gezilere katılacak vatandaşla-

rın yemek ve ikramları da yine belediye tarafından
karşılanacak.

Promosyon dağıtılacak!

Belediyenin harcamaları bu gezilerle sınırlı kalmamış.
15 sefer Boğaz turu organizasyonu, 6 bin kişiye boğaz
turunda yemek organizasyonu, İstanbul tarihi yarıma-
daya 15 sefer gezi, İstanbul dini mekanlar gezisi 15
sefer, İstanbul çocuk eğlence makamlar gezisi 8 sefer
yapılacak. Geziler dışında dağıtılacak promosyonlar da
şöyle sıralandı: 15 bin adet kitapçık, 4 bin 500 adet ha-
rita, 20 bin adet şapka, 20 bin adet bez çanta, 20 bin
adet yaka kartı ve personel için sınırsız telefon konuş-
ması, konaklama ve kıyafet alımları da ihaleye dahil
edildi.

servislere 
sıkı denetim
Kadıköy'de okul servislerine yönelik
denetim yapıldı. Denetimlerde 
kurallara uymayan 4 servis şoförüne
toplam 3 bin 289 lira ceza yazıldı

uyum haftası kapsamında anaokulu ve
ilkokul 1'inci sınıf öğrencileri, bugün
eğitime başladı. Trafik Denetleme Şube

Müdürlüğü'ne bağlı trafik polisleri ve sivil trafik
ekipleri İstanbul'da okul servislerini denetledi. Ka-
dıköy'de gerçekleştirilen denetimlerde servisler
durdurularak kontrol edildi. Ekipler, kurallara
uyulup uyulmadığı, araç içerisinde bulunması ge-
rekenler ve evrak kontrolü yaptı. Bir servis şoförle-
rine servis camındaki filmden 951 TL, Muayenesi
bulunmayan iki araca ayrı ayrı 951 TL, kemer
takmayan servis şoförüne 436 TL, toplam 3 bin
289 ceza yazdı.  DHA
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Hazine ve Maliye Bakanlığı’nın ‘İsraf 
yapmayın” genelgesinde ikinci perde. Kağıthane 

Belediyesi 12 Eylül’de yapacağı ihaleyle adeta Türkiye 
içerisine tur düzenleyecek. Çanakkale’ye yüz sefer, Edirne ve 

Bursa’ya 457'şer sefer. Safranbolu ve Kastamonu’ya 
40’ar sefer ve Kartepe ve Ankara’ya 10’ar sefer yapılacak

uyum
yoğunluğu

anaoKulu ve ilkokul 1'inci sınıf öğren-
cilerinin uyum haftası kapsamında eği-
time başlamasıyla İstanbul'da trafik

yoğunluğu oluştu. Uyum haftası kapsamında
anaokulu ve ilkokul 1'inci sınıf öğrencileri, bugün
eğitime başladı. Bazı öğrenciler servislerle, bazıları
da ailelerinin özel araçlarıyla okula gitmek yola
çıkması trafik yoğunluğuna neden oldu. Haftanın
ilk iş günü saat 08.30 sıralarında, İstanbul Büyük-
şehir Belediyesi'nin trafik yoğunluk haritasında
yüzde 56 olarak belirtildi. DHA

Osman KÖSE
damgaweb@gmail.com

osmankose@hotmail.fr

ERCAN 
ÖZTÜRK

ÖZEL HABER

Kırtasiye desteği
Silivri Belediye Başkanı Volkan Yılmaz, Hatay’ın Kumlu ve Belen
ilçelerinde eğitim gören 1. 2. 3. ve 4. sınıf öğrencisi tüm çocuklara, 
4 bin 100 adet okul çantası ve kırtasiye malzemesi hediye ediyor

KahramanmaraŞ
merkezli meydana gelen
ve 11 ilde yıkımlara

neden olan depremin ilk anından
itibaren bölgeye arama kurtarma
ekibi, yardım tırları, çadır ve kon-
teyner köylerle destek olan Silivri
Belediyesi, anlamlı bir yardım
kampanyasına daha imzasını atı-
yor. Silivri Belediye Başkanı Vol-
kan Yılmaz’ın talimatıyla yapılan
çalışma neticesinde, “Acılar pay-
laştıkça azalır, mutluluklar paylaş-
tıkça çoğalır” sloganıyla Hatay’ın
Kumlu ve Belen ilçelerinde eğitim
gören 1. 2. 3. ve 4. sınıf öğrencisi
tüm çocuklara, 4 bin 100 adet
okul çantası ve kırtasiye malze-
mesi hediye ediliyor. 

Yılmaz da gidecek 

Hataylı öğrencilere dağıtılacak
setlerde; okul çantası ve beslenme
çantası seti, 10’lu el işi kâğıdı, 2’li
pastel boya, 12’li sulu boya, 12’li
defter kitap etiketi, A5 çizgili def-
ter, A5 kareli defter, güzel yazı def-
teri, kalem açacağı (kalemtıraş),
kalemlik, kırmızı kurşun kalem,
siyah kurşun kalem, resim defteri,
sayı sayma seti, silgi, stick yapıştı-

Adli yıl için
açılış töreni
Bakırköy Adalet Sarayı'nda yeni adli yılın
açılışı sebebiyle tören düzenlendi.  Törene,
Bakırköy Cumhuriyet Başsavcısı Hüseyin
Gümüş, Bakırköy Adliyesi Adalet Komisyonu
Başkanı Hazar Turan Alim, çok sayıda hakim,
savcı ve adliye personeli katıldı

6 Şubat deprem felaketinde hayatını kaybe-
den vatandaşları anarak konuşmasına başla-
yan Bakırköy Cumhuriyet Başsavcısı Hüseyin

Gümüş, "Özellikle depremde adliyede görev yapan per-
sonel ve yargı çalışanlarımızı da kaybettik. Onları da
rahmet ve şükranla anıyoruz. Vatanımıza, milletimizin
bölünmez bütünlüğüne yönelik tüm terör örgütleriyle,
paralel ihanet çeteleriyle mücadelemiz dün olduğu gibi
bundan sonra da aynı azim ve kararlılıkla devam ede-
cektir" dedi. Bakırköy Adliyesi Adalet Komisyonu Baş-
kanı Hazar Turan Alim ise, "Hepimizin şikayet ettiği ve
birçok platformda dile getirilen toplumun yargıya olan
güveninin arttırılması ve arzu edilen düzeye ulaşması,
tamamen biz yargı mensuplarının tutum ve davranışla-
rına bağlıdır" şeklinde konuştu. DHA

rıcı, oyun hamuru seti ve makas bulunuyor. Kayma-
kamlık ve Belediyeler ile koordineli olarak gerçekleş-
tirilen proje kapsamında okul setlerini taşıyan tır
Cumartesi Silivri’den yola çıktı ve Pazar günü itiba-
rıyla dağıtımlar başladı. Bugün, Silivri Belediye Baş-
kanı Volkan Yılmaz’ın da bölgeye gitmesi
planlanıyor. HABER MERKEZİ

Esenyurt Belediyesi, 2023 CEV Av-
rupa Voleybol Şampiyonası final kar-
şılaşmasını açık havada izlemek

isteyenler için Tabela Meydan’a dev ekran
kurdu. Türkiye ile Sırbistan arasında oynanan
şampiyonluk maçını dev ekrandan izleyen va-
tandaşlar, milli takım için tek yürek oldu. Tür-

kiye forması giyerek alanda toplananlar, her
sayıda alkış ve tezahüratlarla Filenin Sultanla-
rı’na destekte bulundu. Esenyurtlular, heyeca-
nın dorukta olduğu alanda, Sırbistan’ı 3-2
yenerek tarihinde ilk kez Avrupa şampiyonu
olan Filenin Sultanları’nın şampiyonluk coşku-
suna ortak oldu.

EsEnyurt tEk yürEk



O yuncu, şair ve tarihçi kimliği ile öne
çıkan Pelin Batu ile keyifli bir söyleşi
yaptık. Genel bir Türkiye eleştirisi

yapan Batu, özellikle eğitim konusunda
önemli açıklamalarda bulundu. Eğitim sis-
teminin yapboz tahtasına çevrildiğini belir-
ten Batu, iktidarın okuduğunu anlamayan
bir nesil yetiştirdiğini savundu. Son yıllarda
gençlerin Türkiye'yi terk etmeye başladığını 
belirten Batu, “Kime sorsanız kaçma derdinde.
Artık dünya çok küçüldü her yer birbirine çok
yakın ve internetten de her şeyi görebiliyorlar”
dedi. Mevcut dönemi, 3. Murat dönemine ben-
zeten Batu, idealist siyasi figürlere ihtiyaç 
olduğunu vurguladı. 

lPelin Batu şu anda neler yapıyor? 
Son bir yıldır gerçekten çok acayip yoruldum.
Yoğun geçti. Çok da mutluyum bu yoğunluktan
çünkü her hafta mitoloji dersi veriyordum.
Bazen sanat tarihi bazen spesifik tarihle ilgili.
Youtube’da bir program vardı orada böyle platin
plaket gönderdiler. Dünyada en fazla dinlenen ilk
10 Podcast’e giriyormuş. O da genel dünya tari-
hiydi, yani Big Bang’den başladık, İkinci Dünya
Savaşı sonrasına kadar getirdik bıraktık orada.
Bir de Tarih Tv’de program yapıyordum. Orada
da haftada bir gün İlber Ortaylı’yla genel her
hafta farklı bir konu. Bir hafta Napolyon yapıyo-
ruz bir hafta Osmanlı’yla ilgili bir şey yapıyoruz.
Bir de çok sevdiğim bir profesör vardır Nezih
Başgelen, onunla da antik tarih yapıyorduk. Ar-
keoloji tarihi ve antik çağ tarihi. Yani hafta bitti-
ğinde ben de bitiyordum. Sürekli bir koşturma ve
araştırma. Bu yaz biraz nefes alma fırsatım oldu.
Bu yaz da yeni, daha bir ay olmadı, bir kitabım
çıktı. Arkadaşımla birlikte yazdığımız, bir şiir ki-
tabı. Tematik şiir kitabı. Velhasıl, böyle bir koştur-
maca ile geçti.  Medyadan biraz uzak kaldım
diyebilirim aslında. Yani gazetecilik anlamında
medyadan. Pek de bir yer kalmadı, en son bi’
umutlanmıştım Beylikdüzü’nde bir haber site-
sinde başlayacaktım. Samimi Haber diye bi ha-
berde başlayacaktım. Beylikdüzü’nde tam
girişindeydi ama, o da olmadı. 

lDamga sizi bekliyor. Niye Damga’yı düşün-
müyorsunuz?
Düşünmüyor değilim de şöyle, yani siyasi bi şey-
ler, o kadar uzaklaştım ve koptum ki; seçimler-
den sonra zaten…

lTarih yazın bizde, hayat yazın, yaşam
yazın, şiir yazın… 
Onlar olabilir. Yani siyaset artık çoğu insan

gibi moralim bozuldu. Çok uzaklaştım.

lBizim Youtube kanalımız yok. Şöyle var
ama, yok. Çünkü Youtube kanalı artık çok.

Ben şundan yanayım; mesela bizim Türk-
ler gidiyor şahane bir balık restoran yapı-
yor, sonra buna gelip diyorlar ki köfte de
koyalım, mangal da koyalım. Ben buna
karşıyım. 

Balıkçı balıkçıdır köfteci köftecidir.

lPelin Batu, Avrupa’yı bilen bir insan. Gördü-
ğümüz kadarıyla Türkiye’de yaşıyor. Türkiye’den
herkes kaçarken Pelin Batu’yu Türkiye’de tutan
ne? Böyle bir planı var mı?
Çok az sayıda kalmış olan ailem: yani kardeşim
teyzem. Artık aile olarak saydığım arkadaşlarım.
Şunu fark ettim, sizinle daha önce de bunu ko-
nuşmuştuk, yurt dışında eğer, yani ben üniversi-
teden mezun olup kalmış olsaydım ve o
arkadaşlarımla devam etmiş olsaydım, işte
samimi dayanışma kültürüne bağlı ve in-
sanın hakikaten can dostum diyebile-
ceği hasta olduğunda çorba
getirecek türde arkadaşlar. O
zaman yurt dışında herhangi bir
yerde de yaşayabilirdim. Her
yerde kendimi rahat hissediyo-
rum, her yerde mutlu olabili-
rim ama bugün ekonomik
şartlardan dolayı, özgürlük
eksikliğinden dolayı, diğer in-
sanlara kızamıyorum anlıyo-
rum. Bugünki doktorlarımız
işte akademisyenlerimiz ifade
özgürlüğünden, mobbingden,
kötü muameleden, şartlardan dolayı
gidiyorlar. Kızamıyorum, anlayabiliyo-
rum. Ya da çocuklarına daha iyi bir gele-
cek sağlamak için… Ama ben zaten
hayatımın yarısından çoğunu yurt dışında geçir-
dim. Bu saatten sonra kendimi güvende hissetti-
ğim ve iyi hissettiğim bi yerde olmak istiyorum.
Orada gitsem mesela Fransa’da bir tane bile ta-
nıdığım yok benim. Bir süre sonra arkadaş edi-
nirsiniz, çok medeni insanlarla vakit
geçirebilirsiniz ama o yani 20 yıldır inşa ettiğim,
30 yıldır süregelen arkadaşlıkların hiçbirisi olma-
yacak. O da hani artık 45 yaşındayım, ben ken-
dimi iyi hissettiğim, rahat hissettiğim insanlarla

olmak istiyorum. Onlar da burada şu anda. 

lBildiğimiz kadarıyla bir evladınız var. Onu 
tutabilecek misiniz Türkiye’de?
Ya bakalım o büyüdüğünde nereye kaçmak iste-
yecek, ya da belki o büyüdüğünde gerçekten çok
daha iyi bir Türkiye olacak. Onu ümit ediyorum.
Yani şu anki gençler kime sorsanız kaçma der-
dindeler. Çünkü akranlarını görüyorlar. Artık
dünya çok küçüldü her yer birbirine çok yakın ve
internetten de her şeyi görebiliyorlar. E onlar öyle
yaşarken mesela Rafa’yı bu sene Berlin’e götür-
düm. 4 günlüğüne müze gezdirmek için götür-
düm. Her gün bir müze gezdirdim. Kıskandım
çünkü her yer yemyeşildi. O çocuklar için yaptık-
ları parklar, o müzelerdeki oyun alanları falan
bizde hiçbir yerde yok. Bizde, iyi bir yere götür-
mek için

hem
maddi hem manevi yollarda sü-
rünüyorsunuz. Taksi sizi almıyor ya da işte ne bi-
leyim, araba ile gidebildiği belli yerler var ama
metronun gidebildiği her yer yok. Dolayısıyla
hem çocuğunuza güzel bir pencere açabilmek
için kendiniz baya uğraşmanız gerekiyor. Yapıyor
musunuz, yapıyorsunuz. Ama öbür tarafta siz-
lere devlet her şeyi sunuyor. Onların yaratıcı

birey olması için her şeyi yapıyor. Zaten
daha ilkokuldan itibaren çocukların ne ola-
cağı belli oluyor. Ona göre eğitim veriliyor.
Bizde öyle bir şey yok. Biz de çocuklar tari-
katlar tarafından tecavüze uğramasın, ya
da ele geçirilip de piyon gibi olmasın diye
korkarak yaşıyoruz. 

lSizce Türkiye’nin yaşadıkları bire bir ikti-
darla mı alakalı, devlet yönetimi ile mi ala-
kalı ya da bu iktidar değişirse Türkiye’nin
değişeceğine inanıyor musunuz?
İktidar değişirse en azından hukuk gelir
diye ümit ediyordum. Son seçimlerde
benim en büyük umudum zaten hapiste
çürüyenlerin çıkması, adaletin yerini bul-

masıydı. O yüzden iktidarın büyük bir payı
var. Son 20 sene demiyorum, 30 senedir

aslında pek çok şeyi değiştirdiler. Ku-
rumların içini boşalttılar. Hakika-

ten bağımsız olarak işleyen
pek çok kurumun ba-

ğımsızlığını elinden
aldılar. Dolayı-

sıyla tabii
ki

büyük bir rolü vardır on-
ların önümüzdeki liyakat-
sizlikte. Ama muhalefeti
de suçlamamız lazım,
kendimizi de eleştirme-
miz lazım. Kendimiz 
derken vatandaşı da eleş-
tirmemiz lazım. Pek çok
insan sadaka kültürüne alıştırıldı ve bundan
memnun gibi gözüküyor. O yüzden de her se-
çimde biz ‘aa nasıl oldu’ diye şoke oluyoruz.  Bu
ekonomik şartlarda nasıl oy verdiler, verdiler
çünkü ya kaçak elektrikten nemalanan ya bir
torba kömüre ya da işte ne bileyim sadaka al-
maya alıştırılmış büyük bir kitle var. Onlar da ha-
linden çok memnun olmamakla birlikte en
azından bu vardır diye devam ediyorlar. Oysa
hepimiz bu sorunun bir parçasıyız. 

lMuhalefet de bir taraftan iktidarın sistemini
uygulamaya koydu. Ya başaramadı ya da

orijinali varken insanlar da sahtesini
seçmedi. 

Tabii, yıllardır konuşmuyor
muyuz, mesela Ekmeleddin İh-

sanoğlu, yani neden? Mesela
Büyükerşen gibi muhteşem
bir insan varken, neden Ek-
meleddin İhsanoğlu’nu
aday gösteriyorsunuz? Yani
kaç yıldır süregelen aynı ‘aa
işte biz dinden bahsedelim
ki iktidardan biraz oy ala-

lım.’ Dediğiniz gibi orada ori-
jinali varken neden taklitlerle ya
da sosyal demokrat olduğunu
iddia eden bir parti neden din
üzerinden siyaset yapmaya ça-
lışıyor, ne gerek var? Zaten biz-
ler öbür tarafın bu dini siyasete
alet etmesinden şikayetçiyiz.
Sürekli tarikat din vesaire diyo-
rum çünkü bana göre her tarafı

sardıkları için çok büyük bir tehlike var. Biz şu
anda parkta oturuyoruz ve Atatürk posterlerinin
arasında oturuyoruz. Tamamen bağımsız hür
düşünebilen, bilime fenne önem veren ve eğitim
üzerine kurulmuş bir cumhuriyetten bahseder-
ken bugün eğitimin nasıl mahvedildiğini her yıl
yapboza dönen eğitim sisteminden görüyoruz.
Eğitim neden önemli? Çünkü eğitim gelecek
demek. Siz geleceğinizi ipotek altına alıp o genç-
lerinizi kaçırıyorsunuz, artı bir de hakikaten oku-
duğunu bile anlamayan bir jenerasyon
sistematik bir şekilde yetiştirdiniz. Çünkü, ses
kayıtlarından da çıkmıştır hatırlarsınız, ‘eğitimli
seçmen bize oy vermiyor’ diyen bir bakan vardı
zamanında. Bunun tesadüfen olmadığını da 
biliyoruz.

lPelin Hanım, medyayı da biraz o günlere ben-
zetiyorum. Bilirsiniz, Kurtuluş Savaşı döne-
minde İstanbul medyası sarayı desteklerdi.
Anadolu medyası Kuvayi Milliye’yi desteklerdi.
Bugün de sanki öyle bir medyayla yüz yüzeyiz
Çok doğru.

lDün nasıl İstanbul medyası sarayla birlikte
kaybettiyse yarın da iktidar medyası yani gücün
yanında olanlar kaybedecek. Ama bunu ne
zaman yaşayacağız, bunu yapmak için de neler
gerekiyor, neler önerirsiniz?
Yasa gerekiyor. Aynı İtalya’daki gibi. Hatırlıyor-
sanız o mafyozo(?) adamların siyasete karıştığı
zamanlarda ve Berlusconi gibi adamların olduğu
zamanlarda, şu anda da gerçi başka bir faşist,
Meloni var ama, siyasetin medyayla birbirine ka-
rıştığı ve medya patronlarının resmen ihale
almak için o gazeteleri televizyonları aldığı za-

manlarda bir yasa çıkardılar: bir medya patronu
fabrikatör olamaz, gaz şirketine sahip olamaz,
ihale alamaz. Bunu bizim yapmamız lazım
çünkü medya denilen yer aynı siyasetçi, bilimci
gibi bağımsız olmalıdır. Birisinin dudağının ara-
sından çıkan lafa bakmamalıdır, ya da oradan ne
kadar para kazanacak diye bu işi satın almamalı-
dır. Ama on yıllardır bakıyoruz dediğiniz gibi tam
işte o faşizan İtalyan tarihinde ya da bizde ol-
duğu gibi çok benzer bir şekilde kimin eli kimin
cebinde belli değil. Bağımsızlığını kaybetti. O
yüzden de dediğiniz gibi fabrika ayarlarına dö-
nülmesi lazım. Mustafa Kemal 1927 yılında
kağıt fabrikası açtı. Niye kağıt örneğini veriyo-
rum, çünkü bugün kitapların gazetelerin ne
kadar pahalı olduğunu biliyoruz. Çünkü dışa
bağlıyız. Euro ile Dolar ile alıyoruz. Niye 1927 yı-
lında o kadar fakir bir cumhuriyet bunları alabili-
yor? Aldı, yaptı, kurdu. 

l100 yıl sonra niye satıyorsun? Yine aynı şekilde
1860 yılında Ali Suavi diye bir vatandaş bilirsiniz,
sizden dinleyelim ne yapmış? 
Öyle yazılar basıyor ki resmen kellesi gidecek. 

lKellesini ortaya koyuyor. Ali Suavi’nin Muhbir
gazetesi kapanınca gidiyor İngiltere’de basıyor
gazeteyi. Ve İngiltere’de gazetenin sürmanşetinde
diyor ki: Muhbir gider gazetenin yasak olmadığı
bir yer bulur ve yine çıkar. Biz bu Ali Suavi’lerden
bugün günümüze maalesef böyle bir yalaka üç
maymunu oynayan bir medyaya kaldık...
Özellikle son seçimlerden sonra daha da kötü
oldu. Ben zaten pek okuduğum yok çünkü onu
bir gazete olarak kabul etmiyorum. Ya da televiz-
yonlarını televizyon olarak kabul etmiyorum.
Tartışma programlarını hiç izlemiyorum. Televiz-
yon bağlamadım ve hiç de eksikliğini duymuyo-
rum. Çünkü orada da maalesef bu deyimi
kullanacağım, körler sağırlar birbirini ağırlar.
Orada da muhalifmiş gibi bazı insanları gösteri-
yorlar. Kontrol edilebilir muhalefet, güya muha-
lefet varmış gibi orada gösteriliyorlar. Hepsi
birbirinin ekmeğine kaymak bal sürüyor. 

lSon olarak, sizin gençlere, medyaya, Türk in-
sanına söylemek istedikleriniz önemli...
En umutsuz olduğumuz zamanlarda bile her
zaman bir ışık vardır. Ben hep bugün cumhuri-
yetten bahsettik, 100. yılında olduğumuz için
şunu hatırlatmak istiyorum. 100 yıl önce şeyhü-
lislam fetva vermiş, Mustafa Kemal ve arkadaş-
larını içeri atmak istiyorlar. Sultan İngilizlerle
manda hayalleri kuruyor. Belki de Amerikalılar
gelir bizi kurtarır diye düşünüyor. 100 yıl önce
bunları yaşarken bir grup idealist çıkmış ve hiç
kimsenin başaracağına inanmadığı şeyi başar-
mış. Dolayısıyla 100 yıl önce bunları yaşamışken
100 yıl sonra neden yaşamayalım? Hiçbir zaman
umudumuzu kaybetmememiz gerektiğini düşü-
nüyorum. Hatırlarsanız seçimlerde yurt dışına
gitmiş Boğaziçili gençler video yayınlamıştı. O
insanların da ülke birazcık daha refaha kavuşsa,
birazcık daha demokratikleşse geleceğine yüzde
yüz eminim. Birlikte kaldırabileceğimizi düşünü-
yorum. Şu anda hepimiz umudumuzu yitirdiği-
miz için son seçimlerden sonra da bir bıkkınlık
geldiği için belki de hiçbirimiz elimizi taşın altına
koymuyoruz. Ama eminim, bir iki hamle, bir kı-
vılcım olsa, hepimiz sokaklarda olacağız. Hangi
dalda olursa olsun harekete geçeceğiz. 
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lTarihi çok iyi bilen bir insansınız, Türkiye’nin bugününü kimi Lale
Devri’ne benzetiyor kimi Fetret Devri’ne benzetiyor. Sizin böyle bir
yorumunuz var mı?
Ben III. Murat dönemine benzetiyorum. 1570- 1590 arası bana göre,
Şeyhülislamın fetvalar verip oradaki rasathaneyi indirdiği zamana te-
kabül ediyor. Bilimin bittiği zamandı. Bilim, tehlikeliydi çünkü; bilim
demek bağımsız, hiçbir şaha, sultana, krala kayzere bakmayan tama-
men ideolojiden uzak; fenle, matematikle, geometriyle, bilimle konu-
şan insanların bağımsız olduğu bir zamanda bunların tehlikeli olarak
görülüp de indirildiği zamandı. Bana göre Osmanlı İmparatorluğunun
sonunun başlangıcı orada başladı. Sarayından çıkmayan bir sultan,
halkın ne yaşadığının farkında bile değil. Ben bugünü birazcık ona ben-
zetiyorum. Bilim diye bir şey kalmadı TÜBİTAK gibi yerlerin ne hale
geldiğini gördük, görüyoruz. Osmanlı bu dönemde Batıyla yarışamaz
hale geldi. Öbür tarafta çok geçmeden Gutenberg basım aletini keş-
fetti. Bilgi çoğaldı, insanlara ulaşabilir oldu. Sadece bir grup aristo-
krata, bir grup zengine değil, halka indi. Öyle olunca da tabi ki 20-30 yıl
içinde bizim 300 sene önümüze geçtiler. 

Tarihçi Pelin Batu Damga'ya
konuştu. Gazete okumadığını, 
televizyon izlemediğini belirten

Batu, “Tartışma programlarını hiç
izlemiyorum. TV'lerde körler

sağırlar birbirini ağırlar durumu
var” dedi. Türkiye'nin büyük bir

devrime ihtiyacı olduğunu belirten
Batu, “Korkusuz, vatanperver, 

idealist siyasi figürlere ihtiyacımız
var. Genç insanlara ihtiyaç var. 

30 yıldan beri koltuğunu
bırakmayan insanlardan çok 

sıkıldık” diye konuştu

20-30 SENE İÇİNDE 300 
SENE GERİYE DÜŞTÜK

MEHMET 
MERT
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TÜRKiYE’NiN
iDEALiST 
SiYASiLERE 
iHTiYACI VAR!
lTürkiye'nin sorunlarından kurtulması için
öncelikli olarak neye ihtiyacı var?
Bence kesinlikle bir devrime ihtiyacı var. Korkusuz,
vatanperver, idealist siyasi figürlere ihtiyacı var.
Genç insanlara ihtiyacı var. Ben bu koltuklarında
oturan insanlardan 30 yıldır siyaset yapan, sanki
bir tımarlı sipahi gibi orası babadan oğula geçmiş
bir siyaset gibi bir durum var. Ya da anneden kıza
geçmiş gibi. Ben artık aynı insanları o koltuklarda
görmekten çok sıkıldım. Eminim çoğumuz aynı
hissiyattayız ki sizin bugünki başlığınıza bakınca

da aynı şeyi görüyoruz. Meral Hanım olsun, Kılıç-
daroğlu olsun, Devlet Bahçeli olsun sağolsunlar
görevlerini yaptılar ama artık yeter. Ben bu insan-
ların sizin dediğiniz gibi torunlarıyla ilgilenmesini
istiyorum. Onlar hayatlarını kendi kalitelerinde
güzel yaşasınlar. Genç, idealist insanların gelip de
bu ülkeyi silkelemesi ve bu idealist insanların ol-
masını istiyorum. Çünkü sanki garanti maaş diye
giren pek çok insan var orada. Çoluğuna çocu-
ğuna da gayet güzel geliyor, maaşından nemalanı-
yorlar. Eskiden milletvekili seçilmek demek kişinin 

baya
yüksek
maaş alması
demek değildi bili-
yorsunuz, eskiden haki-
katen ülkesini kurtarma
derdinde kıvılcım olarak giren ço-
cuklar meşale olarak giriyordu. O me-
şalelerin tekrar gelmesi lazım. 

lPelin Batu da bize göre genç bir aydın. 
Siyasette ya da medyada yeni bir şey denemeyi

düşünmez mi? Hep başkalarından bekliyoruz, biz
de ortaya çıksak
Olabilir, ben oğlumun bir tık daha büyümesini isti-

yorum. Çünkü bu ülkede ne olacağı belli olmaz.
Mesela ben şu anda içeri girersem daha yeni 5
yaşına girmiş olur. Çünkü malum, Türkiye’deki

hapishanelerin durumu. İçeri bir girdiğiniz
anda çıkamıyorsunuz. Bataklık durumu söz

konusu. Girdiğinizde de unutuluyorsu-
nuz. Kaç arkadaşımız var içeride,

yıllardır. Oğlumu 
düşünüyorum.

ŞU ANDA OĞLUMU 
DÜŞÜNÜYORUM!

KÖRLER SAĞIRLAR 
BİRBİRİNİ AĞIRLAR!
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Genel yayın yönetmeni ve sorumlu yazı İşleri Müdürü
Ekrem HaCıHasaNoĞLu
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Görsel yönetmenler
Türkan ERVaN

Taylan DaşDöĞEN

yazı İşleri Müdürü
anıl BoDuç

İmtiyaz sahibi: Damga Reklamcılık ve yayıncılık a.ş. adına
Mehmet MERT
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Gazete Damga’da yayınlanan yazı, fotoğraf ve haberlerin tamamı
veya bir kısmı kaynak gösterilmeden kullanılamaz

REKLAM, ABONE VE REKLAM HABER: 
GSM:  0533 975 32 26  - 0533 025 04 19 

www.gazetedamga.com.tr
damgaweb@gmail.com

Basým Ye ri: Arslan Güneydoğu Matbaacılık - 
Osmangazi Mah. 3143 Sk. No: 6/2 ESENYURT/İSTANBUL Tel: 0212  886 17 94

Haber Müdürleri
Barış Kış

asker aVşaR

YÖNETİM MERKEZİ
Büyükşehir Mah. Belediye Cad. Beylicium aVM Kat: 3 No:101-102

Beylikdüzü / İsTaNBuL Tel:+90 0212 871 36 06

Dağıtım: 
Turkuvaz - şenol yENE 
salih DoĞaN 
ayhan İKİz
Hasan Eraslan yıLDıRıM 

Haber Merkezi: 
Nergiz DEMİRKaya - ankara
Bahadır sÜGÜR - Politika
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selvi saRıTaç - İstihbarat
Müge Cesur özMEN - Kültür - sanat
yakup TEzCaN - yerel
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YAYIN TÜRÜ:  Ye rel Süre li Yayın

Tekirdağ Bölge Temsilcisi
İrfan DEMİR

Rapsodi Çorap firmasının sahibi ve Moda ve Hazır Giyim Fede-
rasyonu (TMHGF) Başkanı Hüseyin Öztürk Damga'ya konuştu.
“1982 yılından beri sektördeyim. Üretim, istihdam, ihracat tara-
fında ülkemize, milletimize katkı sağlamak için yatırımlarımıza
ve dernek çalışmalarımıza devam ediyoruz” diyen Öztürk, 
“Sanayiciyi ve tekstil sektörünü zor günler bekliyor. Tekstil 
Bakanlığı kurulmalı önerimizi yineliyorum” açıklamasını yaptı
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SORUN DEĞİL SORUMLULUK
Belki istihdam, maliyetler,
finansa erişim, yer bulma
gibi konular hemen akla
gelebilir ancak sanayici
olarak bizim sorunlardan
ziyade sorumluluklarımız
var. İşletmenin ve toplu-
mun yaşayan sistemi
içinde bu sorumluluklara
göre davranmalıyız. Vücut
gibi, her organın bir vazi-
fesi vardır ve önemsiz bir
konu yoktur. Genel olarak
üretimin, sanayinin her
branşına daha kapsamlı
teşvikler olmalı. Sanayide
üç çeyrek dönemdir kay-
dedilen bir daralma var.
Sanayinin milli gelirdeki
payı, istihdamın içinde sa-
nayinin payı mutlaka yük-
selmeli. Bir sonuç asla tek
bir nedene bağlı değildir. O
yüzden, 50 yıllık bir ‘mas-
ter plan’ çerçevesinde
üretim stratejisi, nakde

erişim, eğitim, üretim böl-
geleri, lojistik konuları bir-
likte değerlendirilmeli.
Ülkenin marka değerine,
bilinirliğine ve güvenilirli-
ğine yatırım yapılmalı. Sa-
nayicinin üretimdeki
operasyon sayısı artmış
durumda. Banka, kamuyla
ilişkiler v.s. üretim dışı
işler nedeniyle üreticiler
asli işlerine bakamıyor.
Sanayici ana işini kaçır-
mamak için efor sarf edi-
yor. Mesleki eğitim daha
fazla ön plana çıkmalı. Ni-
telik sadece üretimde
değil toplumun her kesi-
minde en önemlisi eği-
timde, yaşam tarzında
kendini göstermeli. Sektö-
rel bazda rakip şehirler
değil partner şehirler ol-
malı. Bunlar doğru bir kent
ve yaşam planlamasıyla
sağlanabilir ancak. 

S anayici ve iş dünyası temsilcileriyle ger-
çekleştirdiğimiz röportajlarımızın bu
ayki konuğu Rapsodi Çorap Yönetim

Kurulu Başkanı Hüseyin Öztürk oldu. Serhat
şehrimiz Kars’ta başlayan ve gençlik döne-
minde İstanbul’a uzanan bir yaşam öyküsü;
bugünlerde saygın bir markayla, modern bir
tesiste, istihdam, üretim ve katma değer oluş-

turarak devam eden örnek alınacak bir iş hayatı. Bu-
nunla birlikte toplum ve insan odaklı bir yaklaşım ortaya
koyan Öztürk’ün sivil toplum kuruluşlarında da aktif gö-
revleri bulunuyor. Geçmişte Çorap Sanayicileri Derne-
ği’nde iki dönem başkanlık yapan Hüseyin Öztürk,
halihazırda Moda ve Hazır Giyim Federasyonu Başkanı,
Hige-Der (Hazır Giyim İhracatı Geliştirme Derneği) Baş-
kanı ve TURKONFED de ise başkan yardımcısı olarak
görev yapıyor. Hüseyin Öztürk’le Rapsodi’nin başarı sır-
larını, sanayi ve tekstil sektöründeki gelişmeleri, sivil top-
lum kuruluşlarının misyonunu, meslek liseleri ve gençlere
tavsiyelerini konuştuk...

7 yaşında çalışmaya başladım

Yaşam süreci çok kutsal, çok kıymetlidir her insana
göre. Ben kendi hikayemin o kadar da sıra dışı olduğuna
inanmıyorum. 16-17 yaşlarında İstanbul’a geldim ancak
iş hayatına başlangıcım memleketim Kars’tadır. Henüz
7 yaşında garsonluk, ayakkabı boyacılığı, tezgahtarlık v.s
yaptım. Beş kardeşiz, en küçükleri benim. Bizim ora-
larda çocukların çalışması normaldir yani ekosistem
öyle ilerliyor. Erken yaşta sorumluluk almak zorundası-
nız. Birlikte hayatı paylaştığınız insanlara, en başta aile-
nize, çevrenize karşı sorumlusunuz. Üretilen her değerin
bir parçası olmak zorundasınız. Kars, benim çocuklu-
ğumda 40 bin nüfusa sahipti. Türkiye’nin ilk millet bah-
çesi bizim şehirdeydi. Örneğin Türkiye’de başka bir
yerde benzerini görmediğim Kasaplar Çarşısı vardır. Si-
neması, tiyatrosu, folkloru ile kültürel ve sosyal etkinlik-
lerin var olabildiği; spor tarafında atletizm, güreş, boks
gibi branşlarda çalışmaların yapıldığı, ticaretin belli dö-
nemlerde yoğun şekilde devam ettiği çağdaş bir kentti
Kars o zamanlar.

İnsan yaşadıklarının toplamıdır

Ailenin geçmişinde sanayicilik yok. Ben birinci kuşa-
ğım. Çocukluğumda, ilk çalışmaya başladığım yıllarda
iş dünyasına dair belirlediğim bir hedefim yoktu. Aileye,
çevreye mahcup olmayalım, başladığımız işi mazeretsiz
şekilde bitirelim diye düşünüyordum. İyi yapınca işler
kendiliğinden bir yere geliyor. Topkapı ve Bayrampa-
şa’da atölyelerde çorap üreticiliği, Yeşildirek’te ise ma-
ğazamız vardı. O dönemlerde aile şirketi olarak, zaman
zaman ortaklıklarla, ayrılıklarla ticari hayatımızı sürdür-
dük. Sonuçta, insan yaşadıklarının toplamıdır. Belli tec-
rübelerle, iyi yaptıklarımızla, belki hatalarımızdan
çıkardığımız derslerle bugünlere ulaştık. Bana yanlış ya-
panlara teşekkür ediyorum; gelişmeme katkı sağladılar.
Geldiğimiz yeri hiç unutmadan, şahsımızı ön plana çı-
karmak yerine, her zaman işimizi gücümüzü konuşarak
hareket etme gayretinde oldum. Aileden, çevremden
öyle gördüm çünkü. 

Rapsodi’nin anlayışı: Ben değil ‘biz’

1982 yılından beri sektördeyim, çorap üretiminin
içindeyim. 2006 yılında ise Rapsodi markasını devraldık,
bünyemize kattık. 2018’de de Beylikdüzü’ndeki bugün
kullandığımız 12 bin 500 m2’lik modern tesislerimize
geçtik. Kendi bünyemizde şu an 200 civarı personelimiz
var. Bununla birlikte, üretim noktasında dışardan atöl-
yelerle iş birliği yaparak dolaylı istihdama katkı sağlıyo-
ruz. Büyüme hedeflerimiz doğrultusunda, istihdam ve
ihracatımızı artırabilmek için bu zor dönemlerde de yeni
yatırımlar yaptık. Başarı her zaman öne hamle yapmak
değil; bazen durmak, geri çekilmektir. Asıl olan dürüst-
lüğü ve saygınlığı koruyarak oyun içinde kalmaktır. Şir-
ketimizde kibirden uzak, huzurlu bir iş ortamı
oluşturmak ve ‘ben değil biz’ anlayışını benimsemek ana
hedeflerimizdir. Rapsodi’de ihracat oranımız mevcut
durumda 25-30 dolaylarında. Geçmiş yıllarda ihracatta
yüzde 70’e kadar çıktığımız olmuştu. Ancak ihracat
oranları, ekonomik nedenlerle son zamanlarda düştü. 

Tekstil Bakanlığı kurulmalı

Türkiye’de tekstil ve hazır giyim sektörü, toplam ihra-

catta birinciydi ve ilk kez bu yılın Mayıs ayında dör-
düncü sıraya geriledi. Sektörün ihracat içindeki katma
değer payı yüzde 10’un altına inmiş durumda. Çorapçı-
lık ise hazır giyimin alt sektörüdür, tamamlayıcısıdır.
Türkiye, Çin’den sonra çorap üretiminde dünyada
ikinci sırada. Emek yoğun bir sektör. Personelin orta-
lama maliyet rakamı 1500 dolara kadar yükseldi. Buna
bir de enerji ve lojistik maliyetleri eklendiğinde, uluslar-
arası pazarda ucuz işgücüne sahip ülkelerle rekabet
şansı kalmadı. Sektörler de insanlar gibi, doğar, büyür,
gelişir ve ölür. Türkiye hazır giyimde bu şekilde devam
edemez. Ülkemizin lokomotif sektörlerinden olan tekstili
geliştirmek için bir bakanlık oluşturulmalı. 3T yani
‘tarım, turizm ve tekstil’ emek yoğun alanlardır. Tarım ve
turizm mevsimseldir; tekstil ise süreklidir. Tekstilde istih-
dam var, makine ve hammadde yatırımı var, ihracat var.
Tekstilin 35 milyar dolar girdi maliyetine karşın 110 mil-
yar dolarlık tüketim değeri var. İç pazarın ihtiyacını da
önemli ölçüde karşılıyor. Bir anlamda bu yönüyle itha-
latı önleyerek de ülke ekonomisine katkı sağlıyor. 

Ezber bozan dernekler

Bir sivil toplum örgütünün merkezi insandır. Toplum-
dan uzak ve kopuk olamayız. Dernek ve federasyon-
larda emek verenlere teşekkür ediyorum. Fayda maliyet
tarafında baktığımızda bir işi geliştirme değil de bir işi
iyileştirme yönünde çalışmalar yoğunlaşıyor. Kamu, ge-
nelde sahanın sorunlarını bilmeden hareket ediyor.
Moda ve Hazır Giyim Federasyonu tarafında biz aldığı-
mızda 11 dernek, 1500 üye vardı. Bugün 36 dernek, 12
bin üyeye ulaştık. Ezber bozan uygulamalar yapıyoruz.
Örneğin üye derneklerden aidat almıyoruz, toplantıları-
mıza sponsor oluyorlar. Düzenlediğimiz bu organizas-
yonlarda, sektörde öncü firmaların deneyim ve
‘know-how’ aktarmalarını sağladık. Mardin, Diyarbakır,
Batman ve Malatya’da dernekler kurduk, tüzüklerine
destek verdik. Sivil toplum kuruluşlarında hizmet üretir-
ken, şahsi veya firma odaklı bakmak yerine, ülke ve
insan odaklı değerlendirme yapmaya gayret ediyorum.
Kişisel planınız olabilir ama ülkenizden, sektörünüzden
ayrı kalamazsınız. Hayatın bütünlüğünden kopamazsı-
nız. Toplumsal çarpan yaratan projeler geliştirmek için
mücadele etmeli ve geleceği inşa etmek adına birlikte ol-
malıyız. 

3 mihenk taşı: Eğitim, adalet ve üretim

Gençler şunu bilmeli, teori kadar pratik de önemli.
Pratiğin yoksa gerçeğin de yoktur. Usta-çırak ilişkisi,
yani çağdaş tabiriyle mentörlük almaktan, deneyim ka-
zanmaktan kaçmasınlar. Ebeveynlerinin sponsorlu-
ğunda büyüyen gençler var. Yani, bir gayret
göstermeyen, öğrenmekten uzak duran… Kurumsal
şirketlerde sadece tek bir iş öğrenirsiniz ama alaylı bir
işyerinde veya kendi işinizde bir konuyu farklı boyutla-
rıyla öğrenmek mümkün. Hayalleri olsun fakat hedef-
ler noktasında fırsatlar her daim karşımıza çıkar. 35-40
yılda bir sermaye el değiştiriyor. Dürüst, namuslu, il-
keli, aile ilişkilerine önem veren bir yapıyla iş hayatla-
rını sürdürsünler. Eğitim, adalet ve üretim hayatın üç
mihenk taşı. Bu değerlere sahip çıksınlar. Evlenmek mi
istiyorlar; yuva kurmak mı? Yuva, emek, sabır, hoş-
görü ister; uzun solukludur. Bizim kuşakta çalışmak,
ter dökmek vardı, işi yaparken kıra döke öğrendik.
İkinci kuşakta ise eğitim öne çıktı. İkinci kuşak, işe
sahip çıkmıyor. Almanya’da satılık 600 bin KOBİ var.
Kendi çocuklarım adına beklentim, tabii ki işi devam
ettirmelerine yöneliktir.

Meslek lisesi hayatın anahtardır 

Endüstri meslek lisesi mezunuyum ve hayatımı bu
noktalara taşımamda bunun çok önemli faydalarını gör-
düm. Çorapçılığın meslek liselerine girişinin fikir babası-
yım. Meslek lisesi meselesi, ülkemizin en büyük yarası.
Ne yazık ki mesleki eğitim, ‘ara eleman, çıraklık’ gibi ta-
birlerle itibarsızlaştırıyor. Bunu yerine teknik eleman, tek-
nik personel gibi kavramlar kullanılmalı. Benim ülkemde
meslek lisesi mezunları ne yazık ki, örneğin kız istemeye
gitse mahcup, başı önde. Ama Almanya’da meslek lisesi
okumuş genç, gururla geziyor çünkü meslek sahibi. 1980
öncesi bizim eğitim modelimiz gayet iyi çalışan bir sis-
temdi. Buna dönmekte, Almanya modeline benimse-
mekte gelecek açısından büyük fayda var. Meslek liseleri,
benim çok hassas olduğum bir konudur. Bu okullar,
erken yaşta hayata atılmanın, hayatı tanımanın ve hayata
katkı sunmanın anahtarıdır. 

söyLEşİ
İLKER ERGÜR

ÇORAP MÜZESİ’NİN 
BİR BENZERİ YOK 

HAYATİ BİR KONU: 
ORGAN BAĞIŞI

Rapsodi’nin modern fab-
rika binası içinde yer alan
Anadolu ve Balkan Ço-
rapları Müzesi’nde
250’nin üzerinde çorap
objesi sergileniyor. Türki-
ye’de örneği olmayan bu
müzede, Anadolu’nun
değişik yörelerinden seçi-
len çorap örnekleri yanı
sıra Kafkasya ve Balkan-
lardan getirilen çoraplar
da yer alıyor. Bu eşsiz
müzenin kurucusu Hü-
seyin Öztürk’ün müzeyle
ilgili ifadeleri şu şekilde:
‘Çoraplar renkleriyle,
desen ve motifleriyle
kendi içlerinde sessiz bir
iletişim kültürü oluştur-
muştur. Örneğin, Si-
nop’ta kız tarafı, eğer
olumlu yanıt verecekse
görücü gelen aileye dam-
galı motifli çorap gönde-

rirmiş. Yaptığımız işin
geçmişine ve bu kültürel
mirasa sahip çıkmak dü-
şüncesiyle bu müzemizi
oluşturduk ve 2018 yı-
lında ziyarete açtık. Yerli
ziyaretçilerimizin yanı
sıra yabancı konuklarımı-
zın da büyük beğenisini
kazanan bu müze, bizle-
rin gurur kaynağı oldu’ 

Hüseyin Öztürk’ün kuru-
cusu olduğu ‘Candostu
Organ Bağışına Evet
Platformu’ halkı bilin-
çlendirmek ve bağış sayı-
sını artırmak adına
Türkiye Organ Nakli Ku-
ruluşları Koordinasyon
Derneği ve T.C. Sağlık
Bakanlığı iş birliğiyle ça-
lışmalarını sürdürüyor.
Bu platformun organ ba-
ğışı konusunda ilk sivil
inisiyatif olduğunu belir-
ten Öztürk, ‘Federasyo-
numuz ve bakanlığımızla

beraber şu ana dek 100
binden fazla vatandaşı-
mıza bilgilendirme yap-
tık. Organ bağışı
hakkında eksik ve kirlen-
miş bir bilgi ortamı var.
İnsan ve insan hayatı kıy-
metlidir. Bu bilinçle bir
başkasının hayatına katkı
sunmak ve buna vesile
olmak da çok anlamlı
tabii. Unutmayalım ki,
bağışlayan tarafta oldu-
ğunuz kadar ihtiyaç sa-
hibi de olabilirsiniz aynı
zamanda. 
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D ünya'nın gözü Rusya'nın Soçi
kentindeki kritik zirvede.
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın,

Rusya Devlet Başkanı Putin ile Soçi'de
görüştü. Zirve öncesi açıklamalarda
bulunan Erdoğan, “Türkiye ve Rusya
ilişkilerinde çok çok farklı bir dönem-
deyiz, Türkiye-Rusya arasındaki ilişki-
lerde özellikle şu anda dış ticaret
hacmimizin 62 milyar dolarda olması
ve 100 milyar dolar hedefimize doğru
yürüyor olması bizi çok mutlu ediyor”
dedi. “Bugün burada Merkez Bankası
Başkanlarımızın bir araya gelmesi, bir-
birleriyle ayrıca görüşecek olmaları
aramızdaki ikili ilişkilerde yerli para
birimine adım atma noktasında da
önemli olduğuna inanıyorum” diyen
Erdoğan, “Akkuyu Nükleer Santra-

li'ndeki gelişmeler gayet iyi bir şekilde
devam ediyor. Sinop Nükleer Santrali
ile ilgili bir adım atmamız da söz ko-
nusu olacak diye düşünüyorum” ifa-
delerini kullandı. 

Önemli ilişki içerisindeyiz

Tahıl Koridoru anlaşması, Türkiye ve
BM arabuluculuğunda 27 Temmuz
2022’de imzalanmıştı. Anlaşma gereği
Ukrayna’nın Odessa, Çernomorsk ve
Yuzhne limanlarından gelen ürünler
İstanbul Boğazı’nda; BM, Türkiye,
Rusya ve Ukrayna’dan heyetlerin biz-
zat gemiye çıkarak yaptığı denetimlere
tabi tutuluyordu. Türkiye ile Rusya
arasındaki en önemli adımlardan biri-
nin turizm konusundaki gelişmeler ol-
duğuna dikkat çeken Erdoğan,
“Turizmde Rusya bizde bir numaralı
konumda” dedi. Erdoğan, “Herkes

bugün Rusya ilişkilerinde ziyareti-
mizde tahıl meselesine bakıyorlar,
basın toplantısı ile dünyaya, özellikle
az gelişmiş Afrika ülkelerine yönelik
adım çok çok önemli olacak. Sa-
vunma sanayine yönelik atacağımız
adımlar önemli, enerji, özellikle doğal
gaz konusunda biz birinci derecede
Rusya ile doğal gazda çok önemli
ilişki içerisindeyiz, bunu geliştirerek
devam ettireceğimize inanıyoruz”
açıklamasını yaptı. 

Yapıcı bir görüşme oldu

Rusya Devler Başkanı Putin ise “Sizin
yönetiminde Türkiye-Rusya ilişkileri
büyük bir adım attı, ilişkilerimiz ticari
konularda da ilerleme gösterdi” dedi.
“Ticaret hacmimiz pozitif bir şekilde
ilerliyor” diyen Rus lider, “Alıştığımız
alanlarda değil yeni alanlarda da iliş-

kilerimiz ilerliyor, hem gaz hem başka
konularda daha birçok adım atacağı-
mıza inanıyorum, bu her iki tarafa da
fayda sağlayacaktır” ifadelerini kul-
landı. Putin, “Tarım konusunda çok
fayda sağladık, başarılı ilişkimizi sür-
dürmeye devam ediyoruz. Türkiye ile
işbirliğimiz başarı sergiliyor” diye ko-
nuştu. Ukrayna krizi ve tahıl anlaşma-
sının görüşeceğini belirten Putin,
“Suriye konusunda önemli gelişmeler
oldu. Bu konunu Türkiye için ne kadar
hassas olduğunu biliyorum” dedi ve
Akkuyu santrali ile Türkiye'nin nükleer
enerjiye sahip ülkeler kulübüne adım
attığını belirtti. Kremlin'den Erdoğan -
Putin zirvesine ilişkin yapılan açıkla-
mada, “Görüşmelerin ilk kısmı yapı-
cıydı, görüşmenin ardından herhangi
bir belge imzalanması beklenmiyor”
ifadesine yer verildi.

BAKANGöktaş, Bir-
leşmiş Milletler'in
(BM) kadın birimi

UN Women iş birliğinde Anka-
ra'da düzenlenen 'Erken Yaşta
ve Zorla Evliliklerle Mücadele
İl Eylem Planlarının Desteklen-
mesi Çalıştayı'na katıldı. UN
Women Türkiye Direktörü
Asya Varbanova da programda
yer aldı. Göktaş, erken yaşta ve
zorla evliliklerin yalnızca sosyal
bir sorun olmadığını, aynı za-
manda temel bir insan hakları
meselesi olduğunu söyledi.
Erken yaşta ve zorla evliliklerle
mücadelenin, güçlü iş birlikleri
gerektirdiğini aktaran Göktaş,
"Bu amaçla uluslararası kuru-
luşlar başta olmak üzere tüm
taraflarla koordineli çalışmalar
yapılmasının çok isabetli ve de-
ğerli olduğunu özellikle belirt-
mek isterim. Nitekim, Aile ve
Sosyal Hizmetler Bakanlığı
olarak, erken yaşta ve zorla ev-
lilikle mücadele çalışmaları-
mızı, bütüncül bir yaklaşım ve
'sıfır tolerans' ilkesiyle sürdürü-
yoruz. Erken yaşta ve zorla ev-
liliklerin toplumsal temellerine
odaklanarak, daha kalıcı çö-
zümlere ulaşacağımıza inanı-
yorum" diye konuştu.

Eylem planı yaptık

Erken yaşta evlilik nedenlerinin
bölgelere göre değişkenlik gös-
terdiğini söyleyen Göktaş, "Bu
nedenle soruna kaynağında
çözüm üretmek bir başka de-
yişle yerel eylem planlarını ha-
zırlayıp, uygulamak; etkili bir
formül olarak karşımıza çıkı-
yor. Erken yaşta ve zorla evlilik-
lerle mücadeleye ilişkin, il
eylem planlarımızın ilk hareket
noktası bir pilot ilçemizdi. Pilot
ilçemizde yaptığımız çalışmalar
neticesinde 2022 yılı sonu itiba-
rıyla 23 ilimizde il eylem plan-
larımızı yürürlüğe koyduk. 6

Şubat tarihli Kahramanmaraş
merkezli depremlerin ardından
ise afet ve acil durumların de-
zavantajlı gruplara olumsuz et-
kilerini çalışmaya başladık. 5
ilimizde daha Erken Yaşta ve
Zorla Evliliklerle Mücadele İl
Eylem Planı hazırlıklarını baş-
lattık. Toplamda 25 ilimizde il
eylem planlarımızı uyguluyo-
ruz, 3 ilimizde ise eylem planı
hazırlıklarımız tamamlanmak
üzere" dedi.

Düştü ama yeterli değil

Göktaş, çalışmalar sonucu kısa
sürede olumlu sonuçlar alın-
maya başlandığını belirterek,
"Nitekim erken yaşta evlilik-
lerde resmi verilerin yıllar itiba-
rıyla düşmekte olduğunu
memnuniyetle gözlemliyoruz.
Erken yaşta evliliklerin en fazla
yaşandığı 2005 yılında 51 bin
944 kız çocuğu evlenmişken;
bu sayı 2022 yılı itibarıyla 11
bin 250'ye gerileyerek yüzde 78

oranında düşmüştür. Kuşkusuz
bu düşüş bizler için yeterli
değil; erken yaşta ve zorla evli-
liklerin tam olarak ortadan
kalkması en büyük hedefimiz.
Bu süreçte il dinamikleri ve Ka-
dının Statüsü Genel Müdürlü-
ğümüzün özel çabalarıyla
hazırlayıp, yürürlüğe koyduğu-
muz acil eylem planlarının da
ciddi katkısı olduğuna inanıyo-
ruz" diye konuştu. UN Women
Türkiye Direktörü Asya Varba-
nova da erken yaşta evliliklerin
kadınlara şiddetin bir türü ve
insan hakları ihlali olduğunu
söyleyerek, "Bu evliliklerin
kadın ve kız çocukları üzerinde
olumsuz sosyal, psikolojik, eko-
nomik ve sağlık sonuçları bu-
lunmaktadır. Erken yaşta ve
zorla evlilikler çocuk istismarı
riskini artırmakta, kız çocukla-
rının eğitime erişimini engelle-
mekte, fiziksel ve ruhsal
sağlıklarını etkilemektedir"
dedi. DHA

Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Mahinur Özdemir Göktaş, 25
ilde 'Erken Yaşta ve Zorla Evliliklerle Mücadele İl Eylem Planı'
uygulandığını belirterek, "Erken yaşta evlilik 2022 yılı itibarıyla
11 bin 250'ye gerileyerek yüzde 78 oranında düşmüştür" dedi

Laiklik kırmızı
çizgimizdir!
CHP Genel Başkan Yardımcısı Hasan 
Efe Uyar, "Bizim hiç taviz vermeyeceği-
miz, kendi adıma da benim politik yaşa-
mımda eğilip bükülmeyeceğim, 'kırmızı
çizgi' olarak değerlendirebileceğim tek
bir ilke varsa; o laikliktir" dedi

CHPGenel Başkan Yardımcısı Hasan Efe Uyar,
Belediye İş Sendikası Genel Başkanı Nihat Yur-
dakul'u ziyaret etti. CHP'li Uyar, A Milli Kadın

Voleybol Takımı'nın Avrupa şampiyonluğunu tebrik ede-
rek, "Bu sadece sportif bir başarı da değil. Aynı zamanda
laikliğin, cumhuriyetin kıymetini ortaya koyan bir simgeydi
aslında. O açıdan da çok kıymetli" dedi. Yurdakul, CHP'de
laiklik vurgusunun çok yapılmadığını söyleyerek, "Partini-
zin yetkililerinden böyle yeterince, bizleri tatmin edecek bir
laiklik vurgusu son zamanlarda duymadım, görmedim. Bu
bizi de haliyle üzüyor" diye konuştu. Bunun üzerine Uyar,
"Bizim hiç taviz vermeyeceğimiz, kendi adıma da benim
politik yaşamımda eğilip bükülmeyeceğim, kırmızı çizgi
olarak değerlendirebileceğim tek bir ilke varsa o laikliktir.
Belki söylem olarak, eylem olarak bunu biraz eksik bırak-
mış olabiliriz" ifadelerini kullandı.

Elinde bir şey kalmadı

Enflasyon rakamlarını da değerlendiren Uyar, "Aslında bu
yüzde 58 rakamı hükümetin yıl sonu için tahmin ettiği bir
rakamdı. Fakat daha 8'inci ayın sonunda, yılın 3'te 2'sinde
bu orana ulaşıldı. Ne yazık ki üzülerek bunu söylüyorum.
Yıl sonunda, aralık ayında, ocak ayında elimize geçecek
verilerle bu enflasyonun yüzde 70-75 seviyelerine çıkması
işten bile olmayacak. Enflasyonun emek kesimine tabii ki
şöyle bir etkisi var; reelde alınan ücretler, bugün TÜİK ta-
rafından açıklanan verilerle eriyip gitti. Aslında emekçinin,
emek kesiminin elinde hiçbir şey kalmadı" dedi. DHA

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın, Rusya
Devlet Başkanı Putin ile Soçi'de 

görüştü. Tarihi zirve öncesi açıklama-
larda bulunan Erdoğan “Tahıl 

konusunda vereceğimiz karar çok
önemli” dedi. Türkiye ile Rusya 

arasındaki en önemli adımlardan
birinin turizm konusundaki 

gelişmeler olduğuna dikkat çeken 
Erdoğan, “Turizmde Rusya bizde bir 

numaralı konumda” diye konuştu. 

TAHIL KARARI
COK ONEMLI!

HABER MERKEZİ

Erken evlilik  yüzde 78 düştü
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B üyükçekmece Belediye Meclisi
eylül ayı ilk oturumunu ger-
çekleştirdi. Meclis'in açılış ko-

nuşlmasını yapan Belediye Başkanı
Hasan Akgün, Filenin Sultanlarını'nı
tebrik ederek, “2023 aynı zamanda
Cumhuriyetimizin 100’üncü yıl kut-
lamalarına sahne olmaya devam
ediyor. Dünyanın, Türk kızlarını,
Türk bayrağını, İstiklal Marşını dinlemiş
olması hepimiz için gurur kaynağı olmuş-
tur. Filenin sultanlarına yürekten teşekkür
ediyoruz” dedi. Büyükçekmece Belediye
Meclisi’nin Eylül ayı birinci toplantısında
siyasi partilerin grup başkanvekili ve grup
sözcülerinin önemli gün ve haftalara yö-
nelik mesajlarının ardından gündem

maddelerinin görüşülmesiyle devam
etti. Gündemde yer alan maddeler tek
tek görüşülerek ilgili komisyonlara ha-
vale edildi.

Baraj tamamen kurudu

Büyükçekmece Belediye Başkanı Dr.
Hasan Akgün, küresel anlamda ya-
şanan ve Türkiye’de de kendisini

hissettiren kuraklık riskine dikkat çekerek,
“Büyükçekmece Barajı’nın ilk defa tama-
mıyla kuruduğunu gördük. Şu anda
yüzde 11 civarında ve suyu kullanmaya
devam ediyoruz. Melen’den gelen suyun
miktarı yükseltildi. Birkaç yerde Avrupa
Yakası’na su aktaran boruların devreye
sokulduğunu İSKİ Genel Müdürü söy-

ledi. Gölün ilk defa bu hale geldiğin gör-
mekten son derece üzüntülüyüm. Gölleri-
mizi, derelerimizi ve denizlerimizi
kendimizden önce koruyamazsak sonu-
muz vahimdir. Çünkü bu kaynaklar bir
daha geriye döndürülemeyecek kaynak-
lardır” açıklamasını yaptı.  

Deprem yaklaşıyor!

Beklenen İstanbul depremi için zamanın
iyice daraldığını kaydeden Belediye Baş-
kanı Hasan Akgün, Büyükçekmece’de
depreme hazırlık çalışmalarının hız kes-
meden devam ettiğini belirterek “Deprem
geliyor. Birbirini hiç tanımayan bilim in-
sanları “İstanbul 7.5 büyüklüğünde bir
depremle sarsılacak. Çok büyük kayıplar

olacak” diyor. Biz de yıkmaya ve yapmaya
devam ediyoruz. Deprem çalışmamız
yoğun devam ediyor. Bunun içerisinde Te-
pecik merkezin 1000’lik planların devreye
sokulması var. Meclis tatil olduğu için Bü-
yükşehir 5000’lik itirazları karara bağlayıp
bize gönderemedi ama bizim 1000’lik
planlarımız bitti. 5000’lik planlara göre
1000’lik planlarımızı teknik ekibimiz,
planlama ekibimiz çok güçlü bir planlama
ekibimiz var. Ağustos’un 15’lerinde bitir-
diler. Bize geldiği aydan sonraki hangi
gün meclis varsa o gün yapılacak. Gere-
kirse olağanüstü meclis yapacağım
zaman kazanmak için. Tepecik merkezde
depremde ayakta duramayacak çok sa-
yıda bina var” ifadelerini kullandı.  

İmzalar
ATILDI
İGA İstanbul Havalimanı ile FedEx Express
Avrupa arasında yeni küresel hava taşımacılık
tesisinin inşası için anlaşma imzalandı. 
2024 yılının Kasım ayında tamamlanması
hedeflenen tesis ile Asya, Afrika ve 
Avrupa’daki taşımacılık operasyonlarının 
birbirine entegre olması amaçlanıyor

İGa İstanbul Havalimanı, ekspres taşımacı-
lık şirketi FedEx Express Avrupa’nın yeni kü-
resel hava taşımacılık tesisine ev sahipliği

yapmaya hazırlanıyor. İGA İstanbul Havalimanı
CEO’su Kadri Samsunlu anlaşmaya ilişkin açıklama-
sında, “Havalimanı’mız yalnızca yolcular değil, kargo
ve lojistik sektörü için de stratejik bir aktarma merkezi.
Bu yeni tesis; İGA İstanbul Havalimanı’nın itibarı ile
birlikte küresel bir merkez olma kararlılığını da pekişti-
recek” ifadelerini kullandı.

İlk 10'a girdi

İmzalanan anlaşmaya göre, küresel hava taşımacılık te-
sisinin 2024 yılının Kasım ayında tamamlanması he-
defleniyor.Yolcu sayısında Avrupa’nın ‘en yoğun’,
dünyanın ‘ikinci en yoğun’ havalimanı olan İGA İstan-
bul Havalimanı, Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdülka-
dir Uraloğlu’nun açıkladığı verilere göre kargo
trafiğinde Avrupa’nın en iyi 10 havalimanı arasında bi-
rinci sırada. İGA İstanbul Havalimanı Kargo Şehri ve
Lojistik Merkezi’nde toplam 1,4 milyon metrekarelik
alan, 195 bin metrekare geçici depolama alanı ve 10 bin
800 metrekare serbest depo tesisi bulunuyor. Anlaşma
sonrası İGA İstanbul Havalimanı Kargo Şehri ve 
Lojistik Merkezi’ndeki kargo şirketlerinin sayısı 19’a
yükselecek. DHA

Belediye Meclisi toplantısında 
konuşan Hasan Akgün deprem 

riskine dikkat çekti. Tepecik merkezin 
5 binlik planlarının İBB tarafından yapıldığını 

belirten Akgün, “Bizim de 1000’lik 
planlarımız bitti. Tepecik merkezde 
depremde ayakta duramayacak çok 

sayıda bina var” ifadelerini 
kullandı

BARIŞ 
KIŞ

HABER

TEPECİK’TE 
ÇOK BİNA YIKILIR!ÇOK BİNA YIKILIR!ÇOK BİNA YIKILIR!ÇOK BİNA YIKILIR!ÇOK BİNA YIKILIR!ÇOK BİNA YIKILIR!ÇOK BİNA YIKILIR!ÇOK BİNA YIKILIR!ÇOK BİNA YIKILIR!

Kılıç: Barikat 
kurmayalım

Maltepe Belediye Meclisi, 1 aylık
aranın ardından yeni çalışma döne-
mine başladı. Gündemde yer alan 5

teklif maddesi ve 2 raporun görüşüldüğü ola-
ğan meclis toplantısı öncesi konuşan Başkan
Ali Kılıç, Eylül ayında hayatını kaybeden dev-
let adamı, sanatçı ve yazarları andı. İlçede
CHP, MHP ve Deva Partisi’nde yaşanan
görev değişimlerinde göreve gelen isimleri de
kutlayan Kılıç, Milli Mücadele’nin önemine
de dikkat çekti.

İki büyük olay var

“Milli Mücadele’nin zaferle sonuçlanması-
nın 101’inci yılındayız. Bu topraklarda mille-
timize bağımsızlığını armağan eden Ulu
Önderimiz Mustafa Kemal Atatürk ve silah
arkadaşlarına bir kez daha minnet ve şükran
duygularımızı ifade ediyor, anıları önünde
saygıyla eğiliyoruz” diyen Kılıç, “30 Ağustos
Zafer Bayramı coşkusunu binlerce Maltepeli
ile kutladık. Fener alayı sonrası gerçekleştir-
diğimiz Burcu Güneş konseri, özellikle genç
kardeşlerimiz tarafından büyük bir ilgiyle
karşılandı. Üç gün boyunca süren festivali-
mizde, Yaşar Kemal Kültür Merkezi konser
alanında Retrobüs konseri ve 1 Eylül Dünya
Barış Günü’nde Kardeş Türküler konseri-
mizle binlerce Maltepeli gencimizle bir arada
olma fırsatını yakaladık. Ünlü yazarlarımız-
dan Yaşar Kemal’in dediği gibi “en güzel şiir
her zaman barıştır” değerli arkadaşlar. Yine
aynı şekilde 9 Eylül iki büyük olayın gerçek-

leştiği önemli bir tarihti Tür-
kiye için. Bunlardan biri
İzmir’in düşman işgalinden
kurtuluşu ve ikincisi ise
CHP’nin kuruluşudur. 
Buradan İzmir’e özgürlük se-
lamımızı gönderirken Cumhu-
riyet’in temel taşı ve garantisi
olan partimizin 100’üncü yılını
da kutluyorum” ifadelerini
kullandı.  İstanbul’a yeni ata-
nan Vali Davut Gül, Maltepe
Kaymakamı Bahri Tiryaki’nin
ziyaretlerinden de memnun ol-
duğunu ifade eden Kılıç ko-
nuşmasında, 18 mahalle
muhtarıyla bir araya gelerek

sorunları değerlendirdiklerini söyledi. Bakire-
ler Anıtı başta olmak üzere yapılan festival,
kültür, altyapı hizmetlerinden de bahseden
Kılıç, konuşmasının sonunda büyük bir ba-
şarıya imza atan Türk kadınlarını kutladı.

Sultanları unutmadı

Avrupa Şampiyonu olan Kadın Voleybol Milli
Takımı’nı kutlayan Kılıç, “Tarih 8 Ağustos
1521. Birinci Süleyman Sırbistan’ı aldı. 1882
yılında ise Sırplar Osmanlı ordusuna başkaldı-
rarak bağımsızlıklarını ilan ettiler. Türk tari-
hinde hep kadın izi vardır. Onlarca kadın
hükümdar hayat bulmuştur, ordulara hükmet-
mişlerdir. Bunlardan biri Altuncan Hatun’dur.

Selçuklu hükümdarıdır. Tomris Hatun’u hepi-
niz bilirsiniz. Terken Hatun, Mama Hatun,
Dilşad Hatun, Kurtuluş Savaşı’ndaki kadınla-
rımız Nezahat Onbaşı, Şerife Bacı, Halid Edip
Adıvar, Kara Fatma, Gördesli Makbule, Rah-
miye Tayyar, Halime Çavuş, Emir Ayşe ve an-
nelerin annesi Zübeyde Ananımızın da
unutmadan altını çizmek gerekiyor. Bütün
bunları niye anlatıyorum? Son dönemde İs-
tanbul Sözleşmesi bir şekilde raftan kaldırıldı.
3 Eylül Türk kadınının destan yazdığı bir güne
dönüştü. 1881’de Osmanlı’nın yenildiği Sırbis-
tan’dan dünkü milli maçımız aslında Türk ka-
dının aldığı bir rövanştır. Tankla, topla, askeri
güçle zaman zaman kaybettiğimiz yerleri,

Türk kadının o mücadeleci ruhuyla, sportif ça-
lışmalarıyla dünyanın her tarafında dün
akşam Türk kadınının, Anadolu kızlarının ba-
şarısına tanıklık ettik. Bu vesileyle Milli Voley-
bol takımımızı bir kere daha canı gönülden
kutluyorum. Yeter ki biz kadınlarımızın
önünde engel olmayalım, barikatlar kurmaya-
lım. Onların önünü açtığımız zaman, tıpkı mi-
lattan önce atalarımızın diyarlarında, Orta
Asya’da hüküm süren Tomris Hatunlar gibi
yeni Tomris Hatunlar yaratmış olacağız. Bir
kere daha bu ismi dünyanın her tarafına altın
harflerle yazdıran File’nin Sultanları’nı canı
gönülden kutluyor, başarılarının devamını
diliyorum” dedi.  HABER MERKEZİ

Maltepe Belediye Meclisi, 1 aylık aranın ardından Belediye Başkanı Ali
Kılıç başkanlığında toplandı. Gündemde yer alan 5 teklif ve 2 raporun
görüşüldüğü birleşimde Kılıç, Kadın Voleybol Milli Takımı’nı kutlayarak,
“Kadınlarımızın önünde engel olmayalım, barikatlar kurmayalım” dedi

Nefesler tutuldu
Final maçı boyunca yaşanan çekişme
ve mücadele,  Fevzi Çakmak Mey-
danı’nı dolduran yüzlerce vatandaşın

coşkusunu doruğa çıkardı. Ellerinde Türk Bayrak-
larıyla maçı izleyen yüzlerce kişi, 'Filenin Sultan-
ları'nın kazandığı her sayıyı alkış, coşku ve
tezahüratlarla desteklendi. A Milli Takımın zafe-
riyle sonuçlanan maç sonunda, Küçükçekmeceli-
ler Ay-Yıldızlı ekibin başarısını halaylarla kutladı.
Küçükçekmece Belediye Başkanı Kemal Çebi,
yayınladığı tebrik mesajında, ilk kez Avrupa şam-
piyonu olan Filenin Sultanları’nı tebrik ederek,
“Avrupa Voleybol Şampiyonası’nda büyük ve
zorlu mücadeleler sonrası Avrupa’nın zirvesine
çıkan Kadın Voleybol Takımımız ile gurur duyuyo-
ruz. Sahada terinin son damlasına kadar müca-
dele eden tüm sporcularımızı bizlere yaşattıkları
mutluluk ve gururdan dolayı bütün kalbimle te-
şekkür ediyorum” dedi. HABER MERKEZİ

Çatalca Belediye Meclisi
Eylül ayı 1. birleşimi gerçekleşti.
Meclis toplantısında Nakkaş’lı

Eyüp Pehlivan’dan, başpehlivan olan Ça-
talca Belediyespor Kulübü’nün güreş
sporcusu Yıldıray Pala ağırlandı. Başpeh-
livan Yıldıray Pala’nın tebrik programı
sonrası, meclis grup başkanları özel gün
ve haftalarla ilgili konuşmalarını yaptı.
Meclis'te 11 gündem maddesi görüşüldü.
Gündem maddelerinin ilk dört maddesi
oy birliğiyle meclisten geçerken, beşinci,
dokuzuncu, onuncu ve on birinci maddesi
imar komisyonuna, altıncı madde ile seki-
zinci madde Plan ve Bütçe Komisyonuna
ve yedinci madde ise Plan Bütçe ile
Hukuk Komisyonuna oy birliğiyle havale
edildi.  HABER MERKEZİ

Çatalca’da
bİr İlk 

Küçükçekmece Belediyesi, Filenin Sultanları’nın Sırbistan ile oynadığı final maçı heyecanına
ortak olmak için Fevzi Çakmak Meydanı’nda dev ekran kurdu. Belçika’nın başkenti Brüksel’de
oynanan final mücadelesi boyunca Küçükçekmeceliler, Türkiye için tek yürek oldu.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de Basın:(1886301)

KİRALAMA İŞİNE AİT İHALE İLANI

1. TSK Eğitim Vakfı Genel Müdürlüğünün işletme-
sinde olan İstanbul İli Sarıyer İlçesi Maslak Mahallesi 
1 Ada, 170 Parselde bulunan öğrenci yurdu binasında
bulunan 4 adet ticari alan ile otoparkların Açık İhale
Usulü kapalı teklif, sonrasında da kapalı teklif veren
istekliler ile açık artırma ve/veya pazarlık yapılmak 
suretiyle ile 19 Eylül 2023 tarihinde kiralama ihalesi 
yapılacaktır.

2. İhale ilanı ile ilgili detaylara www.tskev.org.tr
web adresinden ulaşılabilir.
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Z eytinburnu Belediyesi
eylül ayı meclis top-
lantısında, Karayol-

ları Genel Müdürlüğü
tarafından 2003 yılında ka-
muya bırakılan Zeytin-
burnu Seyitnizam

Mahallesi 3284 ada 59 par-
selde bulunan yeşil alana çok katlı,

cam dış cepheli plaza şeklinde yapılan
kaçak yapı inşatı konuşuldu. Konuyla il-
gili söz alan CHP’li Grup Sözcüsü Hüse-
yin Üsküdar, İBB İmar Müdürlüğü
ekiplerinin 2021 yılında kaçak yapıyla il-
gili tespitte bulunduğunu, mahkemenin
yapının kaçak olduğunu tescillediğini ve
yıkımı için encümen kararı alındığını söy-
leyerek, bunun üzerine Çevre Şehircilik ve
İklim Değişikliği Bakanlığı’nın devreye gi-
rerek kaçak yapıyla ilgili plan değişikliği
yaptığını, hem Zeytinburnu Belediyesi’nin
hem de İBB’nin devreden çıkarıldığını de-
vamında da ilgili yerin bir vakfa tahsis
edildiğini söyledi.

Canımız yanıyor

Söz konusu yapının AkZirve Turizm İn-
şaat Gayrimenkul Yatırım Ticaret Ano-
nim Şirketi’ne ait olan satış ofisinin
olduğu arazinin tüm yetkisinin Bakanlık
ve Cumhurbaşkanı’nda olduğunu belirten
Üsküdar, “Ambarlar yıkılırken insanlar eş-
yalarını boşaltmadan Valilik gücü ile çevik
kuvvet eşliğide yıkım yapıldı. Aynı valilik
kaçak olduğu tescillenen alanı yine çevik
kuvvet eşliğinde yıktırılmıyor” diyerek,
“Canımız yanıyor” dedi.

Herkes mahcup olacak

Konuyla ilgili konuşan Zeytinburnu Bele-
diye Başkanı Ömer Arısoy ise büyük pro-
jelerin tamamının satış ofisinin olduğunu
ve 3194 sayılı imar kanununa göre de ec-
rimisil ile idare edildiğini belirterek, Mal-
tepe Mahallesi’nde de buna benzer 3 yer
olduğunu söyledi. Arısoy, söz konusu ala-
nın diğerlerinden bir farkının olmadığını
belirtti. İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu’nu
Zeytinburnu ve İstanbul’un gündemine
dönmeye davet eden Arısoy, kimsenin
ucuz kahramanlık peşinde koşmaması ge-
rektiğini belirterek, inşaat bitince ne ola-
cağını herkesin göreceğini, burayı
konuşanların mahçup olacağını, konun
belediye ile ilgisi olmadığı halde Meclis'te
konuşulmasını da kınadığını ifade etti. 

Orası devletin mülkü

“Lütfen milletin, İstanbullunun, Zeytin-
burnu’nun gerçek gündemleriyle uğraşın”
çağrısında bulunan Arısoy, “Ucuz kahra-
manlık peşinde koşmayın. Milletimiz
kimin iş kimin gösteriş peşinde olduğunu

görüyor. Sayın İmamoğlu, Türkiye Bas-
ketbol Üssü konusunda da aynısı yaptı.
İBB ve Sayın Başkanı İstanbul ve Zeytin-
burnu’nun gerçek gündemi ile ilgisi olma-
dığı ve başka bir şey peşinde koştuğu için
konu gündeme gelmiştir. Adı geçen yer
Milli Emlak’a geçmiştir yani devletin mül-
küdür. Devlet hepimizden daha çok kendi
malının sahibidir” dedi. 

Kendi binasını yıksın!

Konuyla ilgili görüş bildiren Ak Parti
Grup Başkanı ve İBB Hukuk Komisyonu
Başkanı Muhammet Kaynar, İBB’nin
yeşil alan konusunda samimi olmadığını
iddia ederek, İBB Başkanı Ekrem İma-
moğlu’nun kendi inşaat şirketinin Beyko-
nakları isimli projeye yeşil alanı dâhil
ettiğini, yine aynı yöntemle 4 dönümlük
yeşil alanı da kendi projesine dâhil ettiğini
söyleyerek, “Çok samimi ise burada şov
yapacağına gitsin kendi kaçak binasını
yıksın” dedi. Son olarak konuşan CHP’li
Hüseyin Üsküdar, söz konusu alanın
Zeytinburnu Belediyesi sorumluluğunda
olmadığını bildiğini ancak ilçe sınırlarında
olduğu için Meclis'te konuştuğunu belir-
terek, Ekrem İmamoğlu da dahil olmak
üzere varsa bir kaçak yapılaşma ilgililerin
konuyu mahkemeye taşımasını, gerekirse
kendisinin de müdahil olacağını belirterek
konuşmasını tamamladı.

selvi 
sarıtaç

haBer

MAHCUP 
OLACAKSINIZ!
Zeytinburnu'ndaki yeşil alana kaçak olarak inşa edilen satış ofisinin yıkımına
engel olunmasıyla ilgili Meclis'te konuşan CHP’li Hüseyin Üsküdar, İBB lehine
verilen mahkeme kararına karşın İstanbul Valiliği’nin devreye girerek yıkımı
durdurduğunu söyledi. Belediye Başkanı Ömer Arısoy ise konun belediye ile
alakası olmadığını belirterek, bu yapıyı konuşanların mahcup olacağını, İBB
Başkanı Ekrem İmamoğlu’nun ucuz kahramanlık peşinde koştuğunu iddia etti

İBBBaşkanı Ekrem
İmamoğlu, Kağıtha-
ne'deki bir programın

ardından semt pazarına uğrayarak
vatandaşlarla buluştu. İmamoğ-
lu'nu karşılarında gören vatandaş-
lar yoğun ilgi gösterdi. Huriye
Tüysüz isimli bir vatandaş ise İma-
moğlu'nu gördüğü için çok mutlu
olduğunu belirterek, “Allah'ım sana
hiçbir zaman kötülük vermesin.
Bütün kötülükleri senden def
etsin.” dedi.

Çok çalışıyorum!

İsminin Nuriye olduğunu ve CHP
seçmeni olduğunu söyleyen bir kişi
de İmamoğlu'na şu sözlerle dert
yandı; “Sevgili başkanım, Yunanın
işgal ettiği topraklardan geldim,

Efe hikayeleriyle büyüdüm. Lütfen
başkanım, Atatürk'ün adını ana-
mayan bu partide olmasın. Biz
artık oy vermiyoruz. Utanmadan
Atatürk'ün partisinde Atatürk'ü
anamayan olamaz. 70 yıldır oy ve-
riyoruz başkanım, gözünüzü seve-
yim ya. Bu hale gelebilir mi ya!
Size güveniyorum ama başkasına
güvenmiyorum.” İmamoğlu ise
kadına, “Hepsini tedavi edeceğiz,
göreceksiniz. Düzelteceğiz. Var gü-
cümüzle çalışacağız” cevabını
verdi. Başka bir vatandaş ise “Tel-
evizyonda izlerken seni canlı canlı
gördüm. Çok şükür hep sana dua
ediyorum” dedi. İmamoğlu ise
“Ne mutlu bana. Duanızı aldıkça
ben kanatlanıyorum. Çok çalışıyo-
rum” diyerek kadına sarıldı.

Tedavi edeceğiz!
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Kağıthane’deki bir Pazar yerini ziyaret etti. CHP seçmeni olduğunu
söyleyen Nuriye isimli bir kadın İmamoğlu’na, “Lütfen başkanım, Atatürk’ün adını anamayan bu
partide olmasın. Biz artık oy vermiyoruz. Atatürk’ün partisinde Atatürk’ü anamayan olamaz” diye-
rek sitem etti. İmamoğlu ise kadına, “Hepsini tedavi edeceğiz, göreceksiniz. Düzelteceğiz.” dedi

C HP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu,
geçtiğimiz günlerde Bakırköy’de bir dizi zi-
yarette bulundu. İlk olarak Haziran

2017’de İstanbul Umum Pazarcılar Odası Başkanı
Mesut Şengün'ün organizasyonu ile Cumartesi
pazar alanında kurulan iftar sofrasında, altı oto-
park üstü kapalı olacak şekilde yapımına söz ver-
diği ve görüntüde tamamlanan pazar alanında bu
kez esnafla kahvaltıda bir araya geldi. Bakırköy’ün
her derdi bitmiş, bir tek pazar sorunu varmış gibi,
“Bu güzel yapının oluşmasında bir sözüm geçmişse
ve bu konuda size verdiğimiz sözü yerine getirmiş-
sek o da benim hayatımın en güzel günlerden, za-
manlarından birisidir" diye konuştu. 

CHP Genel Başkan Yardımcısı Ahmet Akın, İs-
tanbul İl Başkanı Canan Kaftancıoğlu ve çiçeği bur-
nunda ilçe başkanı Gizem Başaran Arslan’ın eşlik
ettiği kahvaltıda İstanbul Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Ekrem İmamoğlu’nun katılmadığı kahvaltıda
dağıtılına malzemelerin üzerindeki İBB logosu 
dikkat çekti. 

Kılıçdaroğlu gelmeden önce yapılan hummalı ça-
lışma göz yaşartırken, CHP Bakırköy İlçe Örgütün-
den, halktan ve basından gizlenen kahvaltıda son iki
dönemdir Bakırköy’ün kadrolu encümeni Ali Tür-
koğlu’ndan bir ses yükseliyor. “Takım elbiseliler şu
tarafa, adaylar şu tarafa” Takım elbiselilerden
kasıt, genel başkanlarının geleceğinden son dakika
haberdar olan, geçtiğimiz günlerde ilçe kongresinde
yönetime giren, çoğunluğu avukat, mühendis ve iş
insanı olan, genel başkanlarını karşılamak için ol-
ması gerektiği gibi giyinen genç ilçe örgütü. Aday-
lar derken, yakın tarihte yapılacak yerel seçimlerde
meclis üyeliği vs gibi görevlere talip olup kendini
genel başkana göstermeye gelenler kast edilmişti
sanırım ama sır gibi saklanan programın duyurusu
yapılsaydı belkide esnaftan çok aday adayı 
dolardı alan. 

Neyse sonuç itibari ile bir kahvaltı düzenlendi ve
İstanbul Umum Pazarcılar Odası Başkanı Mesut
Şengün, hoşgeldin beş gittin faslının ardından pa-
zarcı esnafının halka taze ve ucuz sebze meyve ulaş-
tırmak için büyük sermaye gruplarıyla rekabet
içinde olduklarını söyledi. Bu ifade her ne kadar
genel anlamda doğruysa da yeni yapılan kapalı pa-
zardaki sebze meyve tezgah sayısı da ortada. Paza-
rın genel anlamda halk arasındaki adı da zaten
sosyete pazarı. Eğer ucuz sebze ve meyve pazarı ol-
sadı adı semt ya da halk pazarı olurdu. 

Pazarcılar Odası Başkanı Mesut Şengün’ün bun-
ları söylerken, birden aklımıza Zuhuratbaba Ma-
hallesi’nde kurulan semt pazarını kaldıran Bülent
Kerimoğlu yönetimindeki belediyeye karşı yaptıkları
eylemler ve hala binada izleri bulunan yumurtalı ey-
lemler canlanıyor hafızalarımızda. 

Öyle veya böyle sonuçta kazanç elde edilen bir
işle ilgili mevcut başkanı övmesini bile anlayabilir-
dik aslında ama taki 45 yıllık Bakırköylü bir vatan-
daş olarak CHP Genel Başkanı Kemal
Kılıçdaroğlu’na, kendini hiç ama hiç ilgilendirme-
yen bir konu hakkında konuşmasaydı. Şengün, Be-
lediye Başkanının cesur, kararlı, sözünde duran,
güven veren bir belediye başkanı olduğunu, Bakır-
köy Spor Vakfı’nı yıkarak da çok doğru bir iş yaptı-
ğını söylerken amacının ne olduğu anlaşılamadı.
Anlaşılan tek şey vardı o da, öğretilmiş olduğuydu. 

Küçük sermaye guruplarının büyük sermaye
grupları ile rekabet içinde olduğunu söyleyen Şen-
gün’ün hem bölge halkını hem de vakfın yıkımı esna-
sında bir içinin ölümünü yok sayarak yaptığı
konuşmayı anlamadık  anlamayacağız da. Çünkü söz
konusu alanın encümenden çıkan yıkım alanı 2780
metrekareydi ancak belediye 7 bin metrekare yık-
mıştı. Bu konu hakkında Mesut Şengün’ün bilgisi var
mıydı yok muydu bilmiyorum ama bildiğim şey, bil-
mediğin şey hakkında konuşulmaması gerektiği. 

45 yıllık Bakırköylü olduğunu söyleyen Şen-
gün’ün yanıbaşındaki Botanik Park’ın halini, hemen
pazarın dibinde çocuk parkı içinde öğrencilere etüt
merkezi diye açılıp bir avuç sermaye gurubuna veri-
len İskender Iğdır Parkı’nı, hemen alt tarafların-
daki Leyla Gencer Opera ve Sanat Merkezi’nin içler
acısı halini bırakıp, kendisinden kilometrelerce
uzaktaki Spor Vakfı’nı konuşması muhtemelen öğ-
retilmişlik dediğim gibi ama umarım bundan son-
raki konuşmalarında bu yazdıklarımızı da öğrenmiş
olarak konuşur. 

Şengün’ün ardından konuşan CHP Genel Baş-
kanı Kemal Kılıçdaroğlu, “Genel başkan olduğu-
muz halde sizden farklı bir yaşamımız yok.
Ailemizle, çoluk çocuğumuzla  esnaf, vatandaş nasıl
yaşıyorsa öyle yaşamaya özen gösteririz” derken,
göreve geldiğinde mühürlediği sonrasında Pruva 34
Konutları'ndan daire satın alan Başkan Kerimoğ-
lu’nun, mühürlerken 296 bin metrekare inşaat izni
olan alanının, mühürleme işleminin kaldırılmasının
ardından 309 bin metrekare olarak tamamlanma-
sına izin vermesi hiç bir vatandaşın ne yaşam tarzı
ne de kabul edilebilecek bir durum. 

Tüm bunlar konuşulurken CHP İl Başkanı
Canan Kaftancıoğlu’nun sessizliği, kendisine sorul-
duğu halde konuşmamayı tercih etmesi de bir başka
ayrıntı ancak, yeni seçilen CHP İlçe Başkanı Gizem
Başaran Arslan’ın  adının ve sanının hiç konuşul-
maması da akıllarda soru işareti bırakmadı
değil açıkçası. 

Pazar kahvaltısından sonra alandan ayrılan CHP
Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu ve beraberinde-
kiler, geçmiş dönem belediye başkanı Ateş Ünal
Erzen yönetiminde, Meclis Üyesi Öğretmen Kenan
Zülaloğlu öncülüğünde eğitimde fırsat eşitliği yarat-
mak için Türkiye'de ilk kez olmak üzere işitme en-
gellilerde dahil ücretsiz üniversiteye hazırlık eğitimi
verilen Bakırköy Gençlik Eğitim Merkezi BAK-
GEM’i ziyaret etti. 

Geçmiş dönemde var olan hizmetlerin yüzde
doksanının mevcut yönetim tarafından devam etti-
rilmediğini bilen Bakırköylüler olarak, Kerimoğlu
öncesi sınavların açıklanmasıyla birlikte büyük
büyük afişlere hem bizi hemde güzel öğrencilerimizi
onurlandıran gurur tablosunu her ne kadar şimdi-
lerde göremediysek de, geçmiş dönemde 110 kap-
asiteli BAKGEM ziyaretinizdeki 10 civarındaki
öğrenci sayısı sadece devam eden BAKGEM’i de
sorgulamamıza neden oldu. 

Bakırköy Millet Bahçesi içinde bulunan Bakırköy
Gençlik Eğitim Merkezi ziyaretinde vatandaşın Ke-
rimoğlu tepkisi ise büyük bir sessizlik içinde dinlendi. 

Kılıçdaroğlu’nu gören bir kadının koşarak Kılıç-
daroğlu’na Kerimoğlu güzellemesi yapanlara inat
tüm gerçekleri söyledi. Kılıçdaroğlu gezisinin gizli
tutulmasının sebebi de böylece anlaşılmış oldu.
Çünkü 2 dönemdir Kerimoğlu başkanlığında yöneti-

len Bakırköy pis, bakımsız ve adeta
20 yıl geriye gitmiş ve gitmeye de devam ediyordu. 

Bakırköylü kadın, Millet Parkı içerisinde önce-
sinde güvenlik olduğunu, şimdilerde güvensiz, pis
ve bakımsız bir yer haline geldiğini, geceleri ise
artık parka çıkamadıklarını ve her köşesinde farklı
görüntülere şahit olduklarını söyleyerek, bankları
boyanırken gördüklerinde şaşırdıklarını ve Kılıçda-
roğlu gelince sebebini anladıklarını belirtti. Söyle-
nenlerin hepsinin gerçek olduğu biliniyordu ki, ne
Kemal Kılıçdaroğlu, ne il başkanı Kaftancıoğlu, ne
de Kerimoğlu bir şey diyemedi. 

Kılıçdaroğlu tıpkı geçtiğimiz yıl Halk Tv binası
önünde Kerimoğlu’nun yaptıklarından rahatsızlık-
larını dile getiren çoğunluğu CHP’ye oy veren in-
sanlara yaptığı gibi suskunluğunu korudu. Bu
arada Bakırköy halkı ellerinde “Kerimoğlu İstifa”
yazılı pankartlarla eylemde yapmıştı. İşçiler 100
gün grev yapmıştı. Halkın, esnafın, pazarcının bin-
lerce şikayetine karşılık bu güne kadar ne Kemal
Kılıçdaroğlu ne de İl Başkanı Canan Kaftancıoğlu
bu insanları karşısına alıp, “Gel bakalım Keri-
moğlu, bu insanlar ne diyor?” dememişti. Oysa biz
Kemal Kılıçdaroğlu’nun böyle yapmasını beklerdik
tıpkı “Gel bakalım Muharrem” dediği gibi. 

Hazır yazmaya başlamışken geçtiğimiz günlerde
30 Ağustos Zafer Bayramı nedeniyle CHP’nin ayrı,
belediyenin ayrı düzenlediği “Fener Alayı” hak-
kında da birkaç kelam edeyim. 

2 dönemdir Bakırköy Belediye Başkanı olan
Bülent Kerimoğlu’nun aradan geçen 9 yılın ardın-
dan ‘Fener Alayı’ düzenlemesi akıllarda soru işa-
reti bıraktı. Hiç bir milli bayramda özel bir etkinlik
yahut konser yapmayan Başkan Kerimoğlu’nun
CHP İlçe Başkanlığının düzenlediği Atatürk Anı-
tı'na Çelenk Sunma Töreni’nde belediyenin çalış-
malarından bahsetmesi ise şaşkınlık yarattı.
Başkan Kerimoğlu’nun, ‘Tek bayrak, tek millet’ di-
yerek tüm siyasi ve sivil toplum kuruluşu temsilci-
lerini fener alayına davet etmesini, genel merkeze
göstermelik siyasi bir manevra olarak değerlendi-
ren bazı katılımcılar, “Doğru olan zaten belediye-
nin yapmasıdır ama bu güne kadar neredeydi?
Tepkimiz yapılmasına değil, bugüne kadar yapıl-
mamış olmasına” dedi. CHP İlçe Başkanı Gizem
Başaran Arslan’da, her yıl düzenledikleri ‘Fener
Alayı’nı bu yılda ilçe başkanlık binası önünden saat
19:00'da başlayacaklarını söyleyerek, herkesi bay-
rakları ve flamaları ile yürüyüşe davet etti.
CHP’nin düzenlediği yürüyüş belediyenin düzenle-
diği yürüyüşün yaklaşık iki katı sayıya ulaşırken,
diğer siyasi partilerin de yürüyüşe ilgi göstermediği
gözlendi. 

Bakırköy Belediye Başkanı Bülent Kerimoğlu,
CHP Bakırköy İlçe Başkanlığı’nın düzenlediği  30
Ağustos Zafer Bayramı Atatürk Anıtına Çelenk
Sunma Töreni’nde belediyenin çalışmalarından
bahsetti. Zafer Bayramı Anmasında Sayıştay rapo-
rundan yüz akıyla çıktıklarını, belediyenin sıfır
borcu olduğunu, geçmişten gelen borçları ödedi-
ğini, Türkiye’ye örnek bir belediyecilik yaptıklarını
belirterek, Kasım 2016’da temelini atıp en geç 1
yıl içinde bitireceklerini söylediği Bakırköy Hizmet
Binası’nın açılışını yeni dönemde genel başkanları
Kemal Kılıçdaroğlu'nun katılacağı bir törenle 
açacaklarını söyledi. 

Yeni dönem derken 8 ay sonra yapılması planla-
nan yerel seçimlerden sonra mı yoksa seçim öncesi
yapılacak CHP Kongresi’nin ardından mı açılacağı
anlaşılmayan bir konuşma yapan Başkan Keri-
moğlu, tüm maliyetini pazarcılar odasının üstlen-
diği kapalı pazar alanından, çocuk dostu
belediyecilik hizmetlerinden, nüfusa oranla en çok
kreş hizmeti verilen belediye olmalarından, yaz kış
spor okullarından, sanat kültür kurslarından da
bahsetti. 

Başkan Kerimoğlu’nun Zafer Bayramı An-
ması’nda yaptığı konuşmanın yerel seçime yönelik
bir çalışma olduğunu ifade eden bazı STK temsilci-
leri, kendilerini ziyaret etmeyen, şikayetleri duy-
mazdan gelen ve bu güne kadar ‘ben yaptım oldu’
mantığı ile hareket eden Başkan Kerimoğlu’nun,
‘Tek bayrak, tek millet’ diyerek diğer siyasi parti
temsilcilerini fener alayına davet etmesini, genel
merkeze göstermelik siyasi bir manevra olarak 
değerlendirdi. 

Anma töreninde konuşan CHP Bakırköy İlçe
Başkanı Gizem Başaran Arslan, 9 Eylül’de partile-
rinin, 29 Ekim’de de ülkemizin 100. yılını kutlaya-
caklarını söyleyerek, “Dolayısı ile parti bayrağımız
ve aracımız olmadan bir fener alayı yürüyüşü ger-
çekleştirmemiz partimizin 100. yaşı için mümkün
değildir. Fener Alayı yürüyüşümüz, CHP İlçe Baş-
kanlığı olarak saat 19:00’da ilçe başkanlığımızın
önünden başlayacaktır.” diyerek, her yıl yapılan yü-
rüyüşü bu yıl daha bir coşkuyla kutlayacaklarını
söyledi. 

Konuyla ilgili görüş belirten bir çok sivil toplum
kuruluşu temsilcisi, belediye başkanının yıllar
sonra yaptığı çağrı karşısında ne yapacaklarını şa-
şırdıklarını söyleyerek, hiç bir yürüyüşe katılmaya-
caklarını söyledi. 

Gün içinde belediye çalışanlarına akşam yapıla-
cak fener alayına aileleriyle birlikte katılmaları yö-
nünde baskılar olduğu iddiaları sosyal medyada
gündeme düşerken, emniyet kayıtlarına geçen sa-
yıya göre yaklaşık 200 kişi yürüyüşe katıldı. Deva
Partisi İlçe Başkanı Gökhan Yılmazer’im yanı sıra
Saadet Partisi İlçe Başkanı Mehmet Faruk Ertekin
katılırken, Ak Parti, İYİ Parti, Demokrat Parti,
TİP gibi ilçe başkanlığı bulunan partilerin ise 
katılmadığı görüldü. 

CHP İlçe Başkanlığı’nın düzenlediği yürüyüş,
belediyenin düzenlediği yürüyüşün yaklaşık iki katı
sayıya ulaştı. Geçmiş dönem ilçe başkanı Asım
Köksal Muş’un yanı sıra, Mimarlar Odası Bölge
Temsilciliği Başkanı Mustafa Fazlıoğlu, Mali Mü-
şavirler Birliği önceki dönem Genel Başkanı Ziya
Disanlı, Mahalle Afet Gönüllüleri Kartaltepe Ekibi,
geçmiş dönem meclis üyesi Ali Rıza Akyüz, Şükrü
Aydın, İsmail Taş, Mevcut Meclis Üyeleri Mesut
Metin, Mehmet Tunçer Süner, Recep Sevinç, Nes-
rin Serindağ, Bakırköy Yenimahalle Kulübü Baş-
kanı Şenol Çelik, Kartaltepe Muhtarı Didem
Koryürek Armutlu’da katılanlar arasındaydı. 

Coşkuyla geçen yürüyüşte gençlerin yoğunluğu
dikkat çekerken, vatandaşların da balkonlarından
bayraklarıyla kendilerine eşlik etmesi coşkunun
artmasına neden oldu. Yürüyüşün ardından Bakır-
köy Sanatçılar Parkı ve Yeşilköy Su Ürünleri Koo-
peratifi önünde devam eden bando gösterisi,
belgesel gösterimi ve canlı müzik vatandaşlardan
büyük ilgi gördü. 

Kılıçdaroğlu’nun 
Bakırköy ziyareti

selvisaritac@gmail.com

Selvi SARITAÇ
BAKTIKÇA

UCUZ 
KAHRAMANLIK 

YAPMAYIN

MECLİSTE
DEĞİŞİKLİK
Geçtiğimiz aylarda partisin-
den istifa ederek CHP’ye 
katılan AK Partili Meclis
Üyesi Adem Uluocak, parti
oylarıyla meclise seçildiğini
ve CHP’li bir meclis üyesi
olarak göreve devam etmeyi
etik bulmadığını söyleyerek
meclis üyeliğinden de istifa
etmişti. Dün yapılan meclis
toplantısında Uluocak’tan
boşalan koltuğa yedek bi-
rinci sıra meclis üyesi olan
Yunus Küçük geldi. 



Ü sküdar Üniversitesi Tasav-
vuf Araştırmaları Enstitü-
sünün, Kyoto Üniversitesi,

Asya ve Afrika Saha Araştırmaları
Enstitüsü ile ortaklaşa yürüttüğü ve
6 yıl sürecek proje kapsamında,
sema’ ritüelinin mistik anlamı ve mu-
sikiyle kesişen yönlerinin ele alındığı
sempozyum düzenlendi. Nermin
Tarhan Konferans Salonunda ger-
çekleştirilen sempozyumun açılış ko-
nuşmasını yapan Üsküdar
Üniversitesi Rektör Danışmanı Ce-
malnur Sargut ‘Sema ritüelinin’
temel amacının insanın nefsinin aşırı
istek ve arzularını bir kenara bıraka-
rak Allah'a adanmayı ve O'nun kela-
mını içselleştirmek olduğunu söyledi. 

Saf niyetin ifadesi

Semanın yalnızca fiziksel bir ritüel
olmanın ötesinde, aynı zamanda
manevi bir yolculuğun ve derin içsel
dönüşümün sembolü olarak öne çık-
tığını vurgulayan Sargut, “Sema saf
niyetin ifadesi olarak değerlendirilir-
ken, insanın Allah'a yaklaşma arzusu
da bu ritüelin merkezindedir. Sema,
bedenin sembolik dönüşlerini, ruhun
yükselişini ve manevi gelişimini tem-
sil eder. Aynı zamanda insanın içsel
olgunlaşmasını sembolize eder.
Gönül coşkusu manevi zenginlikler
yalnızca musiki ve sema birleştiğinde
dışa yansır. Bir İnsanı yaratanına
döndürmeyen bir musiki ile dönme
sema olamaz, sema ruhtan kaynak-
lanmalıdır, cesetten değil. Sema duy-
mak işitmek anlamına gelir. Allah’ın
yüce kitabı Kur’an-ı Kerim oku diye
başlar. Oku diye başlayan bir kitabı
anlamak için dinlemek gerekir. Haki-
kat kulaktan girer ve gönülde yerleşir.
Semanın sağdan sola kalbin etra-
fında çark atıp dönerek Allah’ın son-
suzluğuna teslim oluşunu anlatan
bir ibadet olduğunu unutmamak ge-
rekir, bir gösteri değil; ibadet. Sema
Kâbe’nin etrafında tavaf ile aynı
sembolizmi taşır. Hacılar gönül ma-
kamında olan Kâbe’nin etrafında
döner. Semada, insan kendi gönlü
etrafında dönerek kötü huylarından
arınır. Niyet ruhen yükselmek ve Al-
lah’a giden yolda mesafe kat edebil-
mektir. O gönül Allah’ın nurunun
makamıdır. Âyetin manası üzere
‘Allah yerlerin ve göklerin nurudur’”
şeklinde konuştu. 

Önemli bir unsur

Sempozyum açılış konuşmalarında
söz alan Tasavvuf Araştırmaları Ens-
titüsü Öğr. Üyesi ve IRCICA (İslâm
Tarih, Sanat ve Kültür Araştırma
Merkezi) Genel Direktörü Prof. Dr.
Mahmut Erol Kılıç ise konuşma-
sında sema ritüelinin taşıdığı öneme
dikkat çekti. Kılıç, geleneksel Türk
kültürünün önemli bir unsuru olarak
bilinen semanın derin anlamlarının
olduğunu kaydetti. Sema ritüelinin
ruhu manasında saklıdır. Tasavvufta
gaye Allah’ı tanımaktır, bilmektir.

Türk halk kültüründe de semanın
derin izler taşıdığına dikkat çeken
Prof. Dr. Kılıç, “Sema sadece tasav-
vuf dünyasına özgü değil, aynı za-
manda Türk halkının kalpten kalbe
giden yolculuğunu simgeler. ‘Sen be-
nimsin, ben seninim’ diyenlerin Allah
ile yakın irtibatı sürdürdüklerini ifade
etti. Bu anlayış sadece bir ifade bi-
çimi değil, bir yaşam tarzını da tem-
sil eder” dedi.

Sadece bir ritüel değil

Sema ritüelini hak kelamının yapıl-
dığı yer olarak tanımlayan Kılıç, “Bu
özel ritüel kulaktan kulağa aktarıl-
masıyla sema adını aldı. Sema, sa-
dece bir dini ritüel olarak
görülmemeli. Aynı zamanda Hak
sohbetinin yapıldığı her mekânda se-
manın varlığını hissetmek mümkün-
dür. Hak sohbetinin olduğu
mekânlar kendiliğinden sema me-
kânlarıdır. Bir kâmilin sohbet mecli-
sine de sema meclisi denilir. Kalpten
kalbe yol vardır” ifadelerini kullandı. 

5 kitap yayımlandı

Konuşmacılar arasında yer alan
Kyoto Üniversitesi Tasavvuf Araştır-
maları Merkezi Başkanı Prof. Dr. Ya-
sushi Tonaga, 2021 yılında Üsküdar
Üniversitesi Tasavvuf Araştırmaları
Enstitüsü ve Kerim Vakfı’nın deste-
ğiyle başlatılan projenin Japon-
ya’daki çalışmalarına ilişkin bilgi
verdi. Tonaga, “Merkezimiz, 2016 yı-
lında Kerim Vakfının desteğiyle ku-
ruldu ve Japonya'da Sufi
Araştırmaları için kurulan ilk merkez
oldu. Bugüne kadar 4 İngilizce ve 1
Japonca kitap yayınladık. Tasavvuf
musikisi ve edebiyatı alanındaki
araştırmalar Japonya'da şimdiye
kadar oldukça sınırlıydı. Türkiye,
İslâm felsefesi ve pratiklerini Osman-
lı'dan bu yana gözlemleyebildiğimiz
örnek bir ülke olarak öne çıkıyor. Bu
nedenle araştırmamız için Türkiye'yi
seçtik ve Üsküdar Üniversitesi ile iş
birliği yapmak istedik. Zikir ve sema
ritüelleri, araştırmamızda antropolo-
jik açıdan incelendi. Müzik ve şiirler
ise edebi ve manevi açılardan değer-
lendirildi.” şeklinde konuştu.

Bu toplantılar önemli

Üsküdar Üniversitesi Rektör Yar-
dımcısı Prof. Dr. Hikmet Koçak ise
konuşmasına, “Türkiye’de az sayıda
olan tematik Enstitülerden birisi ola-
rak bir Tasavvuf Araştırmaları Ensti-
tüsünün üniversitemizde
bulunmasından ve bu enstitü saye-
sinde Japonya’da bulunan Kyoto
üniversiteyle birlikte 6 yıllık bir ça-
lışma planlanmasından memnuniyet
duyuyorum” diyerek başladı. Bütün
insanlığa ışık tutacak bir proje olarak
başlayan çalışmaların aynı şekilde
devam etmesini umduğunu ifade
eden Koçak, “Nasıl ki teknolojik ge-
lişmeler insanın dünyevi ihtiyaçlarına
bakıyor, diğer bir ihtiyaç da vicda-
nına ve kalbine bakıyor. O yüzden bu
toplantıları önemsiyorum. Bu ko-

nuda daha çok çalışılması ve insan-
lığa veri sunulması gerektiğini düşü-
nüyorum. Üsküdar Üniversitesi ile
Kyoto Üniversitesinin bu öncülüğü-
nün daha güzel hizmetlere vesile ola-
cağını umuyorum.” İfadelerini
kullandı. 

İnsanı konu alır

Açılış konuşmalarının ardından
programın ilk oturumu Cenan Vakfı
Mütevelli Heyeti ve Yönetim Kurulu
Başkanı Vatikan eski Büyükelçisi
Prof. Dr. Kenan Gürsoy’un yönettiği
oturumla başladı. Projeye ilişkin
açıklama yapan Gürsoy, “Bu konuda
araştırmalar yapılmasının önemli ol-
duğunu düşünüyorum. İnsan için
olan, insana insan olmak bakımın-
dan hizmet eden, ona kültürünü ta-
nıtan ve içindeki insanı anlamamıza
gayret eden hiçbir faaliyet, batı veya
doğu fark etmeksizin, ihmal edilesi
değildir. Bizim medeniyetimizin çok
önemli bir ögesi olarak tasavvuf dü-
şüncesi tam da insanı konu alır”
dedi. Tasavvuf Araştırmaları Enstitü-
sünden Yüksek Lisans Öğrencisi
Petek Kutucuoğlu’nun ‘Ahmed Avni
Konuk'un Mesnevi Şerhi ve İstidat
Kavramı’ konulu sunumunun ardın-
dan, Öğr. Üyesi Prof. Dr. Reşat Ön-
gören, ‘Mevlâna Celaleddin Rumi'de
Tasavvuf Düşüncesinin Boyutları’
başlıklı sunumunda, Mevlana’nın bir
meseleyi en karmaşık durumdan en
sade ve basit şekilde aşama aşama
nasıl açıkladığını, eserleri halkın el ki-
tabıdır ve Allah insan ilişkisi bağla-
mında tasavvuf düşüncesinin
boyutlarını nasıl ortaya koyduğunu
anlattı. “Gerçekte varlık tekdir. Çok-
luk teferruattadır. Allah’ın her yeri
kuşatmış olduğu manası ayetle ifade
edilmiştir. Allah bu anlamda kuluyla
daima beraberdir. Allah bir ve her
yerdedir, ancak tecellileri farklı 
farklıdır.” şeklinde konuştu.  
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Üsküdar Üniversitesi Tasavvuf Araştırmaları Enstitü-
sünün, Kyoto Üniversitesi, Asya ve Afrika Saha Araş-
tırmaları Enstitüsü ile ortaklaşa yürüttüğü ‘Kapsamlı
Bir Tasavvuf Araştırması: Tasavvuf Düşüncesi, Edebi-
yat, Müzik ve Ritüeller’ başlıklı projenin 2023 bö-
lümü, bilimsel programlarla tamamlandı. Prof. Dr.
Hikmet Koçak, “Nasıl ki teknolojik gelişmeler insa-
nın dünyevi ihtiyaçlarına bakıyor, diğer bir ihtiyaç 
da vicdanına ve kalbine bakıyor. O yüzden bu 
toplantıları önemsiyorum” ifadelerini kullandı

TÜRK VE JAPON AKADEMİSYENLER TASAVVUFUN KÖPRÜ OLMAK ANLAYIŞINI ELE ALDI

ENGİN BELLİ

ARASTIRMASI
TASAVVUF 

DOĞU BATI KÖPRÜSÜ
Panelin devamında Tasavvuf
Araştırmaları Enstitüsü Müdür
Yardımcısı Prof. Dr. Emine Yeni-
terzi, ‘Türk Tasavvuf Edebiya-
tında Mevlâna Celaleddin
Rumi'nin Etkisi: Mesnevi'den Hi-
kâyeler’; Kyoto Üniversitesi
Doktora öğrencisi Azusa Fuji-
moto, “Mevlâna’nın Batılı Yo-
rumlarına Yoğunlaşarak
Türkiye’de Yeni Mânevî Arayış-
lar ve Tasavvuf”; Kyoto Üniver-
sitesi Kenan Rifai Tasavvuf
Araştırmaları Merkezi Müdürü
Prof. Dr. Yasushi Tonaga, “Bu-
dizmde Edebiyat, Müzik, Sanat-
ları ve Ritüeller”; Kyoto
Üniversitesi araştırmacıların-
dan Dr. Manami Suzuki, “Mevl-
eviyyede Ney”; Prof. Dr. V.
Emre Ömürlü, ‘Mevlevî Ayinle-
rinde Mevlevî Mukabeleleri ve
Bazı Tarikatlarda İcra Edilme
Biçimleri’; Dr. Öğr. Üyesi Dilek
Güldütuna, ‘Sema’ Ayini ve
Seyrü Sülûk”; Tokyo’daki Sop-

hia Üniversitesinden Prof. Dr.
Masayuki Akahori “Tasavvufun
Antropolojisini Değerlendir-
mek: Değişen Bakış Açıları” ve
Dr. Öğr. Üyesi F. Cangüzel
Güner Zülfikar, ‘Mevlevîhâne-
ler: Medenî ve Medenîleştiren
Mekânlar’ konularındaki su-
numlarını gerçekleştirdi.  Kon-
ferans ‘Kapsamlı Bir Tasavvuf

Anlayışına Doğru’ konulu, Dr.
Öğr. Üyesi F. Cangüzel Güner
Zülfikar’ın yönettiği genel tar-
tışma ile sona erdi. Öte yandan
Üsküdar Üniversitesi Fuat Sez-
gin Konferans Salonunda “Ka-
dimden Geleceğe Doğu Batı
Köprüsü Projesi” İstanbul bu-
luşması etkinliği gerçekleşti-
rildi.



Zirveye
katılmıyor!
Çin Devlet Başkanı Şi Cinping'in, 9-10
Eylül'de Hindistan'ın başkenti Yeni
Delhi'de düzenlenecek G20 Liderler
Zirvesi'ne katılmayacağı bildirildi

ABD'de sıkı iş gücü piyasası, dönemsel sözleşmelerin sona ermesi ve yüksek yaşam maliyetleri, işçilerin ücret artışları için
işverenlerle zorlu müzakerelere gitmesine neden olurken, artan ekonomik eşitsizlik ülke genelinde grevleri tetikliyor

Çin Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Mao
Ning, Pekin'de düzenlenen günlük
basın toplantısında yaptığı açıkla-

mada, zirvede ülkesini Başbakan Li Çiang'ın temsil
edeceğini duyurdu. G20'yi küresel ekonomik ve fi-
nansal işbirliği için önemli bir forum olarak gör-
düklerini belirten Mao, zirvede Çin heyetine bu kez
Başbakan Li Çiang'ın başkanlık edeceğini, G20'nin
uluslararası ekonomik işbirliği ve küresel kalkınma
açısından rolünü vurgulayacağını kaydetti. Şi, G20
liderler zirvelerinin yıllık düzenli gerçekleştirildiği
2008'den bu yana toplantılara bizzat katılmayan
ilk Çin Devlet Başkanı olacak.

Yanıt vermedi

Sözcü Mao, AA muhabirinin, bu tercihin sebebine
dair sorusuna yanıt vermekten kaçınırken Çin'in
zirveden beklentilerine ilişkin, "Umarız G20, dünya
ekonomisinde baskıların hissedildiği, kalkınmada
yeni zorlukların ortaya çıktığı bir dönemde ekono-
mik toparlanma ve sürdürülebilir büyüme için mu-
tabakat sağlar, ortak refah ve kalkınma mesajı
verir" dedi. Şi'nin zirveye katılmayacağına dair ha-
berler, daha önce Batı ve Hint basınında yer al-
mıştı. Zirvenin organizasyonunda yer alan
diplomatik kaynaklara dayandırılan haberlerde,
Çin heyetinin hazırlık toplantılarında Ukrayna Sa-
vaşı'ndan ekonomik yükün gelişmiş ve gelişmekte
olan ülkeler arasında paylaşımına, iklim değişikli-
ğinden sağlığa kadar çok sayıda konuda bir zirve
uzlaşmasına karşı itirazlarını dile getirdiği öne sü-
rülmüştü.

Baltalamak mı istiyor?

Bazı Hint gözlemciler, Çin'in aralarındaki sınır ihti-
lafının yol açtığı anlaşmazlıklardan dolayı "Hindis-
tan'ın ev sahipliğindeki zirveyi baltalamaya
çalıştığı" görüşünü dile getirmişti. Himalayalar'da
bulunan ihtilaflı sınır bölgelerindeki gerginliklerin
çözümüne yönelik görüşmeler sürse de Pekin ile
Yeni Delhi arasında bu konudaki güvensizlik
devam ediyor. Çin Devlet Başkanı Şi, Hindistan
Başbakanı Narendra Modi ile Zirve kapsamında
yaptığı gayriresmi görüşmede, görüşmelerin de-
vamı ve bölgedeki gerilimin düşürülmesi konu-
sunda mutabakata varmıştı. Görüşmenin
ardından yapılan ortak açıklamada, iki liderin,
"(sınır ihtilafına ilişkin) diyalog ivmesinin sürdürül-
mesi, askeri ve diplomatik kanallardan müzakere-
lere devam edilmesinde uzlaştığı" belirtilmişti.
Modi, görüşmede iki ülke arasındaki sınır bölgele-
rini ayıran Fiili Kontrol Hattı'na uyulmasının Çin-
Hindistan ilişkilerinin normalleşmesi için "şart"
olduğunu vurgularken Şi, tarafların, "ikili ilişkiler-
deki genel çıkarları akılda tutarak sınır sorununu
uygun şekilde ele alması gerektiğini" vurgulamıştı.
Gözlemciler, verilen mesajlardan, görüşmenin ilan
edildiği gibi "mutabakattan" çok, bir "restleşmeye"
işaret ettiği değerlendirmesinde bulunmuştu. AA

A BD Çalışma Bakanlığı verilerine
göre, ülkede greve giden işçi sayısı
2022'de bir önceki yıla kıyasla yak-

laşık yüzde 50 arttı. ABD'de 2021'de 80 bin
700 işçi greve giderken bu rakam 2022'de
120 bin 600'e yükseldi. Ülkede bu yılın
temmuz ayı itibarıyla 1.000 veya daha
fazla işçinin katıldığı 16 grev gerçekleşti.
Cornell Üniversitesi Endüstri ve Çalışma
İlişkileri Okulu (ILR) İşçi Eylemi Takibi ve-
rilerine göre ise bu yıl ağustos ayı itibarıyla
ABD genelinde 367 lokasyonda 247 işçi
grevi oldu. Ülkede senaristlerden oyuncu-
lara, hemşirelerden otel çalışanlarına kadar
pek çok sektörden binlerce işçi, yüksek
yaşam maliyetleri karşısında daha yüksek
ücretler ve daha iyi koşullar için işveren-
lerle karşı karşıya gelirken, son aylarda ya-
şanan grev dalgası "grevlerin yazı" olarak
adlandırılıyor. ABD'de greve giden işçi sa-
yısının bu yıl daha da artması bekleniyor.

Maaş artışı isteniyor

ABD'de salgının ardından yükselen enflas-
yon, şirketlerin elde ettiği yüksek karlar, işçi
maaşı ile yönetici maaşı arasındaki artan
eşitsizlik ve zorlaşan koşullar işçileri ayağa
kaldırırken, işçi sendikaları çift haneli zam-
lar ve daha iyi yaşam koşulları için işveren-
ler üzerinde yoğun baskı oluşturuyor.
Ülkede enflasyonla mücadelede kaydedilen
ilerlemeye rağmen maliyetler Amerikalıla-
rın bütçeleri üzerinde baskı oluşturmaya
devam ediyor. ABD'de yetişkinlerin yüzde
60'dan fazlası hala maaş gününden maaş
gününe yaşadıklarını belirtiyor. Farklı sek-
törlerden daha fazla işçi, ücretler ve ça-
lışma koşullarında iyileştirmeler yapılması
için şirketlere karşı sert bir tavır alıyor. Son
dönemde Hollywood'da senaristler ve
oyuncuların grevi büyük ses getirirken, ül-
kede işçi protestoları ile grevlerinin turizm,
sağlık, otomotiv, kargo, havacılık ve imalat
gibi sektörlere de yayıldığı görülüyor.

5 milyar dolar zarar

ABD'de Beyaz Perde Aktörleri Derneği
(SAG) ile Amerikan Televizyon, Radyo
Sanatçıları'nın (AFTRA) iş garantisi ve
maaş güvencesi gerekçesiyle 7 Tem-
muz'da başlattıkları grev sürüyor. Greve
destek veren yaklaşık 65 bin oyuncu, ücret
artışları, sağlık hizmetlerinin kapsamının
iyileştirilmesini ve yapay zekaya karşı iş
güvencesi istiyor. Diğer taraftan Amerikan

Senaristler Birliği'nin (WGA) 2 Mayıs'ta
başlattığı greve katılan 11 bin 500 senarist
de ücretlerin, çalışma sürelerinin ve proje-
lerde yapay zeka kullanımının düzenlen-
mesini talep ediyor. Hollywood
grevlerinin maaş kaybı ve film gecikmeleri
nedeniyle ABD ekonomisine 5 milyar do-
lardan fazla zarar verebileceği tahmin edi-
liyor. Senaristlerin en son 2007'de
gittikleri grev sonucu çalışanların 100
günlük iş bırakmalarının yaklaşık 2 milyar
dolar zarara yol açtığı hatırlatılıyor.

Otel çalışanları grevde

Turizm sektöründe de otel çalışanlarını
temsil eden "Unite Here Local 11" sendi-
kası üyeleri 20 Temmuz'da başlattıkları
grevlerini sürdürüyor. Aralarında JW Mar-
riott ve Sheraton'ın da bulunduğu otellerin
1.750 çalışanı Los Angeles'ta düzenledikleri
grevde daha yüksek ücretler, daha iyi sosyal
haklar ve çalışma koşullarının iyileştirilme-
sini istiyor. Sağlık sektörü de ülkede grev
dalgasından etkilenen sektörler arasında

yer alıyor. New York'ta ocak ayında 7 bin-
den fazla hemşirenin maaş zammı talebiyle
gittikleri grevinden ardından New Jersey'in
en büyük hastanelerinden birinde yaklaşık
2 bin hemşire ağustos ayı başında greve
gitti. Robert Wood Johnson Üniversite
Hastanesi'ndeki hemşirelerin temel sorun-
larından birinin hastanedeki personel sıkın-
tısı olduğu belirtildi.

5 yıllık yeni anlaşma

İşçi grevleri paket ve kargo taşımacılığı sek-
törünün önde gelen şirketlerinden UPS'in
de gündemine girerken, Teamsters sendi-
kası çalışanlarının geçen haftalarda maaş
artışları, sürücüler için iki kademeli ücret
sisteminin ortadan kaldırılması, ücretli izin
ve zorunlu fazla mesainin sona erdirilme-
sini öngören 5 yıllık yeni bir anlaşmayı
onaylamasıyla grev riski ortadan kalktı. Öte
yandan FedEx pilotları da ücretler ve
emekli maaşları konusunda firmalarıyla an-
laşmazlığa düştü. Pilotlar, temmuz ayında
geçici anlaşmayı reddederken müzakerele-

rin yeniden başlaması bekleniyor. American
Airlines, Delta Airlines, United Airlines,
Spirit Airlines ve Jetblue Airways gibi bir-
çok hava yolu şirketinde de pilotlar bu yıl
yeni iş sözleşmeleri için müzakerelere gitti.
Pilot sıkıntısı, sendikalara müzakerelerinde
daha fazla avantaj sağladı. American Airli-
nes ve Southwest Airlines gibi bazı hava
yolu şirketlerinin çalışanlarını temsil eden
sendikalar anlaşma sağlanamaması ha-
linde greve izin verilmesi yönünde karar
aldı. United Airlines ise temmuz ayında pi-
lotlar sendikasıyla yüzde 40'a varan zam
öngören 4 yıllık bir ön anlaşma imzaladı.
Otomotiv sektöründe de Birleşik Otomotiv
İşçileri (UAW) sendikası, General Motors,
Ford Motor ve Stellantis ile yaklaşık 150
bin işçi için yeni sözleşmeye yönelik görüş-
melerini sürdürürken, mevcut 4 yıllık söz-
leşmenin sona ereceği 14 Eylül öncesinde
ücretler ve emeklilik planları üzerinde bir
anlaşmaya varılmaması halinde sendika
üyelerinin grev yapılmasına izin verilmesi
lehinde oy kullandığını bildirdi. AA
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D iyarbakır annelerinin 3 Eylül 2019'da
Halkların Demokratik Partisi'nin
(HDP) Diyarbakır İl Başkanlığı

önünde başlattığı evlat nöbeti dördüncü yılını
doldurdu. Van'dan Hakkari'ye ve hatta Muş'a
kadar geniş bir coğrafyaya yayılan evlat nö-
betlerinin başladığı yer olan Diyarbakır, ilgi
odağı olmaya ve kamuoyunun dikkatini terör
sorununun toplumsal veçhelerine çekmeye
devam ediyor.

Geçmiş 4 yılda evlat nöbetine katılım bü-
yürken teslim olan çocukların sayısında artış
da devam ediyor. 2008 yılında, 19 yaşınday-
ken terör örgütü tarafından dağa götürülen
Mehmet Çokurlu'nun ailesinin de katılımıyla
evlat nöbeti tutan aile sayısı 365'i buldu. Öte
yandan ikna çalışmaları sonucu evlat nöbeti-
nin 1446. gününde N.K. isimli örgüt mensubu
Habur Sınır Kapısı'ndan, 1447. gününde ise
F.U. isimli terör örgütü mensubu Akçakale
Sınır Kapısı'ndan teslim olarak aileleriyle bu-
luştular. Böylece, son 4 yılda evlat nöbetlerine
katılan ailelerden 45'i ikna çalışmaları sonucu
çocuklarını örgütten koparmış oldular.

Örgütten koparılmasalar uzun yıllar belki
güvenlik güçlerimizin, belki de sivil vatandaş-
ların canına kastedecek militanlar böylelikle
kimsenin burnu kanamadan tehdit olmaktan
çıkarıldı. Örgütten kaçıp teslim olanlar ara-
sında askerlik görevini yerine getiren, evlenen,
iş sahibi olanlar var. Çocuk yaşta bir vahşetin
ortasına düşmek, hatta aktörü olmak büyük
bir travma. Bu sebeple, geri dönenlerin hem
kendi ruhsal durumları hem de toplum güven-
liğini sağlamak adına gözlemlenmesi, nor-
malleşme sürecine sokulması, hayata adapte
olabilmelerinin sağlanması önemli.

Terör örgütü PKK'nın aileleri
radikalleştirme çabaları

Terör örgütü PKK ise doğal olarak bölge-
nin normalleşmesinden, hayatın olağan akı-
şında devam etmesinden son derece rahatsız.
Toplumsal refahın yükseldiği, asayişin sağlan-
dığı, geleneksel aile normlarının ve manevi
değerlerin güçlü bir şekilde yaşatıldığı Güney-
doğu, PKK terörü için yolun sonu demek. Bu
sebeple, terör örgütü PKK sadece Türkiye
Cumhuriyeti'nin bütünlüğüne değil, bölgedeki
aile bütünlüğüne de kastediyor. Örgüt için ül-
keyi parçalamanın yolu aileyi parçalamaktan
geçiyor. PKK, örgüte eklemlediği militanlar
üzerinden o militanların ailelerine hatta geniş
akraba topluluklarına, kimi aşiretlere dahi
nüfuz edebiliyor. Örgüte eklemlenen militanlar
geride bıraktıkları kardeşler, kuzenler, arka-
daşlarla örgüt arasındaki temas noktası olabi-
liyor. Bu temas sayesinde radikalleşme ve
örgüte katılma süreçleri sürdürülüyor.

Bu sadece terör örgütü PKK'ya özgü bir
durum değil. West Point'ten Prof. Dr. Mo-
hammed Hafez'in Terörizmle Mücadele Mer-
kezi için yaptığı araştırmaya göre, kardeş,
karı koca gibi yakın ilişki içerisindeki bireyler

radikalleşme süreçlerinde birbirlerinden cesa-
ret alıyorlar. [1] 2013 yılında 3 kişiyi öldürüp
281 kişinin yaralanmasına sebep olan Boston
saldırısını gerçekleştiren Tsarnaev kardeşler,
Charlie Hebdo saldırısını gerçekleştiren Ko-
uachi kardeşler, 2015'te 137 kişinin hayatını
kaybettiği Paris saldırısını düzenleyenler ara-
sında yer alan Abdeslam kardeşler, yine
2015'te San Bernardino saldırısını gerçekleş-
tiren evli çift gibi pek çok vaka aile üyelerinin
birlikte radikalleşmesine örnek gösterilebilir.

Aile üzerinden radikalleştirme süreci ge-
rilla tipi saldırılarla öne çıkan terör örgütleri
için de geçerlidir. Terör örgütü PKK'nın pek
çok açıdan benzeştiği hatta örgütlenme ve
eylem tarzı bakımından PKK'ya model olmuş
Tamil Kaplanları Örgütü (LTTE) de bu strate-
jiyi benimsiyordu. Bu örgüt, her aileden bir
kişiyi örgüte katarak etnik taban olarak gör-
düğü Tamil topluluğunu tümüyle bir savaşın
tarafı kılmaya çalıştı. İnsan Hakları İzleme
Örgütü'nün 2007 tarihli bir raporu, LTTE'nin

faal olduğu son dönemlerde "bir aile, bir
çocuk" stratejisi doğrultusunda her Tamil aile-
sinden bir çocuğu radikalleştirmeye çalıştı-
ğını, hatta gönüllü katılım elde edemediği
durumlarda çocukları okul yolunda zorla ka-
çırma dahil cebir yoluna başvurduğunu ortaya
çıkardı. 

2021 yılında yapılan ve benim de parçası
olduğum "Teröre Karşı Toplumsal Hareket:
Diyarbakır Anneleri" başlıklı bir araştırma
bünyesinde, Diyarbakır anneleri ve geri dönen
militanlarla gerçekleştirilen mülakatlar da
terör örgütü PKK'nın okul çağındaki çocuk-
ları zorla kaçırmak dahil farklı usullerle her
aileden bir kişiyi örgüte katmaya çalıştığını
ortaya koyuyor. Endoktrine edilmek suretiyle
gönüllü olarak yahut zorla örgüte katılan ço-
cuklar, bir süre sonra yakın akraba ve arka-
daşlarının radikalleşmesinde önemli rol
oynadı. Nitekim Diyarbakır annelerinin ço-
cukları da pek çok durumda arkadaş, akraba,
komşu çocuğu gibi yakın çevreden kişilerle
birlikte örgüte eklemlendirildi. Örneğin, evlat
nöbetine katılmış 365 aileden 5'i ikişer çocu-
ğunu örgüte kaybetmiş durumda. Dolayısıyla
evlat nöbetindeki aile sayısı 365 iken evlat sa-
yısı 370'dir.

Diyarbakır annelerinden 
terör örgütüne sivil darbe

Diyarbakır anneleri ve geri dönen çocukları,
radikalleşme sürecindeki aile ve yakın sosyal
çevre etkenini tam tersine çevirerek de-radikali-
zasyon sürecini başlattı. Bazen cesaretlendirme,
bazense örgüte birlikte katılma şeklinde ortaya
çıkan sosyal çevre faktörü artık geri dönüş ve
teslim olma şeklinde kendini gösterebiliyor.
Kimi durumlarda örgütten kaçışlar da tek ba-
şına değil, bir arkadaşla gerçekleştirilebiliyor.

Netice itibarıyla terör örgütü PKK'nın her
Kürt ailesinden bir militan devşirerek Türk-

Kürt savaşına çevirmeye çalıştığı terör kam-
panyasına en sert toplumsal darbeyi 4 yıldır
Diyarbakır anneleri vuruyor. PKK'nın zihin-
lerde oluşturmaya çalıştığı imgede her Kürt
evinden bir çocuk örgüte katılacak ve aileleri
örgüt tabiriyle "barış" gelene kadar, yani Tür-
kiye Cumhuriyeti, örgütü meşru bir aktör ola-
rak tanıyıp taleplerini kabul edene kadar
militanlar ve aileleri bütünlük içinde örgütün
yörüngesinde kalacaktı. Bu komple radikal-
leşme neticesinde ölen militanın yerine kar-
deşi, kuzeni gelecek, örgüt insan kaynağı
sıkıntısı yaşamayacaktı.

Örgütün bu amaca erişememesinde Diyar-
bakır anneleri büyük rol oynuyor. Evet, mili-
tanların bir kısmının aileleri de örgüte
müzahir olabiliyor. Ancak yakın bir geçmişe
kadar belki kendilerine belki dağdaki çocukla-
rına zarar gelir endişesiyle sessiz kalan aileler
üçer beşer evlat nöbetlerine katıldı. Bir kısmı
ise seslerini sınır ötesine duyurabilip çocukları-
nın örgütten kaçmasına önayak oldular.

Diyarbakır anneleri bölgede korku duvarını
yıktı ve terör örgütü PKK'nın çocuk kaçıran
bir örgüt olma hüviyetini gözler önüne serdi.
Ancak unutulmamalı ki, Diyarbakır anneleri
terör örgütü PKK'ya karşı toplumsal bir hare-
ket olmakla beraber bu hareketin sürekliliği
için PKK tehdidinin ülke içinde bertaraf edil-
mesi, bu ailelerin cesaretlendirilmesi ve imza
attıkları bu eylemin öneminin sahiplenilmesi
gerekiyor. Diyarbakır annelerinin görmezden
gelindiği, tehdit edilen ailelere yeterli koruma
sağlanmadığı bir siyasi zeminde evlat nöbetle-
rinin devamını sağlamak güç olacaktır. Sivil
toplumun, devlet kurumlarının, iktidarı ve mu-
halefetiyle tüm siyasi partilerin arkasında dur-
duğu bir zeminde ise evlat nöbetleri büyüyerek
sürecek, örgüt özellikle küçük yaşlardaki mili-
tanlarını zapt etmekte zorlanacaktır.

Kaynak: AA

Beşinci yılında evlat nöbeti
Hüseyin Alptekin

damgaweb@gmail.com

Doç. Dr. 

Rutgers Üniversitesi İşletme ve Çalışma İlişki-
leri Fakültesi Öğretim Üyesi Todd Vachon, AA
muhabirine, farklı mesleklerden işçiler için
sektörlere özgü sorunlar olduğunu söyledi. Bu
sorunların hemşireler için yeterli istihdam sevi-
yeleri, bazı fabrika işçileri için sağlık masraf-
ları, diğer işçiler için ise ücretler ve güvenli
çalışma koşulları olduğuna işaret eden Vac-
hon, ancak ortak noktalarının Amerikalı işçile-
rin onlarca yıldır işverenleri için her
zamankinden daha fazla kar sağlayıp bu kaza-
nımlardan pay alamaması olduğunu aktardı.
Vachon, "Kovid-19 ve ardından gelen yüksek

enflasyon, toplumumuzdaki tarihsel olarak
zaten yüksek olan eşitsizlik düzeylerini daha
da kötüleştirdi. Ancak aynı zamanda çok sıkı
bir iş gücü piyasasına sahip sağlıklı ekonomi,
işçilere işverenlerden eşitsizlik krizini çözmeye
başlayabilecek taleplerde bulunma imkanı ta-
nıyor." dedi.

Adil bir paylaşım

İşçilerin yaptıkları işin karşılığını adil bir şe-
kilde almaya, işlerinde onurlu bir şekilde mua-
mele görmeye ve sağlıklı bir iş-yaşam
dengesine sahip olmaya çalıştığını belirten

Vachon, "Bu, yaşanabilir ücretler, iyi sağlık si-
gortası, izin ve emeklilik hakları, düzenli ve ön-
görülebilir zamanlama, uygun personel
seviyeleri ve güvenli çalışma koşulları için mü-
cadele etmek anlamına geliyor" diye konuştu.
Vachon, ABD'de benzer grev dalgalarının
yakın tarihte olmasa da daha önce yaşandığını
anımsatarak, kısmen sıkı iş gücü piyasası sa-
yesinde sendikalı işçilerin bu eğilimi tersine çe-
virme yönünde taleplerde bulunduğunu,
işverenler için işçi bulmanın zorlaştığı bu dö-
nemde grev tehdidinin son zamanlarda oldu-
ğundan çok daha güçlü olduğunu ifade etti.

İŞVEREN KAZANIYOR İŞÇİ PAY ALAMIYOR!
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İ ranlı yazar Shahzadeh N. İgual, evi ola-
rak benimsediği Türkiye'de, Türkçe yaz-
dığı eserlerle İran'ın bilinmeyen tarihini

aktarmayı hedefliyor. Tahran'da dünyaya
gelen ve henüz çocukken İran-Irak
Savaşı'na tanık olan İgual,
"İsfahan'ın Gözyaşları",
"Tahran'ın Kırmızı
Sirenleri" ve "Rolls
Royce'u Tara-
mışlar Baba"
adlı kitapları
kaleme aldı.
Son olarak
"Adı Mer-
can" adlı
romanını
okurların
beğenisine
sunan
İgual, tiyatro
alanında da
eserler üretiyor.
Çalışmalarına
ilişkin AA muhabi-
rine açıklamada bulu-
nan İgual, İran-Irak Savaşı
bittiğinde 12 yaşında olduğunu
belirterek, ailesinin Kanada'ya gitmek
üzere Türkiye'ye geldiğini, o günden
bu yana hayatını Türkiye'de sürdür-
düğünü anlattı.

Kurguya ihtiyaç yok

Yüksek tahsilini İzmir'de tamamlayan
İgual, sosyoloji eğitiminin ardından Orta
Doğu inançları üzerine tez hazırladığını söy-
ledi. İgual, sözlerini şöyle sürdürdü: "Orta
Doğu kadını olarak bir şeyler yapmak arzu-
sundayım. Çocukluğumdan beri antiemper-
yalist bir tavrım vardı. Bu dünya görüşü
benim için çok kıymetli. Orta Doğu'da her
türlü kana bulaşmış süper güçlere karşı bir
şeyler yazmak istedim ve yazı hayatıma İran-

Irak Savaşı hak-
kında

yazarak başladım. Aslında yazar olmak gibi
bir düşüncem yoktu." Genelde roman tü-
ründe eserler kaleme aldığını dile getiren
Shahzadeh N. İgual, "Hayatımda kaybetti-

ğim kahramanlar çocukluğum-
dan itibaren o kadar koyu

renkli çizilmişti, o
kadar acıyla yoğ-

rulmuşlardı ki
ben o kahra-

manları
yazmak
istedim.
Benim
roman-
la-
rımda
kurgu
yoktur,
hepsi

gerçektir.

Eğer Orta Doğu insanıysan çok da kurguya
ihtiyacın yok." ifadelerini kullandı.

İki tane ülkem var

İgual, Türkiye'yi evi gibi gördüğünü söyleye-
rek, “Türkler komşusu İran'ı çok tanımıyor.
Hep Avrupa'dan gelen haberlerle İran'ı tanı-
maya çalışıyor. Beni bu konularda yazmaya
iten Betty Mahmoody'nin 'Kızım Olmadan
Asla' kitabıydı. Benim iki tane ülkem var.
Üçte ikisini Türkiye'de yaşadığım bir hayatım
var. 'Nerelisin?' dediklerinde 'İranlıyım', 'Evin
nerede?' dediklerinde 'İstanbul' diyorum. Bu
iki ülke arasında gidip gelmeler
beni biraz olgunlaştırdı.
Burada büyüyen
hasretlerime
sahip çıkıyo-
rum. Özlem-
lerimi
kaybetmek

istemiyorum. İki tarafa da çok aitim. Benimki
bir kök salma sorunu. Türkiye'de kök sala-
madım. İran'da da köküm koparıldı. Fakat
her iki ülke de önemli benim için. 180 milyon
vatandaşım varmış gibi hissediyorum."

İran'ı kimse yazmadı

Türk edebiyatındaki önemli yazarların
hemen hepsini okuduğunu kaydeden İgual,
"Mesela Adalet Ağaoğlu, Oğuz Atay, Nazım
Hikmet, Tomris Uyar, Sabahattin Ali roman-
larını ve şiirlerini okudum. Ben Farsça düşü-
nüyorum ama eserlerimde kahramanımı
Türkçe konuşturuyorum ve Türkçedeki

Farsça sözcüklerden de çok yararlanı-
yorum. İki lisanı ana dili gibi bilen

bir yazar olmanın nimetlerin-
den faydalanıyorum" diye

konuştu. Shahzadeh N.
İgual, son romanı "Adı
Mercan"a ilişkin de şu
bilgileri verdi: "İkinci
Dünya Savaşı çok
yakın bir tarih, muasır
bir acı. Dünyada bin-
lerce kitap, yüzlerce film,

belgesel yapıldı bu insan-
lık trajedisi hakkında.

Fakat İran'ın rolünü kimse
yazmadı, altını çizmedi. İran,

2. Dünya Savaşı'nda Sibirya
kamplarından göç ettirilen sayıları

160 bin ila 300 bin arasında değişkenlik
gösteren Polonyalıya ev sahipliği yaptı. Po-
lonyalılar için kamplar kuruldu. Devlet on-
lara imkanlar sunmaya gayret etti. Adolf
Hitler'e karşı ittifak içinde olanlar dışında bir
de İran'ın rolü vardı. Bu süreçte gelen 300
bine yakın Polonyalıların içinden seçtiğim iki
ailenin hikayesini kaleme aldım. ABD'nin
İran'a 40 küsur yıldır uyguladığı ambargonun
sadece ekonomik olduğunu da kabul etmiyo-
rum. Sadece ekonomik değil kültürüne, tari-
hine, gerçeklerine uygulanan bir ambargodur.
Ben Türkiye'de yaşayan bir Orta Doğu kadını
olarak bu coğrafyaya yapılan en büyük hak-
sızlıklardan birinin bu olduğunu düşünüyo-
rum. Bunu kaleme almak istedim." AA
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“Serdar Ortaç Şarkıları Vol 2”
albümünde seslendirdiği “Yaz
Günü” adlı şarkıyla fırtınalar esti-

ren İrem Derici 50. Uluslararası Silifke Müzik
ve Folklor Festivali kapsamında sahneye çıktı.

İrem Derici sahneye çıkar çıkmaz elbisesinin aziz-
liğine uğradı ve askısı koptu. Seyircilere seslenen De-

rici “Nazar değdi! 2023’ün en güzel konserini ver-
meye geldim. Elbisemi değiştirip geliyorum. Namus
elden gitmesin aman!” diyerek başka bir sahne kıyafe-
tiyle seyircisinin karşısına çıktı. Avrupa şampiyonu
olan Filenin Sulatanları'nı da tebrik eden Derici,
“Türk kadını Avrupa'yı fethetti. Tebrikler Sultanlar!”
ifadelerini kullandı. 

tv
HAZIRLAYAN: 

MEHMET AKİF ERSOY / SEMANUR POLAT

İrem Derici’ye nazar değidi!

HABER-DİZİ-SİNEMA-YARIŞMA-SPOR-SİYASET 

17:35 Gece Gündüz
18:00 Günün İçinden
18:25 Piyasa Ekranı
18:55 Hava Durumu
19:00 Haber Bülteni
19:15 Ceyda Düvenci İle
Bambaşka Sohbetler
19:55 Hava Durumu
20:00 Ana Haber
20:55 Hava Durumu
21:00 Yakın Plan
21:55 Hava Durumu
23:00 Bugün Yarın
23:50 Paranın Nabzı
23:55 Hava Durumu

00:00 -
01:25 Dizi
03:55 Alparslan: 
Büyük Selçuklu
06:10 Adını Sen Koy
08:55 Kalk Gidelim
10:30 Alişan ile 
Hayata Gülümse
13:15 Seksenler
16:20 Diriliş Ertuğrul
19:00 Ana Haber
19:55 İddiaların 
Aksine
22:40 Dizi

07:00 A'dan Z'ye
08:00 A'dan Z'ye
09:00 Gündem
10:00 Gündem
11:00 Gündem
12:00 Gün Ortası
13:00 Gün Ortası
14:00 Bugün
15:00 Bugün
16:00 Günlük
17:00 Günlük
18:00 Ana Haber
20:30 Tarafsız Bölge

00:30 Güzelliğin
Portresi
02:30 Erkenci Kuş
04:00 Türk Müziği
05:00 Hayat Bazen Tatlıdır
07:00 Kiralık Aşk
09:45 Sabahın
Sultanı Seda Sayan
13:30 Yüksek Sosyete
16:00 Yalı Çapkını
19:00 Star Haber
20:00 Aile Arasında
22:30 Dizi

15:00 Günün İçinden
15:35 Dijital Para
15:40 Haber Bülteni
16:00 Günün İçinden
16:30 Spor Bülteni
17:00 Günün İçinden
18:00 Gündem
18:40 Haber Bülteni
19:00 Gündem
19:30 Ana Habere Doğru
19:45 Ana Haber
21:00 Gündem Özel
23:00 Orkun Yazgan ile 
Son Nokta

00:45 Kod Adı: 
Olympus
02:30 Çemberimde 
Gül Oya
04:15 5N 1K
04:45 Kavak Yelleri
07:00 Küçük Ağa
09:00 Neler Oluyor Hayatta
11:00 Yaprak Dökümü
13:00 Gelinim Mutfakta
16:00 Aşk-ı Memnu
19:00 Kanal D Ana Haber
20:00 Mandıra Filozofu: 
İstanbul

00:00 -
00:20 Düşler Diyarı
01:55 Megalodon
03:50 Beklenmedik İhanet
05:50 Kalp Yarası
08:00 Kahvaltı Haberleri
10:00 Müge Anlı ile 
Tatlı Sert
13:00 Gün Ortası
14:00 Mutfak Bahane
16:00 Esra Erol'da
19:00 ATV Ana Haber
20:00 Safir

00:00 -
00:30 Ruhun 
Duymaz
03:00 Senden Daha Güzel
04:45 Aşk Yeniden
06:00 Ruhun Duymaz
08:30 Çalar Saat
10:00 Çağla ile Yeni Bir Gün
12:00 Mucize Doktor
13:45 En Hamarat Benim
16:30 Bu Tabak Kimin?
19:00 FOX Ana Haber
20:00 Recep İvedik 7
23:00 Recep İvedik 7

00:00 -
00:15 %100 Futbol
01:15 Gençlik Rüzgarı
02:15 Gazete Magazin
04:30 Tuzak
07:15 8'de Sağlık
08:30 Doğduğun Ev 
Kaderindir
11:15 Masterchef 
Türkiye All Star
16:00 Zuhal Topal'la 
Yemekteyiz
20:00 Masterchef 
Türkiye All Star

00:00 Haber 
Bülteni
01:15 Habertürk 
Gündem
04:00 Haber Bülteni
06:00 Gün Başlıyor
09:00 Para Gündem
11:00 Güne Bakış
13:00 Gün Ortası
15:00 Haber Hattı
17:00 HT 360
19:00 Ana Haber
20:45 Açık ve Net

00:00 Gece 
Haberleri
01:00 Taksim 
Meydanı
04:30 Haber Bülteni
06:00 Gün Uyanıyor
09:30 10'dan 12'ye
12:00 Haberde Gün Ortası
14:00 Güne Bakış
17:00 Akşam Raporu
19:30 Ana Haber Bülteni
20:30 Başak Şengül ile 
Doğru Yorum

00:00 -
01:45 Aslan Bacanak
03:15 Çiçek Abbas
03:30 Aşk Laftan Anlamaz
05:30 Yeni Gelin
08:00 Bu Sabah
10:00 Yeşil Vadi'nin Kızı
12:15 Aslı Hünel ile 
Gelin Evi
15:00 Didem Arslan
Yılmaz'la Vazgeçme
18:45 Show Ana Haber
20:00 Güldür Güldür Show
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FARSCA DUSUNUP
TURKCE YAZIYOR!

İranlı yazar Shahzadeh N. 
İgual, "Farsça düşünüyorum 

ama eserlerimde kahramanımı
Türkçe konuşturuyorum ve

Türkçedeki Farsça sözcüklerden de
çok yararlanıyorum. İki lisanı ana
dili gibi bilen bir yazar olmanın
nimetlerinden faydalanıyorum"

dedi.

YEPYENi BiR 
PARAMPARÇA!
Ajda Pekkan’dan Tarkan’a, Gülşen’den
Edis’e birçok yıldızla çalışan prodüktör
Can Atayılmaz, Müslüm Gürses’in 21 yıl
önce seslendirdiği “Paramparça”yı
yepyeni bir düzenlemeyle yorumladı

Müzik hayatına 7 yaşında piyano ve
davul çalarak başlayan prodüktör Can
Atayılmaz, uzun yıllar Ozan Çolakoğlu

ile çalıştı. Ajda Pekkan, Tarkan, Gülşen, Göksel ve
Edis gibi birçok ünlü yıldızın albümlerinde yer
aldı. Son dönemde Yıldız Tilbe ve Aleyna Tilki’nin
prodüktörlüğünü yaptı. Müslüm Gürses’in yo-
rumculuğuna olan hayranlığıyla bilinen Can Ata-
yılmaz, büyük ustanın 21 yıl önce yorumladığı
Teoman şarkısı “Paramparça”yı kendi müzik tar-
zında yeniden düzenledi. Atayılmaz “O yıllarda
çok küçük yaşta olduğum için  maalesef kendisiyle
çalışabilme imkânım olmadı. Ama ses ve bıraktığı-
nız eserler ölümsüzdür. Teoman ve Burhan
Bayar’a hayalimi gerçekleştirme fırsatı verdikleri
için teşekkür ederim” dedi. Can Atayılmaz & Müs-
lüm Gürses “Paramparça” Bayar Müzik etiketiyle
tüm dijital platformlarda yayında.

Aşk benim için
tutku demek!

“Yalı Çapkını” dizisindeki Suna karakte-
riyle izleyenleri büyüleyen Beril Pozam,
romantizme bakışından olaylarla başa çı-

kışına, beslenme tarzından sosyal sorumluluklarına
kadar merak edilen pek çok soruyu MAG Eylül sa-
yısı için yanıtladı. Pozam, “Yalı Çapkını’nda hem se-
naryoyu okurken hem de cuma akşamları izlerken,
hatta bir sonraki hafta hakkında 'Acaba ne olacak?'
diye düşünmekten büyük keyif alıyorum. İnanın bil-
diklerimi annemle bile paylaşmıyorum, çünkü hafta
hafta takip etmenin yaşattığı heyecan bambaşka. Sa-
dece şunu söyleyebilirim, bence yine şahane bir
sezon bizi bekliyor” dedi. “Aşk benim için güven, eğ-

lence, tutku, şefkat
demek” diyen güzel
oyuncu, “Romantik bir
ilişkide olmazsa olma-
zım, kesinlikle karşılıklı
temin edilen güven duy-
gusu ve eğlence. Eğlen-
mediğim ve güvende
hissedemediğim bir iliş-
kinin ve ortamın içinde
kendimle ilişkim bozu-
lur” ifadelerini kullandı. 

"Adı Mercan" eserinde anlattığı hikayenin İstanbul'da geçti-
ğini ve iki yıllık bir araştırma sonucu ortaya çıktığını belirten

İgual, yakın zamanda kitabın Almanca, Lehçe ve Farsça olarak da
yayınlanacağını aktardı. Daha önce Şems-i Tebrizi ile Mevlana'nın ta-
nışmasını ve Şems-i Tebrizi'nin vefatına kadar giden yolculuğu anlatan
"Bir Gecede Binbir Gece, Bin Şems Bir Celaleddin" müzikalini sahneye
koyan İgual, yeni eserinde Zerdüşt bir rahibin hikayesini yazacağını dile
getirdi. "İran Edebiyat Turu" konseptini geliştiren yazar, "İran'da Edebi-

yat ve Sanat Buluşmaları" dizisinde Türk edebiyatından isimleri de
ağırlıyor. Shahzadeh N. İgual'in son eseri "Adı Mercan", Mona Kitap

etiketiyle okuyucuyla buluştu.

İRAN 
EDEBİYAT TURU



A Milli Kadın Voleybol Takımı, dört ül-
kenin ev sahipliğinde düzenlenen
CEV Avrupa Şampiyonası'nın Brük-

sel'deki finalinde, Sırbistan ile karşılaştı.
Ay-Yıldızlılar, üst üste dördüncü finaline
çıkan Dünya Şampiyonu unvanlı rakibiyle
2015'ten itibaren tüm kıta turnuvalarında
karşılaşmış, 2019'daki final dahil hiç kaza-
namamıştı. Gelenek bu kez değişti. Milliler,
gurbetçilerin de desteğini arkasına alıp
evinde gibi oynadı. Boskovic-Vargas düel-
losuna sahne olan karşılaşmayı kazananı
ve şampiyonu, karar seti belirledi. 15-
13'lük skor, Türkiye'nin tarihi zaferini ilan
etti. İki olimpiyattaki en iyi derecesi beşin-
cilik olan; beş Dünya Şampiyonası'nda ise
altıncılıktan yukarıya çıkamayan Sultan-
lar'ın zaferi ile Türkiye; takım sporlarında A
Milli Takım seviyesinde en büyük başarı-
sına üçüncü Avrupa finalinde ulaştı.

27 kupamız var

2000'li yıllardan itibaren adeta sınıf atla-
yan Türk voleybolu, 2023'ü de boş geç-
medi. Filede kulüplerimizin 27 uluslararası
kupası bulunuyor (kadın 24, erkek 3). Bu
rakam basketbolda 13 (erkek 8, kadın 5);
futbolda ise (Galatasaray ile) 2. A Milli se-
viyede de Türkiye, voleyboldaki üst düzey
turnuvalarda toplam 10 kez kürsüye çıkar-
ken bu rakam basketbolda 4, futbolda ise
1.
Filenin Sultanları, Daniele Santarelli ile ka-
tıldığı ilk organizasyonda şampiyon oldu.
İlk kez bu turnuvada altın madalya kazanan
Santarelli, Türkiye ile Avrupa Şampiyona-
sı'nda mutlu son gördü.
42 yaşındaki başarılı antrenör; Hırvatistan
ile Avrupa Ligi'nde iki gümüş; Sırbistan ile
Milletler Ligi'nde bronz ve Dünya Şampiyo-
nası'nda (2022) altın kazanmıştı.

5. maçta kazandık

Sırbistan ile son 5 Avrupa Şampiyonası'nın
hepsinde karşılaştık. Tüm maçları kaybet-
tik. Beşinci karşılaşmada gülen biz olduk.
2019'da Ankara'daki finali 3-2, son seti de

15-13 kaybetmiştik. Sırplardan rövanyı 4
yıl sonra aynı şekilde aldık. Öte yandan,
son şampiyon İtalya'yı yenen Hollanda
üçüncü oldu. Türk voleybolu A Milli sevi-
yede yıllardır final sendromu yaşıyordu.
2003'teki Avrupa ikinciliği ile başlayan sü-
reçte Ay-Yıldızlılar, hep altın madalya has-
reti çekti. Bu özlem 2023'te ilk olarak FIVB
Milletler Ligi şampiyonluğu ile son buldu.
Avrupa Şampiyonası'ndaki altın madalya
ile seri sürdü.

Şimdi sıra olimpiyatta

Filenin Sultanları, CEV Avrupa Şampiyo-
nası ile defteri kapatmadı. Sırada olimpi-
yatlar var. Ay-Yıldızlılar, 16-24 Eylül'de
düzenlenecek FIVB Olimpiyat Eleme Turnu-
vası'na katılacak. Paris 2024 için 24 takım
8'erli 3 grupta mücadele edecek. Türkiye;
Japonya'daki B Grubu'nda Brezilya (5), Ja-
ponya (8), Belçika (13), Bulgaristan (16),
Arjantin (19), Porto Riko (23) ve Peru (29)
ile karşılaşacak. 3 eleme grubunda ilk 2 sı-
rayı alan takımlar, doğrudan olimpiyat vi-
zesi alacak.
Oyunlara gidecek diğer 5 takım, FIVB
Dünya Sıralaması'na ve kıtalara göre belir-
lenecek. Filenin Efeleri'nin olimpiyat ele-
meleri de yine Japonya'da, 30 Eylül-8
Ekim'de.

41 kere Vargas!

Resmi maçlardaki galibiyet serisini 15
maça çıkaran, en son 28 Haziran'da Japon-
ya'ya yenilen Milliler'in ilk devşirmesi Me-
lissa Vargas, finale 41 sayıyla damgasını
vurdu ve en değerli oyuncu ‘MVP' seçildi. A
Milli Kadın Voleybol Takımı'nın tarihi başa-
rısına tanıklık etmek için binlerce kişi alan-
lara koştu. Kurulan dev ekranlardan maç
coşkuyla izlendi. Beşiktaş-Sivas ve Ankara-
gücü- Fenerbahçe maçlarında da tribünler
finali takip etti. Karşılaşma sonrası da so-
kaklarda sevinç kutlamaları yapıldı.

Coşkulu karşılama

2023 CEV Avrupa Şampiyonası'nın fina-

linde Sırbistan'ı 3-2 yenerek tarihinde ilk
kez şampiyon olan A Milli Kadın Voleybol
Takımı, İstanbul'da coşkuyla karşılandı. Or-
ganizasyonun düzenlendiği Belçika'nın baş-
kenti Brüksel'den yola çıkıp İstanbul
Havalimanı'na iniş yapan uçak, bir havacı-
lık geleneği olan 'su tagı'yla karşılandı. Fi-
lenin Sultanları'nı taşıyan uçağa itfaiye
araçlarının sirenleriyle karşılama da yapı-
lırken, sonrasında Türk bayraklarıyla dona-
tılmış 'follow me' araçları eşlik etti.
Ay-Yıldızlı ekip için havalimanı çıkışında da
coşkulu bir karşılama töreni düzenlendi.
Törene; Türkiye Voleybol Federasyonu Baş-
kanı Mehmet Akif Üstündağ, AK Parti
Konya Milletvekili Mehmet Baykan, Gençlik
ve Spor İl Müdürü Burhanettin Hacıcafe-
roğlu, sporcuların aileleri ve çok sayıda
basın mensubu karşıladı.

Başarı kolay olmadı

Ülkenin gururu olmanın güzelliğinden bah-
seden Türkiye Voleybol Federasyonu Baş-
kanı Mehmet Akif Üstündağ, "Bu yıl hem
Milletler Ligi'nde şampiyon olup, hem de
Avrupa'da şampiyon olarak ülke tarihinde
bir ilki yaşadık. Takım sporlarında bir ilk
yaşandığı için de çok mutluyuz. Bu ülkenin
gururu olduysak, bu ülkeye güzel şeyler ya-
şattıysak ne mutlu camiama, takımıma,
ekibime. Voleybol bu ülkeye tarihinde ilk-
leri yaşatıyor. Almadığımız tek bir kupa
kaldı, o da olimpiyat. İnşallah bu takım
olimpiyatta da derece elde edecek, kür-
süde olacak. Dün ülkenin gururu olduk, İs-
tiklal Marşı'nı okurken bizi yalnız
bırakmayan gurbetteki taraftarlarımız, ül-
kemizde sokaklarda, evlerde bizleri izleyen
tüm taraftarlara çok teşekkür ediyorum. Sı-
rada olimpiyat olduğunu düşünüyorum. Bu
ülkeye inanılmaz bir tablo yaşattık. Bu ül-
kenin gururu olduk. Çok büyük emekler var
bu başarı kolay olmadı. İnşallah bu mutlu-
luk sürdürülebilir olacaktır. En kısa sürede
olimpiyat elemesi ve olimpiyatlar var. Bu
takımın olimpiyatlarda da derece elde ede-
ceğine inanıyorum" dedi. DHA
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VOLEYBOL 
TARİHİNDE 
YENİ BİR SAYFA

A Milli Kadın Voleybol Takımımız,
2023 CEV Avrupa Şampiyonasında ipi
göğüslemesinin ardından dünya basını
Filenin Sultanları'nın başarısına geniş
yer ayırdı. 

Volleynews: Brüksel'de voleybol tari-
hinde bir sayfa daha yazıldı. Türkiye,
gergin ve olağanüstü çekişmeli geçen fi-
nalde Sırbistan'ı 3-2 yenerek tarihinde
ilk kez Kadınlar Avrupa Şampiyonası'nı
kazandı. Brüksel, İstanbul'un bir şubesi
gibi göründü.

WorldofVolley: Kadınlar Avrupa Vo-
leybol Şampiyonası'nın heyecan dolu
final maçında Türkiye, Brüksel'de Sır-
bistan'a karşı 3-2'lik (25-27, 25-21, 22-
25, 25-22, 15-13) muhteşem bir
galibiyet elde etti. Böylece prestijli Av-
rupa Şampiyonu unvanını kazandı.
Maçın yıldız oyuncusu Melissa Vargas,
Türkiye adına 41 sayı kaydetti. Sırp ta-
rafında Tijana Boskovic 37 sayıyla en
etkili oyuncu oldu.

Globo: Türkiye, Sırbistan'ı 3-2 mağ-
lup ederek eşi benzeri görülmemiş bir
zafere imza attı. Yeni gelen İtalyan ba-
şantrenör Daniele Santarelli'nin komu-
tası altında şu ana kadar Türkiye
neredeyse mükemmel bir sezon geçiri-
yor. Spor salonundaki kalabalığın ezici
çoğunluğuna güvenen Türkiye, iki kez
dünya şampiyonu olan Sırbistan'ı yen-
mek için serviste ve hücumda güçlü bir
tempo yakaladı ve ikinci setten itibaren
tribünleri ateşe verdi. Boskovic-Vargas
düellosunu Vargas kazandı.

Ivolleymagazine: Melissa Vargas'ın
karşı konulamaz 41 sayısıyla Türkiye ilk
kez Avrupa şampiyonu oldu. Bosko-
vic'in 37 sayı atmasına rağmen Guidet-
ti'nin kızları şampiyonluğu Belgrad'a
geri getiremedi. Giovanni Guidetti'nin
ardından gelen büyü, son 20 yılın en iyi
başantrenörlerinden biri olmasına rağ-
men Avrupa Şampiyonasını kazanma-
sını engellemeye devam ediyor.

AVRUPA’YI
FETHETTIK

A Milli Kadın Voleybol Takımı-
mız, CEV Avrupa Şampiyona-
sı’nda Sırbistan'ı yenerek 
altın madalyanın sahibi oldu.
2019'da yaşanan hüsranın 
ardından, 2023'te tarihi bir
rövanşla zaferi kazandık. 
Türkiye Voleybol Federasyonu
Başkanı Mehmet Akif Üstün-
dağ, "Bu yıl hem Milletler Li-
gi'nde şampiyon olup, hem de
Avrupa'da şampiyon olarak
ülke tarihinde bir ilki yaşadık.
Çok mutluyuz. En kısa sürede
olimpiyat elemesi ve olimpi-
yatlar var. Bu takımın olimpi-
yatlarda da derece elde
edeceğine inanıyorum" dedi

TARİH YAZAN 
BİR EKİBİZ

ŞAMPİYON OLMAK ÇOK GURUR VERİCİ

A Milli Kadın Voleybol Takımı kaptanı
Eda Erdem Dündar ise, "Cumhuriyeti-
mizin 100'üncü yılında bu yaz çok iyi
bir sezon geçiriyor Filenin Sultanları.
2'nci şampiyonluğumuz ile karşınızda-
yız. Tarih yazan ekibin bir parçası ol-
duğum için çok mutluyum. Aylardır
evlerimizden uzaktayız. Tek bir amaç
için uğraşıyoruz ama çok şükür Av-
rupa Şampiyonası'ndan da alnımızın
akıyla çıktık. Çok mutluyuz. İlk günden
beri çok inanmıştık. Saha içinde ve dı-
şında çok iyi bir ekibe sahibiz. Bunu
da sahaya yansıttığımız zaman neler
olabileceğini göstermiş olduk. Sırbis-
tan'la yoğun duygularla geçen bir 
maç oldu. Sonunda 3-2 kazanmayı
bildik. Ülkeyi arkamızda birleştirdiği-
mizi görmek, dev ekranlarda insanla-
rın bizleri desteklediğini görmek
inanılmaz güç veriyor. Çok teşekkür
ediyoruz herkese" diye konuştu. Önce-
likli hedeflerinin olimpiyatlara katılmak
olduğunu dile getiren Eda Erdem
Dündar, "Sonrasında önümüzdeki
sene Milletler Ligi ve olimpiyatlarda
mücadele edeceğiz" şeklinde konuştu.

Milli pasör Cansu Özbay, "Duygularımı 
kelimelere dökmem çok kolay değil. İlk defa 
tarihimizde bir takım sporu olarak Avrupa 
şampiyonluğu yaşıyoruz. Cumhuriyetimizin
100'üncü yılında Türk kadınları olarak bayrağı-
mızı yukarıya çıkardığımız için çok gururluyum.
Sadece biz görünüyoruz ama bence bu uzun
yıllardan gelen sistemle olan bir şey. Bizde
desteği ve emeği olan herkese teşekkür ediyo-
rum. Bu daha başlangıç, beraber inşallah çok
daha güzel kupalar kazanacağız" ifadelerini
kullandı. Bir ilki başardıkları için mutlu oldukla-
rını dile getiren Aslı Kalaç ise "Bugün evimize
kupa ile döndük, böyle karşılanmak çok hoş.
Biz hala olayın mutluluk şokundayız. Şampiyon
olmak çok gurur verici. Bu formayı taşıyarak
kupayı kaldırmak, İstiklal Marşı'nı okurken 
Türkiye'de hissetmek çok güzeldi" dedi.

Avrupa Şampiyonası'nda Sırbistan'ı yenerek altın madal-
yanın sahibi olan Filenin Sultanları'nda Ebrar Karakurt
twitter hesabından dikkat çeken bir paylaşım yaptı. Kara-
kurt, “Biz Türkiye’yiz biz şampiyonuz! Tribünlerde ve
ekran başında sizler, sahada biz! Birlikte savaştık ve ka-
zandık! Bu şampiyonluk güzel ülkemiz için. Avrupa’nın en
büyüğü Türkiye” ifadelerini kullandı. Karakurt bir sonraki
paylaşımında ise “Bu ne oynadığımız ilk final, ne de ver-
diğimiz ilk psikolojik savaş” yazarak Melissa Vargas ile
birlikte sevindiği bir fotoğrafa yer verdi. Daha sonra “Milli
gurur diyeceksiniz” diyerek göz kırpan bir emoji paylaşan
Karakurt, en sonunda kucaklayıcı bir mesaj yazdı. Milli
sporcu, şampiyonluk yaşadıkları salonda çekilen bir fo-
toğrafını, “Herkesi böyle kucaklıyorum. Birleşerek kaza-
nacağız, ayrışarak değil” ifadeleriyle paylaştı.

BİZ TÜRKİYE’YİZ
BİZ ŞAMPİYONUZ

GERİ SAYIM BAŞLADI

Olimpiyat Elemeleri için geri sayım başladı. A
Milli Kadın Voleybol Takımımızın Avrupa Şam-
piyonu olmasının ardından olimpiyat hazırlık-
ları gündeme geldi. 2024 Paris Olimpiyat
Elemeleri kura çekimi İsviçre'nin Lozan şeh-
rinde gerçekleşti. A Milli Kadın Voleybol Takımı,
B Grubu'nda yer aldı. Filenin Sultanları, grup
aşamasında ev sahibi Japonya'nın yanı sıra
Brezilya, Belçika, Bulgaristan, Porto Riko, Ar-

jantin ve Peru ile mücadele edecek.  A Grubu:
Çin, Sırbistan, Dominik Cumhuriyeti, Hollanda,
Kanada, Çekya, Meksika, Ukrayna B Grubu:
Japonya, Brezilya, Türkiye, Belçika, Bulgaris-
tan, Porto Riko, Arjantin, Peru C Grubu: Po-
lonya, İtalya, ABD, Almanya, Tayland,
Kolombiya, Güney Kore, Slovenya Maç takvimi
henüz netleşmezken eleme maçları 16-24
Eylül 2023 tarihlerinde oynanacağı biliniyor.
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F ilenin Sultanları, Avrupa şampiyonu! Kadın Voleybol
Milli Takımımız, CEV 2023 EuroVolley finalinde Sır-
bistan'ı 3-2 mağlup etti ve şampiyon oldu. Tarihimizde

ilk kez Avrupa şampiyonu olan Filenin Sultanları, Türk Spor
tarihinde de bir ilke imza attı. Milliler, takım sporlarında milli
takım seviyesinde ülkemize ilk Avrupa şampiyonluğunu ge-
tirdi. Brüksel'de oynanan final maçına Melissa Vargas ile Ti-
jana Boskovic arasındaki düello damga vurdu. Sırbistan'ın
yıdlız pasör çaprazı Boskovic, takımına ilk seti ve 3. seti ka-
zandırdı. Setlerde iki kez geriye düşen Milli Takımımız ise pes
etmeyen ruhunu sahaya koydu ve İtalya maçından sonra yine
geri dönmeyi başardı. Filenin Sultanları'nın yıldızı Melissa
Vargas de geri dönüşümüzde ve şampiyonluğumuzda damga
vuran isim oldu. Vargas maçı 38 hücum sayısı ve 3 ace ile
toplam 41 sayıyla tamamladı. Boskovic ise 34 hücum sayısı,
1 blok ve 2 ace ile toplam 37 sayı buldu.

En değerli oyuncu

Finalde 41 sayıyla yıldızlaşan Melissa Vargas, maçın en de-
ğerli oyuncusu seçildi. Milli yıldız turnuvanın da en değerli
oyuncusu oldu. Takvim yaprakları 16 Ekim 1999'u gösterdi-
ğinde Cienfuegos'ta dünyaya gelen Melissa Vargas, 8 yaşında
voleybol kariyerine adım attı. Okul takımında oynamaya baş-
layan Kübalı sporcu, küçük yaşta yeteneğiyle dikkatleri üze-

rine çekti.
Lise yıllarında Cien-

fuegos Cuba takı-
mında forma giyen
Vargas, 12 yaşın-
dayken Küba
Milli Takımı'na
seçildi.
12 ki-

şilik takımda performansıyla dikkat çeken ilk isim olmayı ba-
şarmıştı. 14 yaşına geldiğinde tüm Küba onun için "Küba'nın
geleceği" diyordu. Melissa Vargas ülkesinde kahraman olarak
görülüyordu ancak dünyaya açılmasının önünde bir takım
engeller bulunuyordu. Küba'nın katı kuralları olması sebe-
biyle Melissa Vargas, kendi istediği takımlarla görüşemiyor
sadece ülkesinin izin verdiği Çekya, Rusya ve Polonya gibi ül-
kelerle transfer görüşmesi gerçekleştirebiliyordu. 2016-17 se-
zonunda Küba'dan ayrılma zamanı geldi ve Çekya
Kulüplerinden biri olan Agel Prostejov'a transfer oldu.

Talihsiz bir sakatlık yaşadı

Çekya kulübü Agel Prostejov, genç yıl-
dıza kapılarını açtı ve yetenekli sporcu-
nun hayatı bu transfer sonrası değişti.

Melissa Vargas, 16 yaşındayken ülkemi-
zin önemli kulüplerinden Eczacıbaşı'na

karşı forma giydi. Vargas, o maçta 32 sayı
kaydederek geleceğin önemli voleybolcuların-
dan biri olacağını gösterdi ve Türk voleybol
kamuoyunun dikkatini çekmeye başardı. O
dönem voleybol kariyerini Çekya'da sürdü-
ren Melissa Vargas, talihsiz bir sakatlık ya-
şadı. Tedavi amacıyla ülkesi Küba'ya
dönen yıldız voleybolcu, Küba Devleti'nin
sunduğu koşulları yetersiz bularak bu-
rada özel bir klinikte tedavi olmak istedi.

İsviçre'de sığınmacı oldu

Devlet koşullarını beğenmemesi nede-
niyle Küba Federasyonu Melissa Vargas'ı

"Ülkesine karşı hakaret ve disiplinsiz tavır-
lar" sebebi ya da suçuyla 2017 yılında milli ta-

kımdan 4 sene men etti. Ülkesinin tutumu
Melissa Vargas'ı voleyboldan uzaklaştırmadı. Başa-

rılı isim İsviçre kulüplerinden biri olan Volero Zürih'e
transfer oldu. Vargas, İsviçre'ye "Sığınmacı" statüsüyle

gelmişti. Küba'nın kendisine yönelik tutumu ve sonrasında
yaşanan sürece ilişkin, "Pişman değilim, dünyanın en iyi vo-
leybolcusu olmak istiyorum" diyen Melissa Vargas, daha
sonra Fenerbahçe Opet'e transfer oldu. Fenerbahçe'ye gel-
diği ilk andan beri taraftarın göz bebeği olan yetenekli isim,
Sırbistan Milli Takım antrenörü Zoran Terzic'in de radarına
takıldı. Yoğun bir çaba sonucu Vargas, Sırbistan vatandaşı
oldu fakat FIVB, Küba'nın izni olmadan milli takımda
oynamasına izin vermedi.

Türk vatandaşı oldu

2020 yılında Türkiye bu başarılı sporcuyu elinden ka-
çırmak istememesiyle birlikte 2021 yılında Vargas'ın
Türk vatandaşlığını ilan etti. Sırbistan devreye gir-
mişken ve resmi işler tamamlanmak üzereyken
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, dönemin
Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu ve Voleybol Fe-
derasyonu Başkanı Mehmet Akif Üstündağ'ın
gayretleriyle Melissa Vargas ay-yıldızlı formamıza
kazandırıldı. Fakat forma giyebilmesi için bir süre
geçmesi gerektiği için o sene Vargas sahaya çıka-
madı. 2018-2021 arasında Fenerbahçe forması
giyen Melissa, Tianjin Bohai Bank'ta yarım
sezon geçirerek kendini geliştirdi.

FENERBAHÇE DOLUDiZGiN
Süper Lig'in 4'üncü haftasında 

Fenerbahçe, deplasmanda
Ankaragücü'nü 1-0 mağlup

etti. Maçın ardından
Ankaragücü Teknik Direktörü

Tolunay Kafkas ile Fenerbahçe
Teknik Direktörü İsmail Kartal,

düzenlenen basın toplantısında
açıklamalarda bulundu.

Çok iyi bir 45 dakika geçirdiklerini
ama ikinci yarının ilk 15 dakikasında
oyunun kontrolünü kaybettiklerini
belirten Tolunay Kafkas, "Aslında
biz atsak maçı kazanabilirdik. Takı-
mın oyun anlayışından en ufak şe-
kilde taviz vermedik. Ankaragücü ne
oynuyorsa bundan sonra da o
oyunu oynamaya devam edecek.
Seyir zevki yüksek bir maç izlettirdi-
ğimize inanıyorum. Daha sıkı çalı-
şacağız. Önümüzdeki haftalarda

istediğimiz yerlere doğru tırman-
maya gayret edeceğiz" dedi.

Maçı kazanmasını bildik

3-4 günde bir maç oynadıklarını ve
yoğun bir fikstürden çıktıklarını kay-
deden Fenerbahçe Teknik Direktörü
İsmail Kartal, "Buna rağmen az da
olsa yapmış olduğumuz antrenman-
larla Ankaragücü'nü iyi analiz ede-
rek bu maça iyi hazırlandığımızı
düşünüyorum. Maçı daha önce de-

kopartabilirdik. Çok net pozsiyonla-
rımız vardı, olmadı. Oyunun sonla-
rına doğru bulduğumuz bir golle
maçı kazanmasını bildik. Ankara-
gücü iyi bir takım, iyi oyuncuları, iyi
bir oyun anlayışları var. Bu yoğun
fikstürde bu akşam da galip gelerek
9'uncu resmi galibiyetimizi elde
ettik. Oyuncularımı tebrik ediyorum.
Bu galibiyet büyük Fenerbahçe ca-
miasına, taraftarlarımıza armağan
olsun" diye konuştu. DHA

Kadın Voleybol Milli Takımımız, CEV 2023 Avrupa Voleybol Şampiyonası finalinde 
Sırbistan'ı 3-2 yendi ve Avrupa şampiyonu oldu. Milli Takımımızda Melissa Vargas, 

finaldeki performansıyla maça damga vurdu. Finalde 41 sayıyla yıldızlaşan Melissa Vargas,
turnuvanın da en değerli oyuncusu oldu. Vargas'ın film gibi hayat hikayesi dikkat çekti

Türkiye Voleybol Federasyonu'nun, Melissa Teresa
Vargas Abreu'nun Türkiye Cumhuriyeti vatandaşlı-
ğını alması konusunda yapmış olduğu 10 Nisan
2021 tarihinde onaylanmış ve Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan, Melissa Vargas'a TC Kimlik
Kartı'nı takdim etmişti.
Türkiye Voleybol Federasyonu Başkanı Mehmet
Akif Üstündağ, yaşanan o süreci şu sözlerle anlat-
mıştı: "Uzun süredir uğraştığımız bir konuydu. Son
3 sezondur ülkemizde başarıyla forma giyen Melissa
Vargas'ı Türk vatandaşı yapmış olduk. Türk voley-
bolu ve Türk sporu adına hayırlı olsun. Cumhurbaş-

kanımız da konuyu ilettiğimiz andan itibaren
bizlerle çok yakından ilgilendi. Kendisine, Türk
voleyboluna verdiği büyük destek için her
zaman olduğu gibi sonsuz teşekkür ediyoruz.”
Türk vatandaşlığına geçen Melissa Vargas, saha
içinde başarısı kadar saha dışındaki sıcakkanlılı-
ğıyla da öne çıkıyor. Voleybol Federasyonu Baş-
kanı Mehmet Akif Üstündağ'a çok saygı duyan
Vargas, bu sebeple memleketinin de hep Malatya
olduğunu söylüyor. Hatta sosyal medyada sıkça
yer alan 'Öncelikle kayısı diyarı Malatya'dan se-
lamlar' diyerek yüzleri güldürüyor. 

FILM GIBI BIR 
HAYATI VAR!

Benim de hatam var!

AdAnA demirspor Teknik direktörü Patrick Kluivert, seyri güzel
bir karşılaşma olduğunu ifade ederek, "Maça istediğimiz gibi
başladık, istediğimiz gibi oynuyorduk ve 1-0 öne geçtik. Tam is-
tediğimiz kıvamda oynarken, soyunma odasına girdik. İkinci ya-
rıya da iyi başlamamıza rağmen 10-15 dakika içerisinde skor

bir anda 3-1 oldu. Ancak
sonrasında 3-2'yi bulduk ve
1 değişiklik yaparak ön ta-
raftaki oyuncuları 1'e 1 oy-
natmaya başladık. Bu yolla
3-3'ü de bulduk. Hatta son daki-
kalarda öne de geçebilirdik fakat
hayal kırıklığına uğratan bir sonuç
oldu. Biz normalde tabiki de galip gelmek
istiyorduk. Futbolda maalesef böyle sonuçlar
olabiliyor. Rakip takımı ve hocalarını tebrik etmek
lazım. 1-0'dan 3-1 öne geçmişlerdi" diye konuştu.

Biraz acemiliğimiz var

Hatayspor Teknik direktörü Volkan demirel ise rakibin ilk 45
dakikada daha üstün olduğunu dile getirerek, "Biz ilk yarı
oyuna giremedik. İkinci yarı oyuncu değişiklikleriyle oyunu
dengeledik ve sonrasında bulduğumuz 3 golle öne geçtik.
Ancak daha sonrasında benim de hatam var, oyuncu de-
ğiştirmekte geç kaldık. O sırada bir gol yedik. daha son-
rasında skoru korumak için biraz daha yaslanıp, maçı
bitirmek istedik ama ceza sahası dışından çekilen bir
şut gol oldu. Maç 3-3 bitti. Seyredenler için keyifli bir
maç ama benim için 1 puan hiçbir zaman mutlu
edici bir sonuç değil. Genç bir takımız. Biraz ace-
miliğimiz var. Bunu oynaya oynaya öğrenece-
ğiz" ifadelerini kullandı. dHA

Hatayspor, Adana Demirspor ile 3-3 berabere kaldı. Hatayspor Teknik Direktörü Volkan Demirel, “ilk
yarı oyuna giremedik. İkinci yarı oyuncu değişiklikleriyle oyunu dengeledik ve sonrasında bulduğumuz
3 golle öne geçtik. Daha sonrasında benim de hatam var, oyuncu değiştirmekte geç kaldık” dedi

TÜRK KİMLİĞİNİ ERDOĞAN VERDİ
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30 Ağustos Zafer Bayramı
ile başlayan ve beş gün
boyunca birçok etkinliğe

ev sahipliği yapan 10. Barış ve Sevgi
Buluşmaları sona erdi. Festival bo-
yunca Ümit Nar moderatörlüğün-
deki Sahaf Söyleşileri son gününde
yazar Merve Yakut’u ağırladı. Pelin
Batu moderatörlüğünde gerçekleşen
ve her gün farklı bir konuda ala-
nında uzman isimlerin katıldığı
“Cumhuriyetin 100.yılı” temalı Çar-
dak Altı Sohbetleri’nin son gün ko-
nukları ise Prof. Dr. Hakan Akbulut,
gazeteci İpek Özbey ve komedyen
Cem Eroğlu oldu. Sahaf Festivali
kapsamında gerçekleşen gece meza-
tında yine kıyasıya bir rekabet yaşa-
nırken spor aktivite alanında her
yaştan insan farklı deneyimler ya-
şama imkanı buldu. Festivalin son
gününde aynı zamanda spor turnu-
valarının finali de gerçekleşti. Street-
ball, masa tenisi ve tavla
turnuvalarında dereceye giren yarış-
macılar madalya ve ödüllerini Bey-

likdüzü Belediye Başkanı Mehmet
Murat Çalık’ın elinden aldı.

Medya konuşuldu

Çardak Altı Sohbetleri’nin son gü-
nünde; Prof. Dr. Hakan Akbulut,
gazeteci İpek Özbey ve komedyen
Cem Eroğlu “Cumhuriyetin
100.yılı medya” konulu bir söyleşi
gerçekleştirdi. Konuklar keyifli soh-
bette; gazetecilik, Türkiye siyaseti
ve medyanın durumuna ilişkin de-
ğerli paylaşımlarda bulundu. Söy-
leşi sonunda katılımcılara teşekkür
ederek çiçek ve plaket takdiminde
bulunan Beylikdüzü Belediye Baş-
kanı Mehmet Murat Çalık, “Cum-
huriyet’in 100.yılında barışı ve
sevgiyi tüm evrene göndermek için
bir aradayız. Beylikdüzü özgür dü-
şünen insanların memleketi. Az
önce konuşmacılarımız sohbet es-
nasında devrimden bahsetti. Dev-
rim yapacaksak Beylikdüzü’nden
yapacağız. Türkiye’nin ikinci yüzyı-
lından çok umutluyum” dedi.

Asla vazgeçmeyeceğiz

Festivalin kapanışını ise sevilen sa-
natçı Melek Mosso yaptı. Alanı
dolduran coşkulu kalabalık
Mosso’nun şarkılarıyla keyifli bir
akşam yaşadı. Konserin sonunda
ise A Milli Kadın Voleybol Takı-
mı’nın Sırbistan ile oynadığı final
maçı ekrana yansıtıldı. Maç sonu-
cunda gelen şampiyonluğu Beylik-
düzü Belediye Başkanı Mehmet
Murat Çalık, eşi Zehra Çalık ve
Melek Mosso yüzlerce kişiyle bir-
likte ellerinde bayraklarla sahnede
kutladı. Başkan Çalık, “Festivalle-
rin “aman yapılmasın” dendiği bir
ortamda Beylikdüzü’nde barışın 
ve sevginin tohumlarını ekmeye 
devam ediyoruz. Cumhuriyetimizin
100.yılında Barış ve Sevgi Buluş-
maları’na yakışır bir etkinlik 
düzenledik. Cumhuriyetimizden,
Atatürk’ten asla vazgeçmeyeceğiz.
Cumhuriyet’in değerlerine de sahip
çıkan sanatçıları da baş tacı 
yapacağız” şeklinde konuştu. 

İstanbul’un yoğun ilgi ve katılım gösterdiği 10. Barış ve Sevgi Buluş-
maları, dopdolu geçen beş günün ardından sona erdi. Beylikdüzü 
Belediyesi tarafından düzenlenen festivalin son gününde A Milli
Kadın Voleybol Takımı’nın final maçı da canlı olarak etkinlik alanında
yayınlandı. Şampiyonluğu Belediye Başkanı Mehmet Murat Çalık ve
sevilen sanatçı Melek Mosso yüzlerce kişiyle birlikte sahnede kutladı

OYuncu Rüzgar Aksoy uzun zamandır aşk yaşa-
dığı dans sanatçısı Yasemin Sancaklı'yla dünya-
evine girdi. Aksoy, 3 Ocak’ta Paris’te evlilik teklif
ettiği Yasemin Sancaklı‘yla nikah masasına
oturdu. Polonezköy‘de düzenlenen kır düğününe
çok sayıda ünlü isim katıldı. Çiftin nikah şahitliğini
oyuncu Bora Cengiz ve Yiğit Uçan yaptı. Düğü-
nün ardından çift ortak mesaj paylaşıp dostlarına
teşekkür etti: “Rüya gibi geldi geçti. Bize gönül
verip anılarımızı paylaşan tüm dostlara teşekkür
ederiz. Harika insanlarla yolarımız kesişmiş. ”

YeşilaY, 31 Ağustos-1 Eylül
2023 tarihlerinde “Okula Uyum
Süreci ve Dijital Bağımsızlık” baş-
lıklı bir webinar düzenledi. Webi-
narda, okula başlama sürecinde
öğrencilerin yaşadıkları deneyim-
ler, ailelerin ve öğretmenlerin öğ-
rencilere nasıl destek olabilecekleri
ve teknoloji-okul dengesini yeni-
den sağlamak için neler yapabile-
cekleri konuları ele alındı. Yeşilay
Genel Başkanı Prof. Dr. Mücahit
Öztürk, “Okul, çocukluk ve ergen-
lik döneminin önemli bir parçası
ve çocuklarımızın yaşamlarının
önemli bir kısmının geçtiği bir
ortam. Böyle bir süreçte sorunla-
rın oluşması, bu sorunların çocu-
ğun akademik ve sosyal hayatına
yönelik daha önemli problemler
oluşturma riski açısından da ol-
dukça önemli” dedi. 

İlişkinizi tehdit eder

“Okul-Teknoloji Dengesini Yeniden
Düzenlemek” başlıklı oturumda
Doç. Dr. Mehmet Dinç, tatil süre-

cinde çocukların eğlence amaçlı
teknoloji kullanımlarının artığına
dikkat çekti ve okul süreci başlama-
dan ve başladıktan sonra teknoloji-
okul dengesini yeniden sağlamak
amacıyla anne-babaların ve öğret-
menlerin yapabilecekleri konu-
sunda bilgi paylaşımında bulundu.
Doç. Dr. Mehmet Dinç, ailelere
okulların açılmasını bir fırsat ola-
rak değerlendirmeleri önerisinde
bulunarak; “Baştan kuralları koy-

makta fayda var. Özellikle uyku
düzeninde bir sistem oturtmak ço-
cuklarımızı teknoloji bağımlılığın-
dan koruma anlamında çok
önemli. Bunun yanında dönem
başlar başlamaz çocuğumuzun
hayatına ne kadar rutin koyarsak o
kadar iyi. Her gün değişen kurallar
hem çocuğu yorar ve kurallara uy-
masını imkânsız hale getirir hem
de ilişkinizi ciddi anlamda tehdit
eder” dedi. OSMAN KÖSE

Sunucu Buket Aydın, A
Milli Kadın Voleybol Ta-
kımı'nın yıldız oyuncusu
Ebrar Karakurt'u eleştir-
diği için kendisine, "Kapa
çeneni artık; an azından
alın teriyle para kazanı-
yor, yatak teriyle değil!"
diyen sanatçı Yeşim Sal-
kım'a, "Övündüğü tek şey
boşandığı (sepetlendiği)
kocaları olan bir teyze var
ona da cevabımı mahke-
mede vereceğim" yanıtını
verdi. Aydın, son olarak

Erol Köse'nin, "Yeşim
Salkım Hakan Uzan'ı
spor hocasıyla aldattı"
sözlerini gündeme
getirerek, "Ebrarın

üzerine gidilmesini doğru
bulmadığımı fevri çıkışla-
rının gençliğine verilme-
sini söylediğim tweeti bile
küçük beyninizle nerelere
çekmişsiniz. Yatak teri
alın teri falan bir şeyler
saçmalamışsın 19 yaşım-
dan beri çalışıyorum ama
seni de anlıyorum kişi
kendinden bilir işi ben
spor hocasıyla terleme-
dim canlı yayındaki spot
ışıkları ile terledim” açık-
lamasını yaptı. 

Beni Sarıgül'e sor!

Yeşim Salkım ise Buket
Aydın'ın bu sözlerine
yanıt vererek, “Bak kızım

ben aldatırım, bo-
şarım senin gibi

hemcinsimin
kocalarına
göz koymam
evlenirim ay-
rılırım met-
res olmam

kredi kartla-
rımı başkaları

ödemez. Eski ka-
yınpederin Sarıgül’e

sor iyi tanır beni hazır
Erol Köse'ye de sor o da
iyi bilir. Ne de olsa
Hakan Uzan'ın sırda-
şıydı. Bir de seninkilerin
adı belli yazsana şuraya.
Şu hocanın adını bende
bileyim. Hayır çok var
bende, bekar yalnız be-
nimkiler evli yok içle-
rinde. Ter muhabbetine
gelince kiminle ne kadar
terledin ben bilemem
üzerine alınman kimin işi
iyi bildiğini gösteriyor.
Sepetlenmeye gelince
onu da TV yöneticilerine
soralım. Yaşın küçük
ama mahiretin büyük"
açıklamasında bulundu.

SAHNEDE
KUTLAMA

RUYA GIBI
GELDI GECTI!

SPOR HOCASIYLA 
TERLEMEDİM!

SPOR HOCASIYLA 
TERLEMEDİM!

SPOR HOCASIYLA 
TERLEMEDİM!

SPOR HOCASIYLA 
TERLEMEDİM!
SPOR HOCASIYLA 
TERLEMEDİM!

SPOR HOCASIYLA 
TERLEMEDİM!

SPOR HOCASIYLA 
TERLEMEDİM!

Önemli sorunlar ortaya çıkabilir!
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